
 پنجمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری هم زمان 
با سراسر کشور هفتم اسفند در استان بوشهر نیز برگزار 

گردید. 
به گزارش اتحاد خبر؛ در این انتخابات که دو کاندیدا در 
استان بوشهر با هم رقابت می کردند؛ یکی سرشناس و بومی 

استان بود بنام آیت الله حسینی بوشهری و دیگری کمتر 
شناخته شده و غیر بومی. طبیعی بود  نتیجه این انتخابات از 
قبل قابل پیش بینی باشد. اما نکته جالب توجه رای حدود دو 
برابری آیت الله سید حسن خمینی نسبت به کاندیدای دوم 

استان بوشهر بود...

روحانی در نشست خبری با رسانه های داخلی و خارجی

به مجلس آینده 
بسیار امیدوارم
از کسانی که با پیام صوتی وکتبی مردم را به مشارکت در انتخابات تشویق کردند، قدردانی می کنم

 واکنش به ممنوع التصویری رئیس دولت اصلاحات
 نوید برای بهبود شرایط اقتصادی در سال آینده

 مجلس تابع دولت نمی خواهیم
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محمد رضا عارف:

گفتمان اصلاحات، گفتمان انقلاب است

چنگ احمدی نژادی ها به ریسمان قالیباف 

55 هزار رای برای یادگار امام:

رای جالب سید حسن خمینی 
در استان بوشهر!
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روزنامه صبح ایران

در نظر دارد امتیاز بهره برداری از 6 عدد سازه بیلبورد 

و 2 عدد سازه عرشه پل را به مدت دو سال از طریق 

برگزاری مزایده به بخش خصوصی واگذار نماید. 

لذا از کلیه کانون های تبلیغاتی واجد شرایط دعوت به 

عمل می آید از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت 10 

روز جهت دریافت اسناد و ارائه پیشنهادات به سازمان 

زیباسازی شهرداری قم واقع در خیابان طالقانی )آذر( 

حقوقی  واحد  زیباسازی  سازمان   25 شماره  کوچه 

مراجعه و یا جهت دریافت اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 

37722900 تماس حاصل فرمائید.

ضمناً سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار 

بوده و هزینه آگهی و کارشناسی بر عهده برنده مزاید 

خواهد بود.

در نظر دارد یک قطعه  زمین با مشخصات و شرایط کلی زیر را از 
طریق مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید.

 جهت خرید اسناد معامله مبلغ 500/000)پانصد هزار( ریال به شماره حساب 
100600160021 )هزینه شهرداری( بانك شهر به نام شهرداری قم واریز نموده و به همراه 
اصل فیش واریزی، معرفی نامه و کارت شناسایی معتبر جهت دریافت اسناد مراجعه فرمائید.
  مبلغ تضمین شرکت در معامله  200/000/000)دویست میلیون( ریال و به صورت

1-    ضمانت نامه بانکی 2- مطالبات بلوکه شده تأئید شده معامله گران 3- واریز وجه نقد به 
 )070610000000100300430054IR :حساب شماره 100300430054 )به شماره شبا

نزد بانک شهر به نام شهرداری قم می باشد. 
  مهلت دریافت اسناد و ارایه پیشنهاد از روز  شنبه مورخ 1394/12/22 لغایت 

ساعت 14 روز دو  شنبه مورخ 1395/01/16 می باشد. 
جهت پاسخگویی به سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره 36104478 – 025 

تماس حاصل فرمائید.
  سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. شرکت کننده پس از دریافت 
اسناد و مشخصات معامله از نشانی: قم،  بلوار امام موسی صدر،  جنب بوستان شهید بنیادی 
، شهرداری مرکزی،  طبقه سوم،  اداره کل قراردادها و پیمان ها،  اداره پیمان ها مکلف اند کلیه 
اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد خود ارائه نمایند. امضاء اسناد و مدارک به 

منزله قبول تمامی شرایط می باشد. تلفن تماس: 36104333 و 36104334 - 025 
  محل تسلیم پیشنهادها: قم، بلوار امام موسی صدر،  جنب بوستان شهید بنیادی، 
شهرداری مرکزی، طبقه ششم، اداره کل حراست )آخرین مهلت دریافت اسناد و ارایه 

پیشنهادها ساعت 14 روز پنج شنبه مورخ 1395/01/16 می باشد.(

شهرداری قم سازمان زیبا سازی شهرداری قم 

اداره کل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم            WWW.QOM.IRروابط عمومی سازمان زیباسازی شهرداری قم

 آگهی مزایده عمومی )نوبت اول( آگهی مزایده )نوبت اول(

جمعی از علما، فضلا و پژوهشگران حوزوی با یادگار گرامی امام دیدار کردند.
آیت الله سید حسن خمینی یادگارگرامی امام )ره( در این ضمن تشکر از حضار در 
سخنان کوتاهی اشاره به این جمله امام که »اگر اسلام عزیز و جمهوری اسلامی نوپا، به 
انحراف کشیده شود و سیلی بخورد و به شکست منتهی شود، خدای نخواسته، اسلام، 
برای قرن ها، به طاق نسیان سپرده می شود«، تأکید کرد: همه ما باید امام را به گونه ای به 
عنوان محور وحدت در جامعه اسلامی مان حفظ کنیم که تمام قومیت ها، مذاهب و جناح 
های سیاسی گوناگون بتوانند خود را در آینه آن ببینند؛ گرچه جلوگیری از مصادره امام 
ممکن است هزینه هایی را در پی داشته باشد. به گزارش جماران، در این دیدار چند تن از 

حضار دیدگاههای خود در موضوع انتخابات اخیر مجلس شورای اسلامی و خبرگان 
رهبری و مبانی سیاسی جمهوری اسلامی ایران مطرح کردند.

حجت الاسلام و المسلمین سید محسن قادری با بیان حدیث »المر یحفظ فی 
ولده«، دلیل حضور این جمع را همدلی با بیت امام ذکر کرد و اظهار داشت:  

این بیت باید برای همیشه بر تارک نظام و انقلاب بدرخشد، گرچه شاید 
این بیت، تیره روزان و تیره بختان را غمگین و ملول می کند. وی 

خطاب به سید حسن خمینی گفت: این دردها لذت دارد وشما این 
ضربات را بیشتر هم باید بپذیرید و ...

فرمانده انتظامی استان قم از انهدام چند باند قاچاق مواد مخدر که در حال 
انتقال محموله مواد مخدر از محورهای مواصلاتی این استان بودند خبر داد و 

گفت: از قاچاقچیان حدود2تن تریاک کشف شد. 
سردارکاظم مجتبایی  اظهارداشت:با تلاش شبانه روزی و اراده بالای پلیس 
مبارزه با مواد مخدر استان قم در هفته گذشته حدود 2تن مواد مخدر تریاک 
کشف شد. به گفته وی اعضای5 نفره یک باند قاچاق مواد مخدر توسط یک 
دستگاه تریلی قصد انتقال محموله مواد مخدر از یکی از استان های جنوبی 

به مرکز کشور را داشتند که در محور مواصلاتی استان قم در چتر اطلاعاتی 
مأموران مبارزه با مواد مخدر این استان گرفتار شدند. سردار مجتبایی در ادامه 
با بیان اینکه از ابتدای سال تاکنون کشفیات مواد مخدر استان رشد74درصدی 
داشته است، افزود:مقصد بیش از90درصد این کشفیات استان های همجوار 
بوده که توسط مأموران مبارزه با مواد مخدر استان کشف شده است. وی با 
اشاره به اینکه کشفیات اخیر سرشاخه های توزیع کننده مواد مخدر را هدف 

قرار داده است ...

آیت الله سید حسن خمینی:

جلوگیری از مصادره امام هزینه دارد

فرمانده انتظامی استان قم خبر داد: 

کشف دو تن مواد مخدر در قم 
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طناب دار در انتظار 
میلیاردر نفتی
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بابک زنجانی و دو متهم دیگر به اعدام محکوم شدند

افراد بانفوذ با اعدام زنجانی از بندقانون متواری نشوند 
تنها راه خلاصی بابک زنجانی از اعدام چیست؟
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بیگانه با انتخاب مردم
ایراد بزرگ مخالفان نتیجه انتخابات هفتم اسفند همانی 
است که علائم آن به ویژه در سال های اخیر نمود داشته 
است؛ پرهیز از تعقل و تحلیل واقعی جامعه امروز ایران. آنان 
به جای پرداختن به چرایی رویگردانی مردم از افراطی گری 
آمیخته با آرمان خواهی های بی شکل، به رمزگشایی جعلی از 

عواملی می پردازند که همچنان بیگانه با واقعیت های جاری است.
هفته ای که گذشت، رسانه های وابسته به رویکردهای افراطی انواع اتهام ها علیه اکثریت 
مردم و خاصه شهروندان تهرانی را دلایل نتیجه انتخابات اخیر برشمرده اند؛ ازجمله اینکه 
تهرانی ها به دلیل ارتکاب بیشترین بزه های اجتماعی و اعتقادی،  غرب زدگی، اشراف طبقات 
مرفه و سرمایه دار شمال شهر نشین، بیگانگی با فرهنگ انقلاب و ضدیت با بنیان های نظام 
و... آراء خود را به نفع کسانی به صندوق های رأی ریختند که به زعم آنان با جریان های 
انقلابی فاصله دارند. اینگونه رمز گشایی از چرایی انتخاب مردم نه تنها به ترمیم جایگاه 
افراطیون هیچ کمکی نمی کند بلکه میان آنان با مردم هرچه بیشتر فاصله می اندازد. در 
این حال شیوه تحلیل انتخاباتی جریان یاد شده بیش از آنکه بخواهد در خدمت تاباندن نور 
به تاریکی فهم آنان از آنچه رخ داده باشد، نوعی توجیه گری عافیت طلبانه برای کسانی است 

که تصورات افراطیون را پیش از برگزاری انتخابات باور کرده بودند.
رفتار افراطیون ناشی از دو عامل اصلی است: نخست، عدم شجاعت تحلیل واقعی از 
دلایل آنچه رخ داد. دوم؛ فقر معرفتی در تحلیل اوضاعی که با تغییر مستمر همراه است. 
عوامل بالا به طرزی همپوشاننده به رفتارهایی انجامیده که هر روز شاهد انتشار اتهام های 
تازه و دریدگی های لفظی علیه مردم رأی دهنده در این سو و آن سوی کشور هستیم. 
نتیجه انتخابات هفتم اسفند فارغ از آنکه واگذاری میدان به این یا آن جریان رقیب باشد، 
حاوی این پیام روشن است که مطالبات بدنه اجتماعی - بی توجه به رقابت ها در هرم قدرت- 
خواستار عادی سازی اوضاع به نفع مردمی است که زندگی آرام، با ثبات و با هدف معلوم را 
خواستارند. اگر افراطیون به جای اتهام زنی های خود به تحلیل چرایی رویگردانی مردم _ به 
ویژه طبقه متوسط و کارگر _ از رویکردهای تجربه شده بپردازند، آنگاه خواهند توانست آنچه 
رخ داده را بهتر درک کرده و اوضاع را به شکل واقعی و قابل فهم تبیین کنند. در این صورت 
است که می توانند به جای ترسیم خیالی چشم انداز وحشت از آینده، به درستی و در خدمت 
به منافع کشور و نظام خطرات پیش رو را شناسایی کرده و برای دفع آن نظریه سازی 
کنند؛ اما مشکل اینجاست که افراطیون به دلیل فقر معرفتی قادر نیستند تصویر روشنی 
از اهداف خود ارائه دهند. تریبون های آنان عموما در اختیار کسانی است که به جای ایجاد 
جاذبه،  هر لحظه دافعه تولید می کند. از همین رو معمولاً سخنانشان بر هیچ دستاویز عینی 
و ذهنی متکی نیست؛ همچنان احساسات بر عقلانیت چیره است؛ هنوز صحنه رقابت ها 
را بر اساس منازعه بدون باخت یا باخت می سنجند؛ فاقد تشخیص اوضاع از حیث زمان 
و تغییرات هستند؛ واقعیت گریزی مشخصه آنان است و سرانجام مشغول منازعه ای بدون 
هدف معلوم هستند. اگر قرار است مخالفان نتیجه انتخابات هفتم اسفند واکنشی منطقی 
و معقول داشته باشند و این امر بتواند دستمایه آنان برای بقا در آینده سیاسی کشور باشد، 
لازم است هم شجاعت تحلیل واقعیت جاری را داشته باشند و هم عافیت طلبی توجیه گرانه 
را در دلیل تراشی برای شکست خود در انتخابات کنار بگذارند. بی توجهی به شعور مردم 

آب در هاون کوبیدن است.

محمد رضا عارف:

گفتمان اصلاحات، گفتمان انقلاب است
رئیس شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان با تاکید بر اینکه 69 کرسی باقی مانده 
در مجلس برای جریان اصلاحات از اهمیت ویژه ای برخوردار است، گفت: برای اینکه بتوانیم 

به تمام برنامه های خود جامه عمل بپوشانیم باید به اکثریت قاطعی در مجلس برسیم.
به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف در گردهمایی ائتلاف فراگیر اصلاح طلبان و حامیان 
دولت خراسان رضوی، با اشاره به اینکه پس از اتفاقاتی که در سال 88 افتاد فضای سیاسی 
حاکم بر کشور برای جریان اصلاحات به فضایی ناامیدکننده تبدیل شده بود، اظهار کرد: 
در چنان شرایطی که رقبا مرگ اصلاحات را تبریک می گفتند جوانان سهم چشم گیری در 

بخشیدن جان دوباره به این جریان ایفا کردند.
وی با بیان اینکه گفتمان اصلاحات گفتمان انقلاب است، ادامه داد: اصلاح طلبان همیشه 
دغدغه ارزش ها را داشتند اما در فضایی که رقبای ما تمام امکانات را در اختیار داشتند، ما 

را به مسجد راه نمی دادند و می گفتند این ها به مساجد نمی آیند.
عارف با تاکید بر اینکه اولین اولویت برای جریان اصلاحات منافع ملی است، یادآور شد: 
ترجیح منافع ملی بر منافع جناحی برای ما امروز به یک باور تبدیل شده است. متاسفانه 
گاها زاویه ای به این جریان تحمیل می شود زاویه ای که مدیریت می شود و باید با قدرت 
در صدد از بین بردن آن برآییم. باید اعتماد سازی صورت بگیرد. عده ای بر این باورند که 
اصلاح طلب مگر نماز هم می خواند؟ این فضا را باید اصلاح کرد تا بتوان همراه گروه های 
دیگر در فضای رقابتی رقابت کنیم. رئیس شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان 
اظهار کرد: پس از انتخابات سال 92، انتخابات 94 به سرعت در دستور کار قرار گرفت. 
مسیری که از سال 92 در آن قدم گذاشتیم باید با شیبی ملایم دنبال می شد تا بتوان 
گام های محکم تری برداشت. همه می دانستیم که اگر در انتخابات 94 پیروز نمی شدیم در 
انتخابات 96 به مشکل جدی برمی خوردیم. به همین دلیل کسب اکثریت در این انتخابات 
برای جریان اصلاحات از اهمیت ویژه ای برخوردار بود. خوشبختانه گام اول را بسیار خوب 
برداشتیم و ظرفیت اصلاح طلبان را به عینه دیدیم. عارف عنوان کرد: رسیدن به همگرایی 
برای جریان اصلاحات سرمایه ای معنوی به شمار می رود. در انتخابات هفتم اسفند سعی بر 
این بود تا افراد لیست بر اساس شاخص های کمی انتخاب شوند. خوشبختانه در استان ها 
نیز کار به خوبی پیش رفت. اولویت اصلی با زنان و جوانان بود. ما در نظر داشتیم تا 30 
درصد از لیست در تهران به زنان اختصاص داده شود. برای اولین بار در مراکز استان ها از 
این شاخص ها استفاده شد. جریان اصلاحات ظرفیت خود را بار دیگر در این انتخابات نشان 
داد. وی یادآور شد: 69 کرسی در مجلس شورای اسلامی هنوز بلاتکلیف است. جریان 
اصلاحات باید با حرکتی منسجم حدود 60 درصد از این کرسی ها را از آن خود کند. تجربه 
نشان داده است که معمولا میزان حضور مردم در دور دوم انتخابات کمتر می شود. جوانان 
باید فضای انتخابات را در کشور گرم نگاه دارند. میانگین حضور مردم در این انتخابات از 
متوسط انتخابات گذشته بیشتر بود. ما برای دور دوم و کرسی های باقی مانده به این حضور 
نیاز داریم. رئیس شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان با اشاره به اینکه بعد از دور دوم 
انتخابات مجلس باید بلافاصله وارد فضای انتخابات شوراها و ریاست جمهوری در سال 96 
شویم، گفت: در سال 96 نیز دو انتخابات مهم در پیش رو قرار دارد و در 13 ماه باقی مانده 
باید به درستی برای این انتخابات برنامه ریزی صورت بگیرد. باید در مجلس وعده ها و 
تعهداتی که به مردم دادیم را اجرا کنیم. این تعهد محدود به کسانی که وارد مجلس شدند 
نیست بلکه به کل جریان اصلاحات مربوط می شود. مهم ترین مسائل یعنی مساله معیشت 
مردم و رفع مشکل بیکاری باید مورد توجه کل ارکان این جریان قرار بگیرد. ما اعتقاد داریم 
پس از انتخابات رقابت تمام شده و زمان رفاقت است تا با همراهی یکدیگر برای دغدغه های 

مشترک تلاش کنیم.

دکتر لاریجانی در دیدار با وزیر امور خارجه مالت: 

اختلافات سیاسی
 از طریق گفت وگو حل می شود 

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: ما همیشه بر این اعتقاد بوده ایم که تمام مسایل 
و درگیری های سیاسی از طریق گفت وگو قابل حل است و دوران نظامی گری تمام شده 

و جوابگو نخواهد بود. 
دکتر علی لاریجانی دیروز در دیدار با جورج وللا وزیر امور خارجه مالت اظهار داشت: 
همانگونه که مسئله هسته ای ایران نه از طریق تحریم ها بلکه از راه گفت وگو حل شد، 
مسایل و درگیری های موجود در منطقه نیز از طریق گفت وگو قابل حل است اما متاسفانه 

برخی از کشورها به دلیل حفظ منافع خود مانع شکل گیری رایزنی ها هستند.
رئیس مجلس در ادامه با لزوم افزایش همکاری های اقتصادی و پارلمانی میان دو کشور، 
گفت: تجار دو کشور باید با ظرفیت های سرمایه گذاری یکدیگر بیشتر آشنا شوند و با آنکه 
کشور مالت در جایگاه جغرافیایی مهم و تاثیرگذاری قرار دارد که می تواند محور مبادلات 
میان ایران و کشورهای اروپایی قرار گیرد. همچنین در این دیدار جورج وللا وزیر امور 
خارجه مالت گفت: انتخابات پر شوری در کشور ایران برگزار شد و پس از توافقنامه هسته ای 
بسیاری از کشورها به ایران سفر کرده اند و خواهان گسترش روابط سیاسی و اقتصادی با 

این کشور بوده اند. 
وی تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران به تعهدات خود در توافقنامه هسته ای به خوبی 
عمل کرده است و همین امر باعث شده که کشورهای مختلفی برای تجدید روابط با ایران 
به این کشور سفر کنند زیرا ایران کشوری ثروتمند از نظر ذخایر انرژی است و همچنین 

فرصت های مناسبی برای سرمایه گذاری در آن وجود دارد.
وزیر خارجه مالت با اشاره به لزوم همکاری های بیشتر اتحادیه اروپا با ایران در زمینه 
رفع تنش های منطقه ای و بین المللی، اظهار داشت: ما بر این اعتقادیم که ایران تحلیل های 
درستی از مسایل منطقه ای و فرا منطقه ای دارد و می تواند به اتحادیه اروپا در رفع مسایل و 
مشکلات کشورها و برقراری امنیت کمک بسزایی نماید. جورج وللا اظهار داشت: با توجه به 
اینکه کشور مالت از ژانویه 2017 به مدت شش ماه ریاست اتحادیه اروپا را برعهده خواهد 
داشت، مصمم هستیم که با فرهنگ، اعتقادات و نظرات سایر کشورها بیشتر آشنا شویم تا 

بتوانیم همکاری های نزدیکتری با آن ها برقرار کنیم.
وی در ادامه با اشاره به شرایط وخیم انسانی در سوریه، تصریح کرد: خیلی از مردم از 
گرسنگی در سوریه تلف می شوند و شرایط روز به روز در آنجا وخیم تر می شود و باید گروهی 
که خوشبختانه شما هم عضو آن هستید برای حل مسئله سوریه اقدام کنند و ما بر این 
اعتقادیم که حل مسایل کشورهای در حال جنگ باید در داخل و با نظر مردم آن کشور 

حل شود و نباید نظرات کشورهای دیگر بدان ها تحمیل گردد.
وزیر خارجه مالت تاکید کرد: کشور مالت به دلیل نزدیکی به لیبی کاملا مفهوم خطر 
گسترش تروریسم را درک کرده است و این خطر کشورهای اروپایی را هم تهدید می کند 
و ضروری است که اتحادیه اروپا و سایر کشورها برای برقراری امنیت جلوی افراطی گری ها 
را بگیرد. جورج وللا در زمینه لزوم گسترش همکاری های دو کشور ایران و مالت، گفت: 
حوزه های آموزش، روابط بانکی، تولید، کشتیرانی، گردشگری، دارو و هتلداری موارد 
مناسبی برای مراودات تجاری و فرهنگی میان دو کشور است و در این زمینه ها می توان 
سرمایه  گذاری کرد. وی در پایان خاطرنشان کرد: اتاق بازرگانی دو کشور باید به دنبال فراهم 
کردن زمینه های گسترش روابط در زمینه های تجاری و بازرگانی باشند و امیدواریم که 
بتوانند نقش موثری در شناساندن ظرفیت های سرمایه گذاری میان دو کشور داشته باشند.

سخنگوی وزارت کشور خبر داد:

مرحله دوم انتخابات مجلس
 27 فروردین یا 10 اردیبهشت

 سخنگوی وزارت کشور از برگزاری مرحله دوم انتخابات مجلس شورای اسلامی، در 
یکی از دو تاریخ 27 فروردین یا 10 اردیبهشت 95 خبر داد. 

به گزارش صدا و سیما، حسینعلی امیری با اعلام این خبر گفت: این دو تاریخ به شورای 
نگهبان پیشنهاد شده است و جلساتی در حال برگزاری است؛ با قطعی شدن زمان دقیق 
انتخابات به مردم اطلاع رسانی می شود.وی با تبیین فرآیند برگزاری مرحله دوم انتخابات 
مجلس شورای اسلامی افزود:  در این مرحله کسانی می توانند در انتخابات شرکت کنند که 
در مرحله نخست در  همان حوزه های انتخابیه رای داده باشند.امیری ادامه داد: همچنین 
کسانی که در مرحله اول رای نداده باشند، می توانند در انتخابات شرکت کنند.سخنگوی 

شورای نگهبان همچنین از تشکیل مجلس دهم در 7 خرداد 95 خبر داد.
برای مرحله دوم تعرفه جدید چاپ می شود

امیری گفت: برای مرحله دوم انتخابات مجلس شورای اسلامی تعرفه جدید چاپ می 
شود و تعرفه های مرحله اول به هیچ عنوان برای مرحله دوم قابل استفاده نیست. وی افزود: 
در مرحله اول تعرفه رای مربوط به هر استان بود و تعرفه های باقیمانده هم صورتجلسه و 
در داخل صندوق ها قرار داده شد، بنابراین باید برای مرحله دوم تعرفه جدید چاپ کنیم 
که بر همین اساس در حال برآورد واجدان شرایط مرحله دوم هستیم.سخنگوی وزارت 
کشور تصریح کرد:  انتخابات مرحله دوم در 21 استان و برای 69 کرسی باقیمانده مجلس 
شورای اسلامی دوره دهم برگزار خواهد شد.امیری گفت:  احکام مرحله دوم از جمله مربوط 
به تبلیغات همانند مرحله اول خواهد بود یعنی نامزدها یک هفته فرصت تبلیغات خواهند 
داشت و 24 ساعت قبل از رای گیری این فرصت به پایان می رسد. سخنگوی وزارت کشور 
با اشاره به فرآیند بررسی شکایت  نامزدها در مرحله اول گفت: ماده 68 قانون انتخابات در 
این باره تکلیف را روشن کرده است و این کار برعهده هیئت های اجرایی مراکز حوزه های 
انتخابیه است؛ اگر شکایتی واصل شد حداکثر طی هفت روز از تاریخ شکایت، در جلسه 
مشترک هیئت اجرایی و نظارت حوزه انتخابیه به آن رسیدگی می شود. وی گفت: اگر 
هیئت اجرایی پس از بررسی شکایت به این نتیجه برسد که امور انتخابات در یک یا چند 
شعبه از حالت عادی خارج شده  است با تایید هیئت نظارت انتخابات، آرای آن یک یا چند 
شعبه در صورتی که در سرنوشت انتخابات موثر نباشند باطل اعلام می شوند. امیری افزود:  
در صورتیکه ابطال همه یا قسمتی از آرای یک یا چند شعبه اخذ رای در تغییر سرنوشت 
انتخابات موثر باشد این موضوع دیگر از تصمیم هیئت اجرایی خارج است و تصمیم گیری 
در این باره با شورای نگهبان قانون اساسی خواهد بود.سخنگوی وزارت کشور افزود:  تاکنون 
گزارشی مبنی بر اینکه موضوع به مرحله تصمیم شورای نگهبان برسد اعلام نشده است.وی 
با اشاره به تشکیل مجلس شورای اسلامی دوره دهم از 7 خرداد گفت:  در این جلسه وزیر 
کشور گزارش مفصلی از برگزاری انتخابات را به اطلاع نمایندگان و ملت ایران خواهد رساند.

رئیس کمیته پیگیری پرونده متهم نفتی: 

افراد بانفوذ با اعدام زنجانی 
از بندقانون متواری نشوند 

رئیس کمیته پیگیری پرونده متهم نفتی،با تاکید بر اینکه اعدام نمی تواند جرایم متهمان 
نفتی و همدستان وی را جبران کند،گفت: اجرای حکم وی و همدستانش تا زمان اعتراف 

آن ها به دست های پشت پرده بهتراست به تعویق بیفتد. 
سیدحسین دهدشتی درگفت وگو با خانه ملت،با اشاره به اظهارات اخیر سخنگوی قوه 
قضاییه مبنی بر صدور حکم دادگاه انقلاب در ارتباط با پرونده نفتی گفت: دادگاه متهمان 
پرونده را مفسد فی الارض شناخته و به اعدام محکوم کرده؛اما باید بدانیم که اجرای اعدام 
برای این متهم نفتی دست های پشت پرده که بیش از متهم درگیر با پرونده بوده اند را به 
فراموشی خواهد سپرد. نماینده مردم آبادان در مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه اعدام 
کمترین مجازات برای متهم نفتی است، افزود: نباید با اعدام وی در این برهه از زمان سایر 
افراد دخیل در این پرونده را به حال خود رها کرد. این نماینده مردم در مجلس نهم، با تاکید 
بر اینکه بابک زنجانی ویترین تخلفات گسترده برخی صاحبان قدرت است، تصریح کرد: قوه 
قضاییه اجرای حکم این متهم را تا زمان اعتراف وی به تمامی تخلفات و همچنین افراد ذی 
نفوذ در پرونده باید به تعویق بیاندازد. وی ادامه داد: افراد صاحب نفوذ در پرونده بابک زنجانی 

با داشتن جاه و مقام در دولت گذشته بیت المال را به جیب زدند.
دهدشتی افزود:زمینه فساد ایجاد شده در پرونده بابک زنجانی به طور کامل از سوی 
افرادی صاحب قدرت و نفوذ طراحی شده که با اعدام وی آن ها از بند قانون متواری خواهند 
شد. وی گفت: شاید اعدام متهم نفتی درس عبرتی برای برخی باشد؛اما به برخی دیگر 
راه های پشت پرده بودن و حراج بیت المال را آموزش خواهد داد. این نماینده مردم در 
مجلس نهم، تصریح کرد: انتظار ما از دستگاه قضا روشنگری درخصوص پرونده متهم نفتی 
و آشکارکردن دست های پشت پرده است. دهدشتی ادامه داد: بابک زنجانی با داشتن عقبه 
بسیار هنوز امیدوار به آزادی است. رئیس کمیته پیگیری پرونده متهم نفتی، با بیان اینکه 
افراد دیگری نیز در پرونده متهم نفتی وام دار هستند،گفت: درخواست ما از قوه قضاییه تعلل 

در اجرای حکم برای برخورد با این نوع دست ها است.

وکیل شرکت نفت:

تنها راه خلاصی بابک زنجانی از اعدام چیست؟
وکیل شرکت نفت در رابطه با ابلاغ حکم اعدام بابک زنجانی دو متهم دیگر پرونده، گفت: 
از طریق رسانه ها از حکم مطلع شدم در حال حاضر حکم در مرحله بدوی قرار دارد و طبق 

قوانین قابل تجدید نظرخواهی است.
مهدوی افزود: اگر در این فاصله ابلاغ حکم قطعی متهم بدهی خود را پرداخت کند قطعا 
قضات در حکم تجدید نظر خواهد کرد.وکیل شرکت نفت گفت: طبق قانون اگر جرمی واقع 
شده باشد و متهم بخشی از جرم را جبران کند قطعا قانون گذار در حکم صادر شده تجدید 
نظر خواهد کرد. این پرونده نیز از این قاعده مستثنی نیست.مهدوی در رابطه با صحبت های 
روزگذشته وکیل متهم نفتی مبنی بر عدم قبول بدهی زنجانی توسط بانک های خارجی 
افزود: این صحبت صددرصد نادرست است و بانک مرکزی در تمام این بانک ها دارای 
حساب و مراودات پولی است و آن ها آمادگی خودشان را برای هرگونه همکاری با شرکت 
نفت اعلام کرده اند این حرف ها هیچ پایه و اساسی ندارد و اگر متهم قصد پرداخت بدهی 
خود را داشته باشد بستر های لازم در این زمینه مهیا بوده است.وی گفت: همه ی اموال 
شناسایی و ارزیابی شده ی زنجانی که در کشور وجود دارد کفاف بدهی وی را نمی دهد این 
اموال تقریبا 2 هزار و یکصد میلیارد تومان ارزیابی شده است که بیشتر آن ها دارای بدهی و 

معارض هستند و تنها بخشی از بدهی متهم را پوشش می دهد.
وکیل شرکت نفت در رابطه با حکم ابلاغ شده بیان کرد: شرکت نفت در خصوص 
موافقت یا مخالفت با حکم صادر شده جایگاهی ندارد و صدور حکم وظیفه دستگاه قضایی 

است اما شرکت نفت در تلاش است اموال بیت المال را به خزانه دولت بازگرداند.

وکیل زنجانی:

 به رای صادره اعتراض می کنیم
وکیل مدافع بابک زنجانی گفت: قطعا به رای صادره برای موکلم اعتراض خواهیم کرد.

رسول کوهپایه زاده در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به خبر صدور حکم اعدام برای موکلش، 
بیان کرد: رای صادره، بدوی بوده، هنوز قطعی نیست و قابلیت اعتراض دارد و مرجع اعتراض 
آن نیز دیوان عالی کشور است.وی افزود: ما حتما به رای صادره اعتراض می کنیم، البته 
من به صلابت و سلامت و درایت قوه قضاییه اطمینان دارم.وی یادآور شد: قانونگذار راه 
حل اعتراض را پیش بینی کرده و زمانی که رای به ما ابلاغ شد فرصت داریم که اعتراض 
کنیم و اعتراض هم از طریق قانونی در مرجع ذیصلاح صورت خواهد گرفت. ان شاءالله 
آنچه که قضات عالی مقام دیوان عالی کشور تشخیص داده اند خیر و قرین به عدالت باشد.

کوهپایه زاده درباره اینکه آیا حکم صادره به وی ابلاغ شده است؟ گفت: خیر. هنوز به من 
ابلاغ نشده است.

نایب رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری: 

همگان اخلاق پیروزی و شکست را مراعات کنند 
نایب رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری با تاکید بر اینکه با مشخص شدن منتخبان 
مجلس دهم باید همگان اخلاق پیروزی و شکست را رعایت کنند، گفت: قطعا در شرایط 
فعلی هرگونه اظهارنظر نپخته و نسنجیده به کشور آسیب می زند از این رو باید از بیان 

اظهاراتی که به وحدت کشور خدشه وارد می کند، خودداری شود. 
محسن کوهکن در گفت وگو با ایسنا اظهارکرد: از آنجا که طبق قانون انتخابات در 
کشورمان و با تایید عوامل اجرایی و نظارتی برگزار و نتایج آن اعلام می شود همگان موظف 
و مکلف هستند که به آرای اعلام شده احترام بگذارند و اخلاق پیروزی و شکست را رعایت 
کنند. موضوعی که برای رسیدن به وحدت و همدلی و یکپارچگی در راستای حل مشکلات 
مردم بسیار ضروری است. وی با تاکید بر لزوم خودداری از اظهارات تفرقه آمیز گفت: هرگونه 
اظهارنظر نپخته، نسنجیده و سیاسی تنها به کشور لطمه وارد می کند، البته معمولا افراد 
پخته مصالح نظام را فدای هیچ چیزی نمی کنند و از این گونه اظهارنظرها خودداری 
می کنند.  منتخب مردم لنجان در مجلس دهم با تاکید بر لزوم وجود هم افزایی در مجلس 
آینده ، افزود: مجلس آینده نباید در مشی وکیل الدوله حرکت کند و همچنین نباید چوب 
لای چرخ دولت بگذارد. وظیفه مجلس آن است طبق فرمایش رهبری ریل گذاری امور برای 
دولت انجام دهد و به دولت کمک کند. کوهکن در پایان تاکید کرد: قطعا دولت نیز باید 
از وجود ناظر قوی که در صلح، صفا و صمیمیت در کارش نظارت می کند، استقبال نماید. 

یادداشت

اخبــار

پژوهشگران  و  فضلا  علما،  از  جمعی 
حوزوی با یادگار گرامی امام دیدار کردند.

آیت الله سید حسن خمینی یادگارگرامی 
امام )ره( در این دیدار ضمن تشکر از حضار 
در سخنان کوتاهی اشاره به این جمله امام 
که »اگر اسلام عزیز و جمهوری اسلامی 
نوپا، به انحراف کشیده شود و سیلی بخورد 
و به شکست منتهی شود، خدای نخواسته، 
اسلام، برای قرن ها، به طاق نسیان سپرده 
می شود«، تأکید کرد: همه ما باید امام را به 
گونه ای به عنوان محور وحدت در جامعه 
اسلامی مان حفظ کنیم که تمام قومیت ها، 
مذاهب و جناح های سیاسی گوناگون بتوانند 
خود را در آینه آن ببینند؛ گرچه جلوگیری از 
مصادره امام ممکن است هزینه هایی را در 
پی داشته باشد. به گزارش جماران، در این 
دیدار چند تن از حضار دیدگاههای خود در 
موضوع انتخابات اخیر مجلس شورای اسلامی 
و خبرگان رهبری و مبانی سیاسی جمهوری 

اسلامی ایران مطرح کردند.

سنگ تمام مراجع در دفاع از بیت امام
حجت الاسلام و المسلمین سید محسن 
قادری با بیان حدیث »المر یحفظ فی ولده«، 
دلیل حضور این جمع را همدلی با بیت امام 
ذکر کرد و اظهار داشت:  این بیت باید برای 
همیشه بر تارک نظام و انقلاب بدرخشد، 

گرچه شاید این بیت، تیره روزان و تیره بختان 
را غمگین و ملول می کند. وی خطاب به سید 
حسن خمینی گفت: این دردها لذت دارد 
وشما این ضربات را بیشتر هم باید بپذیرید 
و من می دانم شما از این نتیجه ناخشنود 
نیستید. قادری در پایان گفت: مراجع عظام 

در دفاع از بیت امام سنگ تمام گذاشتند و 
در این میان کسانی باید شرمنده باشند که با 
قاطبه مردم، حوزویان و مراجع همراه نبودند.
تشکر از حضور یادگار امام در صحنه

در ادامه این دیدار آیت الله سید ضیاء 
مرتضوی استاد خارج فقه و اصول حوزه علمیه 
قم با سپاسگزاری از حضو مدبرانه، عالمانه و 
متین یادگار امام در انتخابات خبرگان و آرزوی 
توفیق  و عزت روزافزون بیت امام خصوصا 
سید حسن خمینی به برکات سختی های 
سالهای اخیر در کشور اشاره کرده و اظهار 
دیدگاههای  در  این،   از  پیش  تا  داشت: 
خودمان در باب حکومت اسلامی  ابهاماتی 
وجود داشت اما این قضایا نشان داد که ما باید 
نگاهی مجدد به دیدگاههای خویش داشته 
باشیم؛ همانطور که از سوی دیگر در این 
دگرگونی احوال و مضامیر رجال افراد حقایق 
خودشان را نشان دادند و صفوف و مرزها 
بیشتر متمایز شد ضمن اینکه تجربیات خوبی 

هم به دست آمد.

سید حسن خمینی:

جلوگیری از مصادره امام هزینه دارد

سخنگوی قوه قضاییه گفت: حکم بابک 
زنجانی و دو متهم دیگر که در پرونده نفتی 
محاکمه شدند در دادگاه بدوی صادر شده 
و دادگاه این سه متهم را مفسد فی الارض 

تشخیص داده است.
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین 
نود  در  یکشنبه  روز  ای  اژه  محسنی 
وسومین نشست خبری خود افزود: دادگاه 
بدوی این سه متهم را به اعدام محکوم 
کرده و همچنین به رد مال مربوط به شاکی 
که همان شرکت ملی نفت ایران نیز است 
را اعلام و به جزای نقدی معادل یک چهارم 

پولشویی محکوم کرده است.
حکم پرونده ارزی

 به زودی صادر می شود
وی گفت: محاکمه پرونده ارزی نیز تمام 

شده و بزودی حکم صادر می شود.
محسنی اژه ای گفت: بر اساس حسابرسی و کارشناسی 
در این پرونده 181 میلیارد تومان درآمد نامشروع برآورد 

شده است. 
سخنگوی قوه قضاییه افزود: این پرونده 10 متهم دارد 
که بزودی حکم آنها صادر می شود، حکم شش نفر از این 
متهمان بصورت حضوری و حکم چهار نفر که فراری بودند 

بصورت غیابی صادر شده است.
 147 هزار سپرده گذار موسسه ثامن الحجج

پول خود را دریافت کرده اند
وی درمورد موسسه شرکت تعاونی ثامن الحجج نیز 
گفت: بر اساس آخرین اخبار، 147 هزار نفر که در این تعاونی 
سپرده داشتند پول خود را دریافت کردند که مجموع رقم آن 

به 380 میلیارد تومان می رسد.
محسنی اژه ای افزود: قبلا کسانی که سه تا پنج میلیون 
تومان طلبکار بودند بدهی آنها پرداخت شده و اکنون این 
مبلغ تا 20 میلیون تومان رسیده و امیدواریم با تلاش بانک 
مرکزی و دادستانی همه سپرده گذاران به پول خود برسند.

مردم در پرونده شاندیز به حق خود می رسند
گفت:  شاندیز  پرونده  درمورد  قضاییه  قوه  سخنگوی 
ستادی که در استان خراسان رضوی تشکیل شده و از تهران 
پشتیبانی می شد، با اختیاراتی هیات مدیره را تفویض کردند. 
هیات مدیره جدید انتخاب شده و شخصیت های حقیقی و 
حقوقی برای اتمام پروژه اعلام آمادگی کردند. وی افزود: با 
اعلام سرمایه گذاری جدید این پروژه، به نحوی کار خود را 

ادامه و مردم به حق خود می رسند.
صدور کیفرخواست برای تعدادی از متهمان 

پرونده 3 هزار میلیاردی
سه  پرونده  متهمان  درمورد  قضاییه  قوه  سخنگوی 
از متهمان  تعدادی  برای  نیز گفت:  تومانی  هزار میلیارد 
کیفرخواست صادر شده، از جمله 46 نفر از بانک صادرات و 
مدیر عامل سابق بانک کارشان در دادگاه تمام شده و بزودی 

در این هفته و یا هفته آینده حکم آنها صادر می شود.
قیمت دیه در سال آینده 190 میلیون تومان است

معاون اول قوه قضاییه افزود: بر اساس قانون قوه قضاییه 
موظف است قیمت دیه را برای سال بعد اعلام کند. با بررسی 
هایی که در جلسه مسئولان عالی قوه قضاییه در هفته 
گذشته برگزار شد، گزارش دادند، با توجه به تورم، مبلغ دیه 
190 میلیون تومان در ماه های غیرحرام اعلام شد و در ماه 

های حرام یک سوم به این مبلغ اضافه می شود.
قاچاقچیان مواد مخدر به مجازات می رسند

سخنگوی قوه قضاییه ادامه داد: در سه ماه گذشته )دی، 
بهمن و تا 15 اسفند( مواردی از کشف مواد مخدر بصورت 
عمده داشته ایم و چنانچه به علت کشف زیاد مواد مخدر 
اقداماتی را انجام دهیم و یا قاچاقچیان اعدام شوند، عده ای 
فریادشان بلند می شود که حقوق بشر در ایران رعایت نمی 
شود. وی تصریح کرد: اینکه قاچاقچیان مواد مخدر به مجازات 
می رسند و مدعیان دفاع از حقوق بشر صحبت هایی در این 
زمینه دارند، جای بحث است و باید پرسید آیا رها کردن، 
دستگیر کردن و یا مجازات کردن آنها، کدامشان رعایت 

حقوق بشر است؟
معاون اول قوه قضاییه به کشف 1300 کیلوگرم تریاک، 
مرفین و حشیش از یک محموله و چند قاچاقچی در هفتم 
دی ماه در کرج اشاره کرد و گفت: همچنین 28 دی ماه 
در منطقه جاسک 1929 کیلوگرم تریاک در یک محموله 

کشف شده است.
محسنی اژه ای همچنین از کشف 275 کیلوگرم هروئین 
در یک کامیونی که به ظاهر میوه حمل می کرده اشاره کرد 
و گفت: این میزان مواد مخدر نیز در بم و در تاریخ 28 بهمن 

ماه کشف و ضبط شده است.
وی ادامه داد: 15 اسفند ماه نیز در منطقه رودبار جنوب 
1345 کیلوگرم تریاک در یک محموله کشف شده و این 

فقط بخشی از کشفیات مواد مخدر است.
تشکیل 206 پرونده تخلفاتی در انتخابات

معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به سئوالی که آیا خرید 
و فروش رأی در انتخابات صورت گرفته و پرونده تخلف 
انتخابات در کشور تشکیل شده، گفت: بر اساس آخرین اخبار 
تاکنون 206 پرونده تخلفاتی در کشور تشکیل شده اما هنوز 
اطلاعات پنج استان کوچک در راستای تخلفات انتخاباتی 

بدست ما نرسیده است. وی با بیان اینکه تخلفات انتخاباتی 
از انتخابات سال های گذشته کمتر شده است، ادامه داد: باید 
اطلاعات این پنج استان به دست ما برسد تا آن زمان بررسی 

درخصوص کمتر شدن تخلفات انتخاباتی صورت گیرد.
محسنی اژه ای گفت: در برخی نقاط کشور درگیری های 
انتخاباتی داشتیم و اگر منشا این درگیری ها انتخاباتی بوده، 
پرونده ای برای آنها تشکیل شده و افرادی نیز دستگیر شده 
اند. وی درمورد خریدن رأی نیز تصریح کرد: با توجه به اینکه 
اطلاعات خرید رای به مراجع نظارتی ارسال می شود، خبر 
دقیقی در این زمینه نداریم اما یکی، دو مورد خرید رأی 
گزارش شده و مراجع نظارتی آنها را بررسی می کنند و اگر 

جرمی اتفاقی بیافتد به دستگاه قضایی ارجاع داده می شود.
درباره دادن پول به حزب اعتدال و توسعه

معاون اول قوه قضاییه همچنین در پاسخ به سئوال 
خبرنگاری که آیا صحت دارد که به نوبخت دبیر حزب اعتدال 
و توسعه صد میلیون تومان پول داده شده و اینکه این موضوع 
از سوی نمایندگان مجلس اعلام شده، گفت: این موضوع 
مربوط به اکنون نیست و چنین چیزی بوده اما به شخص 
نوبخت پول را نداده اند بلکه به حزب و مدت ها پیش فردی 
کمک کرده بود. وی تصریح کرد: گزارش آن در دادگستری 
مورد رسیدگی قرار گرفت و پرونده مختومه شد و برای کسی 
جرمی احراز نشده است. محسنی اژه ای همچنین در پاسخ 
به اینکه برخی نمایندگان مجلس از دخالت های غیرقانونی 
برخی مسئولان در انتخابات شکایت کرده اند، گفت: از این 

موضوع اطلاعی ندارم و اظهارنظری نمی کنم.
مدعی العموم و اظهارات نماینده ارومیه

وی همچنین در پاسخ به این سئوال که صحبت های 
نماینده ارومیه آیا مدعی العمومی داشته یا نه افزود: اطلاعی 

ندارم که تا اکنون مدعی العموم وارد شده یا نه.
نباید مجازات جایگزین به ضرر متهم باشد

سخنگوی دستگاه قضا درمورد مجازات های جایگزین 
حبس و اینکه فقدان ابزارهای نظارتی در این زمینه به چشم 
می خورد، گفت: برای مجازات های جایگزین باید زمینه های 
آن فراهم شود و اگر شهرداری یا وزارتخانه ای بخواهد یک 
نفر را به کار گیرد، ابتدا باید آن مرکز آماده باشد که متهم 
را پذیرش کند. وی تصریح کرد: متاسفانه مواردی منجر 
به محرومیت هایی می شود و نباید مجازات جایگزین به 
ضرر متهم باشد. درست است که حبس نمی رود اما برخی 

محدودیت هایی برای متهم ایجاد می کنند.
پرونده ای درمورد مواد مخدر صوتی

 تشکیل نشده است
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به این سئوال که آیا 
پرونده ای در مورد موسیقی های اعتیادآور در برخی دادگاه 
ها ایجاد شده یا نه گفت: طبق نظر کارشناسان چیزی به نام 
مواد مخدر صوتی نداریم، البته ممکن است بعضی اصوات 
برای انسان ها مضر باشد اما در این خصوص پرونده ای در 

دستگاه قضایی تشکیل نشده است.
در مورد پرونده متهمان حمله به سفارت عربستان

سفارت  به  حمله  متهمان  مورد  در  ای  اژه  محسنی 
عربستان گفت: چند نفر از این متهمان در دادگاه ویژه 
روحانیت هستند و تا این لحظه از آزادی آنها اطلاعی ندارم و 
سایر متهمان که در دادگاه تهران تشکیل پرونده داده اند، به 

غیر از دو نفر بقیه با قرار مناسب آزاد شده اند.
 ممانعت از ورود رئیس جمهور سابق 

به یک مراسم به حکم دادستان بوده است
به گزارش ایرنا، وی در مورد جلوگیری از ورود یکی از 
روسای جمهوری سابق به یک مراسم گفت: بله این مورد با 

حکم دادستان صورت گرفته است.
در مورد شکایت از احمدی نژاد

محسنی اژه ای در مورد شکایت از احمدی نژاد افزود: 
ایشان در بعضی از پرونده ها شاکی و در بعضی از پرونده ها 
متهم هستند، در جاهایی که از ایشان شکایت شده با توجه 
به سمت ایشان پرونده به دادگاه رفته و برخی موارد بسیار 
جزئی است. وی در مورد شکایت برخی نمایندگان مجلس از 

ایشان گفت: باید در این مورد تحقیق بشود.
صدور قرار منع تعقیب برای جهانگیری

سخنگوی قوه قضاییه در مورد شکایت احمدی نژاد علیه 
جهانگیری گفت: بازپرس قرار منع تعقیب را صادر کرده و 
وکیل احمدی نژاد و خودش نسبت به نحوه بازپرسی اعتراض 
کردند ولی به خود قرار اعتراض نشده است و آن قرار از آن 

حیث قطعی است و در دادسرا قرار منع 
تعقیب برای معاون اول رئیس جمهوری 

صادر شده است.
با مجرمان فضای مجازی برخورد 

می شود
وی در مورد فیلتر برخی شبکه های 
اجتماعی و هوشمند گفت: کسانی که در 
فضای مجازی جرم کنند مانند جرم در 
نیروهای  توسط  و  است  فضای حقیقی 
انتظامی و اطلاعاتی شناسایی و برخورد 
می شود. معاون اول قوه قضاییه ادامه داد: 
دستگاه های مسئول زیرساخت های را 
بومی کنند که هم مردم استفاده بهینه 
مجرم  افراد  جلوی  هم  و  باشند  داشته 
گرفته شود اما به هر دلیلی این کار انجام 
مجرمین  با  اطلاعاتی  سیستم  و  نشده 
برخورد مقتضی را انجام می دهد. وی با اشاره به دستگیری 
هشت نفر که در فضای مجازی عامل اشاعه فحشا و ترویج 
فساد بوده اند، گفت: دو دیدگاه در این مورد وجود دارد، اول 
اینکه چون ما نمی توانیم صد در صد جلوی اینها را بگیریم 
آنها را رها کنیم که دیدگاه غلطی است و باید به مقدار لازم 
جلوگیری شود و مردم را توجیه کنیم. سخنگوی قوه قضاییه 
افزود: باید با کمترین هزینه و محدودیت جلوی فساد و جرم 
را بگیریم. محسنی اژه ای در پاسخ به سئوال خبرنگاری که 
آیا فاطمه هاشمی به دادگاه احضار شده، گفت: این موضوع 
مربوط به پرونده سابق است و برای وی احضاریه صادر شده 

و موضوع جدیدی نیست.
موضوع انتصاب رئیسی به تولیت آستان قدس 

رضوی صحت دارد
معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به سئوال خبرنگاری که 
آیا این موضوع صحت دارد که پس از درگذشت آیت الله 
واعظ طبسی موضوع انتصاب دادستان به تولیت آستان قدس 
رضوی مطرح شده، گفت: این موضوع صحت دارد و درباره 
جایگزینی حجت الاسلام رییسی در این سمت، صحبت 

های جدی است.
درمورد ممنوع التصویری رئیس جمهوری اسبق

وی همچنین درمورد اینکه آیا ممنوع الاتصویری خاتمی 
دوباره پس از انتخابات مطرح شده، گفت: چنین چیزی 

مطرح نشده است.
پرونده بابک زنجانی راکد نیست

محسنی اژه ای در پاسخ به سئوال خبرنگاری که فاز دوم 
رسیدگی به پرونده بابک زنجانی چه زمانی آغاز می شود، 
افزود: رسیدگی به این پرونده در دادسرا در حال انجام است و 
از افراد زیادی به عنوان مطلع و متهم تحقیق شده و هر کدام 
از این افراد که پرونده آنها تکمیل شود به دادگاه می روند. وی 
ادامه داد: برای پرونده سه هزار میلیاردی، محاکمه 46 پرونده 
تمام شده و در پرونده نفتی نیز که متهمان دیگری دارد 
رسیدگی خواهد شد اما از تاریخ رسیدگی دوم این پرونده 
اطلاعی ندارم. محسنی اژه ای تصریح کرد: این پرونده در 
حال رسیدگی است و پرونده راکد نیست. وی افزود: اموال 
بابک زنجانی در داخل و خارج کشور شناسایی شده و باید 
بدهی اش را پرداخت کند و اگر کسری در پرداخت بدهی 
داشته باشد که تاکنون دارد، در صورتی که تامین نکند دوباره 
اموالش را شناسایی می کنیم و مثل دیگر متهمان عمل می 
شود. معاون اول قوه قضاییه در خصوص میزان رد مال بابک 
زنجانی نیز گفت: میزان رد مال مبلغی است که وی گرفته 
و نتوانسته پرداخت کند و اگر مبلغی تاکنون پرداخت کرده 
باشد کسر می شود. وی ادامه داد: اینکه وکیل بابک زنجانی 
مدعی شده که بانکی که توسط شرکت نفت معرفی شده 

از دریافت پول وی ممانعت می کند، چنین چیزی نیست.
محسنی اژه ای افزود: به وی فرجه داده شده که اگر 
بدهی خود را برگرداند در مجازاتش تاثیر خواهد داشت که 
تاکنون این موضوع برای بانک مرکزی و وزارت نفت احراز 
نشده که بتواند این پول را پرداخت کند و اگر می خواهد 

بدهی خود را بپردازد هنوز دیر نشده است.
درمورد تشکیل پرونده برای قاچاق میوه

وی درمورد قاچاق میوه و اینکه پرونده ای در این زمینه 
تشکیل شده یا نه گفت: ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز و 
تعزیرات حکومتی درمورد مسایل مربوط به قاچاق اقدام می 

کند و قوه قضاییه نیز فارغ از این قضیه نیست.
سخنگوی دستگاه قضا افزود: اگر اطلاع پیدا کنیم قاچاق 
عمده ای صورت می گیرد و دستگاه متولی آن وجود ندارد، 
برخورد می کنیم به همین منظور از دادستان های کشور می 
خواهیم که در این زمینه ستاد مبارزه با قاچاق کالا و سازمان 
تعزیرات حکومتی را کمک کنند تا اگر موردی مشاهده شد 
که بخواهد ضربه سنگینی به جامعه بزند دادستان های ما به 

عنوان مدعی العموم با آنها برخورد کنند.
 شکایت 14 دستگاه دولتی از پدیده شاندیز

وی درمورد پدیده شاندیز و اینکه وزیر کشور اعلام کرده 
که 14 دستگاه دولتی در این زمینه شکایتی داشته اند، 
تصریح کرد: تا کنون مسئولان متخلف را به ما معرفی نکرده 
اند و اینکه 14 دستگاه دولتی هم شکایتی داشته اند صحت 
ندارد و ممکن است ستادی برای رسیدگی به این موضوع در 
خراسان تشکیل شده مواردی طرح شده باشد که من از این 

قضیه اطلاع ندارم.

بابک زنجانی و دو متهم دیگر به اعدام محکوم شدند

طناب دار در انتظار میلیاردر نفتی
اخبار

جلال خوش چهره

رئیسه مجلس خبرگان  عضو هیات 
جنتی  احمد  الله  آیت  گفت:  رهبری 
دبیر شورای نگهبان و محمدباقر نوبخت 
سخنرانان  و  میهمان  دولت،  سخنگوی 
مجلس  دوره  چهارمین  اجلاس  آخرین 

خبرگان رهبری خواهند بود.
آیت الله سید احمد خاتمی در گفت و 
گوی باایرنا افزود: آخرین اجلاس دور چهارم 
مجلس خبرگان رهبری در روزهای سه 
شنبه و چهارشنبه هفته جاری در محل 
ساختمان قدیم مجلس شورای اسلامی 
برگزار می شود که در ابتدای این اجلاس 

پس از تلاوت آیاتی از کلام الله مجید و 
نطق رییس مجلس خبرگان رهبری، نطق 
های قبل از دستور و تشکیل کمیته تدوین 
بیانیه را خواهیم داشت.عضو هیات رئیسه 
مجلس خبرگان رهبری گفت: در رابطه با 
موضوع دوم تجربه موفقی در اجلاس قبلی 
مجلس خبرگان داشتیم که گفتیم در رابطه 
با مسایل هسته ای هم موافق و هم مخالف 
صحبت کند و خبرگان فهیم هستند و 
خود قضاوت خواهند کرد، به همین دلیل 
این بار هم با استفاده از تجربه موفق قبلی 
از محمدباقر نوبخت سخنگوی دولت دعوت 

اقتصادی  مسایل  با  رابطه  در  تا  کردیم 
گزارشی را بیان کند.آیت الله خاتمی افزود: 
همچنین از محمد خوش چهره کارشناس 
مسایل اقتصادی دعوت کرده ایم تا سخنان 
معاون رییس جمهوری را بشنود و مورد 
تحلیل قرار دهند.وی ادامه داد: ما در پی 
مچ گیری نیستیم بلکه به دنبال دریافتن 
حقایق هستیم، نقد منصفانه یعنی اینکه 
خوبی ها را ببینیم و تجلیل کنیم و نقاط 
ضعف را ببینیم و راهکار ارایه دهیم.عضو 
هیات رییسه مجلس خبرگان رهبری با بیان 
اینکه مجلس چهارم خبرگان تا شروع به کار 

مجلس پنجم اجلاس دیگری ندارد، گفت: 
نمایندگان چهارمین دوره مجلس خبرگان 
افتتاحیه مجلس پنجم  تا زمان  رهبری 
همچنان نماینده مجلس خبرگان رهبری 
خواهند بود. خاتمی افزود: اعضای مجلس 
خبرگان رهبری پس از اجلاس نوزدهم، 
در روز پنج شنبه هفته جاری پس از زیارت 
مرقد امام راحل و عظیم الشان به دیدار رهبر 
معظم انقلاب می روند. آیت الله خاتمی 
افزود: مراسم افتتاحیه پنجمین دوره مجلس 
خبرگان رهبری نیز در روز چهارم خردادماه 

1395 برگزار خواهد شد.

آیت الله خاتمی:

مجلس پنجم خبرگان رهبری چهارم خرداد 95 افتتاح می شود



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,482,000یک مثقال طلا

1,034,700یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,090,000سکه بهار آزاد ی

10,095,000سکه امامی

5,220,000نیم سکه

2,790,000ربع  سکه

1,910,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

530 MVM37,500,000 

رییس اتاق اصناف خبر داد؛

افزایش برندها در نمایشگاه بهاره امسال
هر ساله برگزاری نمایشگاه بهاره به عنوان عرضه مستقیم کالا با حاشیه ها و اعتراضاتی 
همراه می شود و امسال هم با توجه به رکود موجود در بازار، برگزاری این نمایشگاه با 
اعتراضات بیشتری همراه بود که البته سرانجامی هم نداشت و به گفته رییس اتاق اصناف، 
در نمایشگاه امسال برندهای زیادی نسبت به سال های قبل شرکت کرده اند که با استقبال 

زیادی از سوی مردم نیز مواجه شده است. 
علی فاضلی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، اظهار کرد: برای تامین امنیت نمایشگاه بهاره 
امسال فشار زیادی را تحمل کردیم تا مردم آسیب کمتری ببینند و هزینه های زیادی برای 
امنیت و حراست آنجا انجام دادیم.  وی با بیان این که دلیل مخالفت اصناف با برگزاری 
نمایشگاه بهاره، فراهم نبودن زیرساخت های لازم برای برگزاری آن است، گفت: کلان شهری 
مثل تهران نیاز به چنین مجموعه ای دارد ولی باید زیرساخت های آن نیز فراهم باشد.  
فاضلی با بیان اینکه استقبال بسیار زیادی از نمایشگاه بهاره امسال صورت گرفت، عنوان 
کرد: نکته جالب این بود که بعضی از اجناس بنگاه های صنفی به ویژه پوشاک به سرعت 
به اتمام رسید و دوباره کالاهای جدید برای ارسال به نمایشگاه قیمت گذاری و ارسال شد. 
رییس اتاق اصناف ایران در عین حال بیان کرد: اصناف می توانستند در این ایام فروش 
فوق العاده را جایگزین نمایشگاه بهاره کنند که البته با وجود مخالفت ما این نمایشگاه برگزار 
شد. به اعتقاد بنده فضای نمایشگاه که البته بهتر است به عنوان فروشگاه های بهاره نام گذاری 
شود، فضای مناسبی برای حضور مردم نیست.  فاضلی تاکید کرد: یکی از نکات مهم نمایشگاه 
امسال حضور برند های بیشتر در مقایسه با سال های گذشته است. همچنین قیمت گذاری 
کالاها نیز توسط اتحادیه های مربوطه صورت گرفت و در عین حال بازرسان نیز فعالیت های 
خود را با جدیت بیشتری انجام می دهند.  وی در پاسخ به اینکه همزمان با این نمایشگاه ها 
در مکان های دیگری نیز شاهد برگزاری نمایشگاه های بهاره هستیم، تاکید کرد: برگزاری 
نمایشگاه در هر سطحی، به هر عنوانی و تحت هر شرایطی غیرقانونی است و در حال حاضر 
نمایشگاه بهاره فقط در پنج نقطه مصلای تهران، حکیمیه تهرانپارس، بوستان ولایت، پارک 
ارم و فرهنگسرای خاوران از تاریخ 12 اسفند آغاز شده و تا 21 اسفندماه ادامه خواهد داشت. 

مدیرعامل آب و فاضلاب کشور می گوید که جریمه مشترکان 
پرمصرف آب از سوی شورای نگهبان رد شد و این در حالی است که 

شرکت آب و فاضلاب کشور در حفظ این طرح مصمم بود. 
به گزارش خبرنگار ایسنا، حمید رضا جانبازدر نشست خبری در 
خصوص برخورد یکسان با مشترکان پرمصرف گفت: در تمام دنیا 
با مشترکان آب یکسان برخورد نمی شود . به عنوان مثال در بالای 
شهر تهران ممکن است که در یک آپارتمان تنها دو نفر و در جنوب 
تهران در یک آپارتمان دو خانوار زندگی کنند، لذا نباید رفتار ما با آنها 

یکسان باشد. 
جانباز با بیان این که باید برای حل این مساله از طریق شناسه ملی 
و کد پستی مشخص شود که در یک واحد مسکونی چند نفر زندگی 
می کنند، گفت: در خصوص قطع آب مشترکان پرمصرف طرحی به 

مجلس در این زمینه ارائه و کلیات آن تایید شد . 
به گفته مدیر عامل آب و فاضلاب کشور دو بند این طرح از سوی 
شورای نگهبان به دلیل ایراداتی که وارد شد به کمیسیون مجلس 
بازگشت. وی ادامه داد: در طرحی که ارائه شده بود جریمه مشترکان 
پرمصرف حذف شد که به نظر من این مساله به دلیل همزمانی بررسی 

این طرح با انتخابات بوده است. 
جانباز تصریح کرد: قطع آب مشترکان پرمصرف در سال آینده اجرا 
خواهد شد و مشترکانی که از الگوی مصرف بیشتر استفاده کنند آب 

شرب آنها قطع خواهد شد. 
برای افزایش قیمت آب پیشنهادی ارائه نشده 

وی با اشاره به فاصله قیمت تمام شده آب و میزان مبلغی که از 
مشترکان اخذ می شود، اظهار کرد: در حال حاضر قیمت تمام شده 
آب در کشور بیش از 1000 تومان است و این در حالی است که از 

مشترکان کمتر از 500 تومان دریافت می شود. 
مدیر عامل آب و فاضلاب کشور با بیان این که هنوز برای افزایش 
قیمت آب پیشنهادی ارائه نشده است، خاطر نشان کرد: افزایش قیمت 
آب طبق قانون برعهده شورای اقتصاد است، لذا هنوز پیشنهادی برای 

افزایش قیمت این کالا در سال 1395 ارائه نشده است. 
به گفته وی اگر بخواهیم در ارائه ی خدمات به یک پایداری برسیم 

باید به سمت تعرفه های واقعی آب برویم. 
تفکیک آب شرب و بهداشتی در اولویت 

جانباز با اشاره به تفکیک آب شرب و بهداشتی گفت: در حال حاضر 
در شهرهایی مانند ساوه، قم، خراسان رضوی، خراسان جنوبی و 
سمنان که مشکل کیفیت آب دارند به ناچار باید مانند تمام نقاط دنیا 

آب باکیفیت را با سامانه دیگری در اختیار مردم قرار دهیم. 

مدیر عامل آب و فاضلاب کشور با بیان این که ممکن است در این 
زمینه بخش خصوصی را درگیر کنیم، ادامه داد: تفکیک آب شرب و 
بهداشتی در تهران در اولویت های بعدی قرار دارد، چرا که در تهران با 
اجرای طرح های تامین  آب و تصفیه خانه های متعدد و همچنین رینگ 

تهران مشکل کیفیت آب تهران برطرف شده است. 
طرح های آب و فاضلاب معطل سرمایه 

به گفته وی مشکل فعلی صنعت آب و فاضلاب موضوع تامین 
سرمایه است، لذا بسیاری از پروژه های ما به همین دلیل معطل 

سرمایه گذاری هستند که باید به این مساله توجه شود. 
جانباز با بیان این که ایجاد شبکه های هوشمند در شهرها برای 
کاهش میزان آب بدون درآمد در دستور کار قرار گرفته است، گفت: 
در تمامی مذاکرات صورت گرفته برای ایجاد شبکه های هوشمند توجه 

به اقتصاد مقاومتی در دستور کار قرار گرفته است. 
شاخص آب بدون درآمد 26 درصد 

مدیر عامل آب و فاضلاب کشور تصریح کرد: در حال حاضر متوسط 
شوری آب در شهر قم حدود 75 درصد کاهش یافته است و شاخص 
آب بدون درآمد در شرایط فعلی 26 درصد تخمین زده می شود که 

شامل هدررفت ظاهری و هدررفت واقعی است. 
وی با بیان این که بازسازی شبکه های آب شرب و تعدیل فشار آب 
می تواند موجب جلوگیری از هدررفت آب و میزان کاهش آب بدون 
درآمد شود، خاطر نشان کرد: براساس برنامه ششم توسعه سالانه نیم 

درصد از عدد کاهش آب بدون درآمد کاهش خواهد یافت. 
جانباز با اشاره به شهرهای دارای بحران آب و تنش آبی ادامه داد: 
با حفر چاه ها تلاش داریم تعداد شهرهای دارای بحران آب را کاهش 

دهیم. 

گام دوم برای خوشحال کردن متقاضیان استفاده از وام 160 میلیون تومانی مسکن کاهش 
بهره و افزایش مدت زمان بازپرداخت اقساط است.

به گزارش خبرنگار ایسنا، پس از آن که شورای پول و اعتبار روز سه شنبه 11 اسفندماه 
وام های 80، 60 و 40 میلیون تومانی برای زوجین خانه اولی را دو برابر کرد، حالا همه منتظر 
هستند تا برای اثرگذاری بیشتر این وام ها سود تسهیلات کاهش یابد و مدت زمان بازپرداخت 

که هم اکنون 12 سال است بیشتر شود.
این موضوع ابتدا از سوی برخی کارشناسانی مطرح شد که معتقد بودند اقساط ماهیانه 2.3 
میلیون تومانی وام 160 میلیون تومانی از توان بسیاری از زوج های جوان خارج است و سپس 
مسوولان وزارت راه و شهرسازی با تایید این دغدغه، بر لزوم افزایش مدت زمان بازپرداخت و 

کاهش نرخ سود وام ها تاکید کردند.
حامد مظاهریان معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی در این باره ابراز امیدواری 
کرد با کاهش نرخ سود سپرده گذاری در سال آینده نرخ بهره اقساط وام مسکن هم کاهش 

یابد.
گرچه تاکنون جزئیاتی از نحوه پرداخت این تسهیلات اعلام نشده است اما طبق شرایط 
قبلی یعنی با سود 14 درصد و دوره حداکثری 12 ساله برای بازپرداخت، متقاضی وام 160 
میلیون تومانی با پرداخت به روش ساده باید ماهانه 2.3 میلیون تومان طی 144 ماه قسط 
پرداخت کنند. وام 160 میلیون تومانی نیز حدود 171 میلیون تومان سود به همراه دارد و 

در مجموع باید 330 میلیون تومان به بانک مسکن برگردانده شود.
رقم بالای اقساط عملا دایره دریافت کنندگان تسهیلات 160 میلیون تومانی را کوچک 
می کند. شهریار شقاقی کارشناس مسکن در این باره می گوید: عدم شمولیت و میزان بالای 
اقساط، جامعه هدف این تسهیلات را محدود کرده است؛ به طوری که شاید حدود یک درصد 

جمعیت کشور بتوانند از این وام ها استفاده کنند.
هم چنین حسام عقبایی رییس اتحادیه صنف مشاوران املاک تهران با بیان اینکه وام های 
60 میلیونی کمتر از 12 درصد ارزش بهای یک آپارتمان را تامین می کرد گفته است: اگرچه 
افزایش سقف تسهیلاتی که در این طرح پیش بینی شده مناسب است اما محدود کردن 

آن به زوج های جوان مشمولیت دهک های درآمدی به ویژه درآمدهای پایین را کاهش می 
دهد و اگرچه نمی توان درصدی معین برای متقاضیانی که در این طرح مشمول می شوند 

را تعیین کرد اما باید گفت درصد زیادی از متقاضیان واقعی مسکن را پوشش نمی دهد.
اما چگنی مدیرکل دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مسکن با اشاره به هدف گذاری های دیگر 
وزارت راه و شهرسازی در بخش مسکن مبنی بر کاهش نرخ سود تسهیلات مسکن و 
همچنین افزایش زمان بازپرداخت اقساط، گفته است: دستیابی به این اهداف به افزایش سطح 
توانمندی و توان پذیری خانوارها می انجامد و گروه های بیشتری می توانند متقاضی دریافت 
تسهیلات مسکن شوند؛  به این معنا که با افزایش زمان بازپرداخت اقساط و کاهش نرخ سود 
تسهیلات، مبلغ اقساط پرداختی از سوی خانواده ها کاهش می یابد و دامنه دهک های توانمند 

در بازپرداخت اقساط، بیشتر می شود.
وی با تأکید بر لزوم مهیاسازی زمینه اقتصاد قدرتمند در فضای اقتصاد کلان کشور برای 
دستیابی به دو هدف مذکور به دلیل در هم آمیختگی اقتصاد کلان و خانوار در بخش مسکن، 
ادامه داد: با این حال در تلاشیم تا گام به گام در آینده نزدیک، هم نرخ سود تسهیلات کاهش 

یابد و هم زمان بازپرداخت اقساط طولانی تر شود.
چگنی در پاسخ به پرسشی درباره احتمال مخالفت بانک مرکزی با افزایش زمان بازپرداخت 
اقساط تسهیلات مسکن بانک مسکن به دلیل احتمال ضربه خوردن مناسبت های بین 
بانک ها، تصریح کرد: ممکن است در ابتدای اجرای این طرح، مدت زمان بازپرداخت اقساط 
همین 12 سال فعلی باقی بماند؛ اما در ادامه اجرای آن تلاش می شود تا دوره زمانی اقساط 
بیشتر شود چرا که در مصوبه شورای پول و اعتبار گفته شده که از محل مصارف و منابع 
بانک ها می بایست منابع مالی مورد نیاز اجرای این طرح، تأمین شود؛ اگر بانک ها با گشایشی 
که در اقتصاد کلان کشور در سال آینده ایجاد می شود بتوانند افزایش سرمایه بدهند، امکان 
اجرای این طرح در سایر بانک ها همزمان با کاهش نرخ سود تسهیلات و افزایش زمان 
بازپرداخت اقساط وجود دارد. البته اگر بتوانیم این افزایش را در حد 2 تا 3 سال عملیاتی 
کنیم، باز هم تا حدود زیادی از مبلغ اقساط کاهش می یابد. بازار مسکن نیاز به این افزایش 

زمان بازپرداخت اقساط دارد. 

 جریمه مشترکان پرمصرف آب حذف شد 

به منظور افزایش توان خرید متقاضیان

 وام 160 میلیونی مسکن منتظر گام بعدی

تحریم های اتحادیه اروپا علیه روسیه و همچنین 
مناقشات مسکو و آنکارا، شرایطی جدید در مبادلات 
تجاری روس ها به وجود آورده است؛ شرایطی که در آن، 
نقش کالاهای اروپایی و ترک در بازار روسیه کمرنگ و 
سخن از شرکای تجاری جدید از جمله ایران برای این 

کشور مطرح شده است.
به گزارش ایرنا، در شرایطی که ایران، روسیه را یکی 
می داند، حجم  خود  تجارت  توسعه  ظرفیت های  از 
مبادلات تجاری دو کشور، پارسال یک میلیارد دلار 
برآورد شده و محمدرضا نعمت زاده وزیر صنعت، معدن 
و تجارت، حجم واردات ایران از روسیه را 700 میلیون 
دلار و حجم صادرات به این کشور را 300 میلیون دلار 

اعلام کرده است.
در این شرایط، دولت و بخش خصوصی، جبران تراز 
منفی 400 میلیون دلاری در روابط تجاری با روسیه 
و همچنین استفاده از فرصت گسترش همکاری های 

تهران مسکو را در دستور کار قرار داده اند.
برگزاری نمایشگاه های اختصاصی در روسیه و ایران، 
انداختن  جریان  به  ونقل،  حمل  تسهیلات  تعیین 
خطوط دریایی و هوایی، مذاکره برای امضای تفاهم 
نامه های مرتبط در زمینه استاندارد، تعیین تسهیلات 
گمرکی، راه اندازی بانک اطلاعات اقتصادی و همچنین 
اختصاص خط اعتباری 20 میلیون یورویی، بخشی از 
گام هایی است که تاکنون برای گسترش مبادلات ایران 

و روسیه برداشته شده است.
در این نشست قرار بود »محمدرضا مودودی« معاون 
کل سازمان توسعه تجارت ایران نیز بعنوان نماینده 

سازمان توسعه تجارت حضور داشته باشد. 
رئیس اتاق مشترک ایران و روسیه، تطابق نداشتن 
قیمت های صادراتی با قیمت های موجود در روسیه 
را از مشکلات ورود به بازار روسیه ذکر کرد و افزود: 
همانطور که کشورهای دیگر در خصوص صادرات به 
روسیه و بحث گمرکی به توافق رسیده اند و کریدور 
سبز گمرکی را ایجاد کرده اند و موفق شده اند بر 
ارزش گذاری گمرک روسیه غلبه کنند، ایران نیز باید 
بلافاصله از فرصت ها استفاده کند و میدان را به نفع 

کشورهای دیگر خالی نکند.
وی با بیان اینکه صادرات بدون سرمایه گذاری مفهوم 
اعتبار  افزود: این سرمایه گذاری فقط پول و  ندارد، 
نیست بلکه می تواند فکر باشد، مالکیت معنوی و یا 
خدمات مهندسی باشد. زیرا همه کشورها برای ایجاد 
جای پای اقتصادی در یک کشور، ابتدا حضور معنوی 

خود را تثبیت می کنند. 
رئیس اداره تامین مالی و سرمایه گذاری بانک توسعه 
صادرات ایران نیز به تشریح تسهیلات بانکی در نظر 
گرفته شده برای صادرکنندگان به روسیه پرداخت و 
گفت: متقاضیان صادرات با روسیه با یک بسته کامل 
مورد  ایران  صادرات  توسعه  بانک  سوی  از  اعتباری 

حمایت قرار می گیرند.
وی اضافه کرد: اختصاص دو خط نقدی و اعتباری، 
پرداخت تسهیلات به خریدار روسی برای خرید کالای 
ایرانی و همچنین اختصاص تسهیلات فروشنده، بسته 
کامل در نظر گرفته شده برای متقاضیان فعالیت در 

بازار روسیه است.
مشروح این میزگرد را در ادامه می خوانید:

نایب رئیس اتاق ایران و روسیه با بیان اینکه روسیه 
به عنوان اقتصاد بزرگ جهان می تواند به بازار هدف 
صادرات محصولات ایرانی تبدیل شود گفت: سالیانه 
مقدار زیادی محصولات ایرانی به روسیه صادر می شود 
که نشانگر ظرفیت های مطلوب همکاری دو کشور با 

وجود موانع و مشکلات سر راه توسعه تجارت است.
و  تجاری  روابط  پیشینه  به  اشاره  با  قیافه،  غدیر 
اقتصادی و مزیت های جغرافیایی ایران و روسیه گفت: 
زمینه گسترش هرچه بیشتر این روابط وجود دارد 
سیاست های اقتصادی و تجاری ما باید به سمت توسعه 

تجارت با روسیه باشد. 
وی اعمال تعرفه های سنگین را یکی از مشکلات 
صادرات محصولات کشاورزی دانست و گفت: البته 
تعرفه های روسیه برای همه کشورها یکسان است اما 
آنچه سبب می شود کالای ایرانی با تعرفه های بالاتر 
ترخیص می شود، بحث ارزش گذاری کالا در گمرک 

روسیه است.
نایب رئیس اتاق مشترک ایران و روسیه با تاکید بر 
اینکه بازار روسیه با بازار کشورهای منطقه کاملا متفاوت 
است، افزود: کالاهای صادراتی به روسیه باید از کیفیت 
بالاتری برخوردار باشد تا این کالاها توان رقابتی در این 
بازار بزرگ را داشته باشند. ضمن اینکه سلیقه جامعه 
روسیه، متفاوت از دیگر بازارهاست و تولیدکنندگان 
برای افزایش صادرات خود به این کشور، باید سطح 

کیفی محصولات را ارتقا دهند. 
وی با بیان اینکه روند رو به رشد روابط دو کشور، 
فضای ایجاد شده در سطح مبادلات ترکیه با روسیه 
و نیز لغو تحریم های ایران پس از برجام، فضای مثبتی 
فراهم کرده  دو کشور  اقتصادی  برای همکاری های 
است، افزود: ایجاد تسهیلات در امور گمرکی با هدف 
افزایش سطح تبادلات تجاری میان دو کشور یکی از 
ضرورت های مهم بوده و ایجاد کریدور سبز که در سطح 
مقام های کشور در حال بررسی است نیز می تواند به 

بحث تسهیلات گمرکی بین دو کشور کمک کند.
نایب رئیس اتاق مشترک ایران و روسیه، نقش و 
جایگاه ایران در منطقه، وسعت بازار هدف، روش های 
مناسب حمل و نقل، معرفی کالاهای ایرانی، آشنایی 
با استانداردهای کالایی دو کشور، روش های پرداخت و 
مسائل بانکی، آشنایی با چگونگی ورود به بازارهای هدف 
با کمترین میزان ریسک، ایجاد فضای مساعد برای 
انجام مذاکرات تجاری، ظرفیت های تجاری دو کشور، 
پتانسیل های صادراتی، ویژگی بازار مصرف، ضمانت 
تولیدکنندگان  و شناسایی  ایرانی  صادرات کالاهای 
معتبر ایرانی - روسی را از جمله محورهای اصلی و قابل 

توجه برای توسعه تجارت میان دو کشور عنوان کرد.
وی ادامه داد: مسئولان دولتی باید با رایزنی و حضور 
جدی در روسیه مشکلات صادرات را با مسئولان دولت 
روسیه حل کنند؛ همانطور که سفیر ایران در روسیه 
برای این منظور وقت گذاشت و پیگیری های لازم را 

انجام داد.
با  صادراتی  قیمت های  نداشتن  تطابق  قیافه، 
قیمت های موجود در روسیه را از مشکلات ورود به 

بازار روسیه ذکر کرد و افزود: همانطور که کشورهای 
دیگر در خصوص صادرات به روسیه و بحث گمرکی به 
توافق رسیده اند و کریدور سبز گمرکی را ایجاد کرده 
اند و موفق شده اند بر ارزش گذاری گمرک روسیه غلبه 
کنند، ایران نیز باید به سرعت از فرصت ها استفاده کند 

و میدان را به نفع کشورهای دیگر خالی نکند.
وی افزود: نباید نگران این باشیم که ترکیه یا هر کشور 
دیگر همزمان با ما وارد بازار روسیه می شود؛ بلکه باید به 
این فکر کنیم که شرایط کنونی ما برای توسعه روابط با 
روسیه در همه سطوح مهیاتر از دیگران است بنابراین 

وظیفه ما بسترسازی است.
قیافه گفت: تحریم های روسیه و عراق علیه واردات 
برای  مغتنم  فرصتی  ترکیه  کشاورزی  محصولات 
صادرات محصولات کشاورزی ایران به دو کشور عراق 
و روسیه خواهد بود که نباید اجازه دهیم، این فرصت از 
دست برود. وی با بیان اینکه در حال حاضر بحث امنیت 
ملی و امنیت انرژی به هم گره خورده است، افزود: باید 
از این فرصت به نفع توسعه تجارت ایران استفاده کنیم 
و قدرتمند تر وارد این عرصه شویم؛ توافق ها نیز منطبق 
بر واقعیت باشد تا ارتباط نزدیکتری با روسیه یا سایر 

کشورها برقرار کنیم. 
نایب رئیس اتاق مشترک ایران و روسیه با ذکر مثالی 
از صادرات محصول گوجه فرنگی به روسیه و دریافت 
حقوق و عوارض گمرکی گفت: روسها حداکثر سقف 
قیمتی یعنی یک دلار و 40 سنت را برای این محصول 
ایران و چند کشور دیگر محاسبه می کردند و تعیین 
میزان حقوق و عوارض گمرکی نیز بر اساس این تعرفه 
بود؛ اما بعدها با صدور بخشنامه ای قیمت ها بتدریج در 

حال اصلاح شدن است. 
وی با بیان اینکه صادرات بدون سرمایه گذاری مفهوم 
اعتبار  افزود: این سرمایه گذاری فقط پول و  ندارد، 
نیست بلکه می تواند فکر باشد، مالکیت معنوی و یا 
خدمات مهندسی باشد. زیرا همه کشورها برای ایجاد 
جای پای اقتصادی در یک کشور، ابتدا حضور معنوی 

خود را تثبیت می کنند. 
قیافه بیان داشت: در مقابل تعرفه پایین صادرات 
صادرات  تعرفه  باید  ایران،  به  روسیه  محصولات 
محصولات کشاورزی ایران به روسیه نیز با کاهش همراه 
شود و اگر روسیه تمایلی به تامین محصولات کشاورزی 
خود از ایران نداشته باشد، باید در میزان تعرفه صادرات 

محصولات روسیه به ایران نیز تجدید نظر شود. 
 بسته کامل حمایتی بانک توسعه صادرات 

ایران برای متقاضیان فعالیت در بازار روسیه 
رئیس اداره تامین مالی و سرمایه گذاری بانک توسعه 
صادرات ایران نیز در این میزگرد به تشریح تسهیلات 
بانکی در نظر گرفته شده برای صادرکنندگان به روسیه 
پرداخت و گفت: متقاضیان صادرات به روسیه با یک 
بسته کامل اعتباری از سوی بانک توسعه صادرات ایران 

مورد حمایت قرار می گیرند.
نقدی و  افزود: اختصاص دو خط  کامران رضوانی 
اعتباری، پرداخت تسهیلات به خریدار روسی برای 
خرید کالای ایرانی و همچنین اختصاص تسهیلات 
برای  شده  گرفته  نظر  در  کامل  بسته  فروشنده، 

متقاضیان فعالیت در بازار روسیه است.
وی به سابقه اقدام های بانک توسعه صادرات برای 
متقاضیان حضور در بازار روسیه اشاره کرد و افزود: 
ورود این بانک به فضای تجارت با روسیه تنها در رابطه 
باتحول های اخیر نبوده است بلکه در برنامه ریزی هایی 
که هرساله در بانک صورت می گیرد، برخی بازارهای 
هدف شناسایی می شوند که روسیه نیز بعنوان یکی از 

این بازارهاست.
رضوانی با بیان اینکه با توجه به ظرفیت های موجود 
عضو  کشورهای  داد:  ادامه  می شود،  ریزی  برنامه 
بریکس )برزیل، روسیه، هند، چین و آفریقای جنوبی( 

دربرنامه ریزی های ذکرشده در اولویت قرار دارند.
رئیس اداره تامین مالی و سرمایه گذاری بانک توسعه 
صادرات با یادآوری برگزاری سومین اجلاس گروه بانکی 
و مالی بین ایران و روسیه که هرساله انجام می شود، 
افزود: آغاز مذاکره برای ارتقای سطح همکاری ها از 
همین اجلاس و مبنای مذاکره نیز حمایت از صادرات 
در مرحله نخست بود؛ هرچند طرف روسی در این 
مرحله بیشتر دنبال صادرات محصولات روسی به تهران 

بود.
با بانک هایی مانند بانک اف.آر. وی گفت: مذاکره 

سی)FRC( که بانک منتخب برای کار با ایران بود آغاز 
شد اما به دلیل استانداردهایی که در قوانین روسیه 
وجود دارد و لزوم تطبیق با قوانین ایران، این مذاکره ها 

طولانی شد.
رضوانی افزود: در نهایت قراردادی امضا شد که در آن 
بانک روسی پذیرفت اعتبارات اسنادی به عنوان محور 

عملیات قرار داده شود.
وی با تاکید بر اینکه روند کنونی دادوستد بین دو کشور 
به شیوه سنتی و بدون استاندارد بانکی انجام می شود، 
گفت: این روند دغدغه هایی برای صادرکنندگان ایجاد 

کرده است؛ هدف از این سیاستگذاری ها آن است که 
صادرکننده با دریافت ال.سی )اعتبار اسنادی( از بانک 
RFC کالای خود را صادر کرده و اسناد صادراتی خود 
را مطابق با فرایند های بین المللی که برای همه کشورها 
و روسیه شناخته شده است به ما بدهد و ما آنها را برای 
بانک روسی ارسال کنیم تا پس از بررسی اسناد بانک 
روسی، پول را واریزکرده و ما در ایران پول را به حساب 
صادر کننده ایرانی واریز کنیم؛ این موضوع سبب خواهد 

شد دغدغه های صادرکنندگان برطرف شود.
وی به اتخاذ دو راهکار برای اطمینان خاطر بیشتر 
صادرکنندگان اشاره کرد و افزود: یکی از دغدغه های 
صادرکننده همواره این بوده که پول خود را با چه نرخی 

دریافت می کند، نرخ مبادله ای یا بازار.
بانک  با صرافی  ای  مذاکره  اینکه  بیان  با  رضوانی 
توسعه صادرات انجام و دو مکانیزم برای صادرکننده 
تعریف شده است، افزود: ارزی که صادرکننده از این 
طریق وارد کشور می کند ارز با منشا خارجی است؛ 
بنابراین، می تواند آن را به کشورهای دیگر حواله کند؛ 
این یک راهکار است که باید هزینه نقل و انتقال آن را 

صادرکننده با بانک های مورد نظر پرداخت کند. 
را  دیگر  راهکار  صادرات،  توسعه  بانک  کارشناس 
دریافت ریالی معادل ارزی عنوان کرد که ترتیبات آن با 

صرافی های روسی اتخاذ شده است.
 » میر بیزینس بانک« شعب بانک ملی ایران در 

روسیه در خدمت بازرگانان
رضوانی به وجود شعب بانک ملی ایران در مسکو با نام 
»میر بیزینس« اشاره کرد و خاطرنشان ساخت: اعتبار 
به خریداران روسی برای خرید کالاهای ایرانی توسط 
این شعب بانک ملی نیز راهکاری برای تسهیل تجارت 
با روسیه که گام های اجرایی آن در حال برداشته شدن 
است.رضوانی بانک توسعه صادرات ایران را تنها بانکی 
دانست که در زمینه ارائه اعتبار به خریدار خارجی برای 
خرید کالای ایرانی فعالیت می کند و گفت: مذاکره با 
رئیس شعب بانک ملی ایران در روسیه به پایان رسیده 
و مقرر شد این اعتبار با درخواست صادرکنندگان ایرانی 

به طرف روسی پرداخت شود.
وی گفت: در تعاریف ادبیات بانکی کشور، حمایت 
تنها در ارائه تسهیلات به صادرکننده دیده می شود 
درصورتی که در شیوه های مدرن امروز، حمایت این 
است که به خریدار، تسهیلات خرید کالای ایرانی داده 
شود؛ بانک توسعه صادرات از 11 سال پیش این کار را 

انجام می دهد.
وی با بیان اینکه اعتبار خریدار با بانک میر بیزینس 
تعیین می شود، افزود: در حقیقت خریداران روسی که 
می خواهند کالای ایران را به صورت مدت دار خریداری 
کنند می تواننداز تسهیلات ایرانی بهره ببرند؛ سیستم 

آن نیز اعتبارات اسنادی است.
روسیه،  با  ارتباط  برای  اینکه  بر  تاکید  با  رضوانی 
مرحله  در  به صادرکنندگان  نسبت  بانکی  سیستم 
برای  دلار  میلیون  گفت: 300  دارد،  قرار  جلوتری 
پرداخت به خریداران روس کالاهای ایرانی نزد بانک 

توسعه صادرات سپرده گذاری شده است. 
رئیس اداره تامین مالی و سرمایه گذاری بانک توسعه 
صادرات ایران افزود: این درحالی است که بازرگانان 
ادبیات  و  ندارند  روسیه  بازار  با  آشنایی  ایرانی هنوز 
صادرات به روسیه را نمی دانند زیرا بازار این کشور با 

سایر نقاط جهان تفاوت دارد.
کارشناس بانک توسعه صادرات با تاکید بر اینکه عقب 
ماندن ایران از جهان به واسطه تحریم ها نیاز به تجدید 
نظر در ساختارهای صادراتی را دو چندان کرده است 
افزود: صادرات به روسیه نیازمند ایجاد ادبیات جدید 
در اتاق بازرگانی و شرکت هایی است که توانایی لازم 
را داشته و دارای ظرفیت لازم برای ارسال منظم کالا 
با کیفیت مناسب و در زمان مشخص و حمل و نقل 

مناسب باشند. 

فرصتی که نباید از دست داد؛

گام های مشترک دولت و بخش خصوصی به سمت بازار روسیه 
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اتفاق بدی که روز جمعه افتاد؛

فریبی که هواداران استقلال خوردند

هواداران تیم فوتبال استقلال درحالی روز جمعه راهی ورزشگاه شدند که امیدوار بودند 
بلیت ها را براساس وعده باشگاه با قیمت اعلام شده خریداری کنند اما برخلاف تصور 

آنها خبری از بلیت ارزان نبود!
 پس از آنکه در دیدار استقلال برابر گسترش فولاد تبریز هواداران پرتعدادی به 
ورزشگاه آمدند، مسئولان باشگاه استقلال اعلام کردند به دنبال توافقاتی که با سازمان 
لیگ صورت گرفته است از این به بعد هواداران استقلال می توانند بلیت های طبقه دوم 

را با قیمت هزار تومان خریداری کنند.
اعلام این خبر و تکمیل آن با وعده هایی که به هواداران عضو سامانه پیامکی امکانات 
ویژه می داد، باعث شد نسبت به دیدارهای طول فصل آبی ها تماشاگران بیشتری راهی 
ورزشگاه آزادی شوند اما در کمال تعجب دیدند که همه قول هایی که داده شده بود 
بی اساس بود و نه از بلیت ارزان قیمت خبری بود و نه سامانه پیامکی برایشان کاری 

کرده بود.
برخی از این هواداران در تماس با گروه ورزشی خبرگزاری مهر از تغیییر نکردن 
قیمت بلیت های طبقه دوم خبر دادند و از بدقولی باشگاه استقلال گلایه داشتند. 
ظاهرا سامانه پیامکی این باشگاه هم وعده توخالی به هواداران داده و نتوانسته به 

تعهداتش عمل کند.
حالا پرسـش این اسـت؛ هواداری که اینهمه سـال تیمش را دوسـت داشـته و با 
وجـود همـه اشـکال ها همچنـان برای تشـویق تیمـش به ورزشـگاه می آیـد تا کی 
و چـه زمانـی چنیـن می کنـد؟ آیـا به فکـر رضایت منـدی این هـواداران هسـتند؟ 
آیـا تاکنـون شـده که باشـگاه ها بـه این فکـر کنند که چـه کننـد اوضاع هـواداران 
بهتـر باشـد و احترام بیشـتری ببینند؟ آیا تصور می کنیم این تماشـاگر بـرای ابد با 

اینهمه کاسـتی بـه ورزشـگاه می آید؟
انواع و اقسام درآمدزایی ها را از این هوادار داشته اند. مسئولان باشگاه استقلال و البته 
همه فوتبال نتوانسته اند از صدا و سیما پول بگیرند اما از این هوادار با پیامک و کارت 

هواداری و ... پول گرفته اند.
حالا رفته اند سراغ سامانه های پیامکی که قبل از این بارها امتحان شده و فقط جیب 
برخی افراد خاص را پرد کرده و هیچ عایدی برای هواداران و تماشاگران نداشته است. 
هیچکس هم نیست به این معضل بزرگ رسیدگی کند که چرا این سامانه های پیامکی 
با پرداخت پول هنگفت به تلویزیون فقط تبلیغات می کنند و پولشان را از جیب مردم 

در می آورند اما هیچ خدمتی به مردم و علاقمندان به فوتبال ندارند.
چه کسی می رود بررسی کند که وعده ها و قول هایی که این سامانه های پیامکی به 
هواداران و تماشاگران می دهند عملی شده و آنها توانسته اند به وعده  هایشان عمل 
کنند. علاقمندان به فوتبال و مردم باید هوشیار باشند که دام این سامانه های پیامکی 

نیفتند.

انتقاد بی سابقه رئیس کمیته ملی المپیک از وزارت ورزش:

 نوکر نیستم

رئیس کمیته ملی المپیک با اشاره به ریشه اختلافات بین این کمیته و وزارت ورزش 
گفت: وزارت ورزش ما و فدراسیون ها را نامحرم دید و به کمیسیون ها نامه نوشت. من 

هم سکوت نکردم و پاسخ شان را دادم.
 اصلاح اساسنامه های فدراسیون های ورزشی و اتفاقاتی که پیرامون فدراسیون 
فوتبال رخ داد یکی از محورهای اصلی نشست خبری کیومرث هاشمی رئیس کمیته 
ملی المپیک بود که صبح روز یکشنبه در سالن کنفرانس های خبری کمیته المپیک 

برگزار شد.
چرا به معاون رئیس جمهور نامه نوشتید؟

کیومرث هاشمی در مورد دلیل ارسال نامه به معاون اول رئیس جمهور گفت: ورودی 
که نهادهای بین المللی در مورد اساسنامه داشتند سالی بود که فوتبال تعلیق شد. دیگر 

این شرایط را نداشتیم تا یکسال قبل از المپیک لندن.
هفت بار به وزارت ورزش نامه نوشتیم

وی افزود: آن زمان از طرف کمیته بین المللی المپیك تاکید شد که هر فدراسیون 
باید اساسنامه مصوب فدراسیون جهانی خود را داشته باشد. وزارت ورزش نشست هایی 
برگزار کرد برای رفع برخی ابهامات. شاهرخ شهنازی هم در این نشست ها حضور داشت 
اما دیدیم در این رفع ابهامات، مشکلاتی بود به همین دلیل 7 بار به وزارت ورزش نامه 
نوشتیم تا جلوی ادامه کار را بگیریم حتی اعلام کردم خودم هم در نشست ها باشم اما 

اصلا توجهی نمی شد. این شرایطی بود تا اینکه پیش نویس اساسنامه رسانه ای شد.
وزارت ورزش نامه محرمانه زده بود

کیومرث هاشمی خاطرنشان کرد: هیات اجرایی کلیات این پیش نویس را تایید نکرد 
اما اینگونه اعلام شد که اصلاحات انحام خواهد شد. اما خبر دادند نامه ای محرمانه از 
وزارت ورزش به کمیسیون های مجلس رفته است. در حالیکه ما خواسته بودیم نظر 

ما را برای اصلاحات بگیرند.
من باید مادام العمر رئیس کمیته باشم

فعلی هم در پیش  اساسنامه  اتفاق دیدیم  این  از  بعد  هاشمی خاطرنشان کرد: 
نویس رعایت نشده، مگر من منتخب فدراسیون ها نیستم؟ می گویند می خواهند 
فدراسیون ها را از زیر نظر کمیته دربیاورند. اگر اینطور باشد که من مادام العمر باید 

رئیس کمیته باشم چون رئیس کمیته توسط فدراسیون ها انتخاب نمی شوند.
دولتی هستم اما نوکر نیستم

هاشمی در مورد اینکه چرا به معاون اول رئیس جمهور نامه زده است گفت: نامه زدم 
چون فدراسیون ها و کمیته را در مورد اساسنامه فدراسیون ها نامحرم دیدم. آیا اشتباه 
کردم نامه زدم؟ من 29 سال تجربه مدیریت ورزش دارم. من دولتی هستم ولی نوکر 
نیستم. اگر حرف ورزش و فدراسیون ها را نمی زنم، اشتباه است؟ چرا دوستان ناراحت 
مي شوند؟ اگر من با خبر نمی شدم و یك باره اعلام مي شد مدیر کل استان رئیس 
مجمع است، چه مي شد؟ یعنی رئیس فدراسیون زیر نظر مدیر کل ورزش استان 

باشد؛ این منطقی است؟
تدبیر این نیست که مخفیانه کار کرد

وی افزود: ما خود را جدا از دولت نمی بینیم، من دولتی و حقوق بگیر دولتم اما 
قرار نیست همه چیز را بپذیریم، باید خرد جمعی و تدبیر باشد، تدبیر این نیست که 

مخفیانه کار کرد، تدبیر این نیست که من هاشمی فکر کنم همه چیز را مي دانم.
به فدراسیون ها توصیه کردیم سکوت کنند

هاشمی در ادامه در مورد اینکه منشا اختلاف میان کمیته و وزارت کجاست، گفت: با 
کسی اختلاف شخصی ندارم بهترین کار این است که بچسبم به صندلیم، خواب راحت 
داشته باشم و کاری به هیج اتفاقی نداشته باشم اما مسلمانی این است؟ باید مقابل 
موضوعی که آسیب رسان است سکوت کرد؟ البته که به فدراسیون ها توصیه کردیم 

سکوت کنند و در این مورد کار خود را انجام دهند.
گودرزی بازهم توجهی به نامه ما نکرد

رئیس کمیته ملی المپیک در مورد جلسات شورای برون مززی نیز گفت: طبق 
آیین نامه شورای برون مرزی باید سه رئیس فدراسیون در جلسات شورای برون 
مرزی باشند اما نیستند. از گودرزی خواستیم به این موضوع توجه داشته باشد یا اینکه 

اساسنامه را اصلاح کنند اما توجهی نشده! مکاتبات از این دست زیاد داشتیم.
خادم خواسته هشدار بدهد

هاشمی در مورد نامه رسول خادم رئیس فدراسیون کشتی به رئیس جمهور گفت: 
خادم را ندیدم، خادم چکیده ورزش است او دغدغه خود را گفته تا کی باید بیاید پیش 
من، خواسته با ادبیات خودش هشدار را برای نگراني ها روشن کند. خادم آبرویش را 

برای کشتی گذاشته است.

پرسپولیس یک - تراکتورسازی یک

 درگیری، نارنجک و دیگر هیچ!

دیدار تیم های پرسپولیس و تراکتورسازی در هفته بیست ودوم لیگ برتر فوتبال با تساوی 
به پایان رسید.

پرسپولیس در ادامه دیدارهای هفته بیست ودوم لیگ برتر فوتبال از ساعت 17:30 روز 
)یکشنبه( در ورزشگاه آزادی میزبان تراکتورسازی تبریز بود که این دیدار با تساوی یک 

- یک به پایان رسید.
گل های این دیدار را رامین رضاییان )دقیقه 13( برای پرسپولیس و محمد ایران پوریان 

)دقیقه 38( برای تراکتورسازی به ثمر رساندند.
ترکیب پرسپولیس: سوشا مکانی، محسن بنگر، لوکا ماریچ، محمد انصاری، رامین 
رضاییان، احمد نوراللهی، فرشاد احمدزاده، محسن مسلمان، امید عالیشاه، علی علیپور و 

مهدی طارمی.
ترکیب تراکتورسازی تبریز: محمدرضا اخباری، شجاع خلیل زاده، محمد ایران پوریان، 
الکساندر کارلوس، سینا عشوری، مهدی کیانی، بختیار رحمانی، سروش رفیعی، آگوستو 

سزار، سعید آقایی و فرزاد حاتمی.
نیمه اول

دقیقه 4: آگوستو سزار از پشت محوطه جریمه شوتی را به سمت دروازه پرسپولیس زد 
که سوشا مکانی توپ را در اختیار گرفت. دقیقه 6: علی علیپور در محوطه جریمه پاس 
بسیار خوبی دریافت کرد که شوت او تبدیل به گل شد، اما پیش از گل شدن توپ پرچم 

کمک داور به نشانه آفساید بالا رفته بود.
دقیقه 11: ضدحمله برای پرسپولیسی ها با سه بازیکن در نهایت یک ارسال به همراه 
داشت که در محوطه جریمه به مهدی طارمی رسید، اما این مهاجم با کنترل توپ موقعیت 

را از دست داد و توپ راهی کرنر شد.
دقیقه 13: فرشاد احمدزاده در محوطه جریمه تراکتورسازی با یک حرکت بدن و دریبل 
مدافع مستقیم خود چهار بازیکن سفیدپوش تیم تبریزی را محو کرد و با یک پاس در عرض 
موقعیت بسیار مناسبی را در اختیار رامین رضاییان قرار داد، این بازیکن هم ضربه اش را با 

دقت وارد دروازه محمدرضا اخباری کرد.
دقیقه 16: ارسال خوبی که روی دروازه تراکتورسازی شد، نزدیک بود به گل دوم 
پرسپولیس تبدیل شود، اما محمدرضا اخباری توپ را راهی کرنر کرد. این کرنر توسط 

مسلمان روی تیر دوم ارسال شد که ضربه سر محسن بنگر از کنار دروازه به بیرون رفت.
دقیقه 20: ارسال سروش رفیعی از روی ضربه ایستگاهی در داخل محوطه جریمه 
پرسپولیس موقعیت خوبی را برای سعید آقایی ایجاد کرد که سوشا مکانی موفق به مهار 

توپ شد.
دقیقه 27: رامین رضاییان کرنر سمت راست پرسپولیس را به خوبی روی تیر اول ارسال 

کرد که محمدرضا اخباری توانست ضربه سر علیپور را مهار کند.
دقیقه 37: حرکت خوب سروش رفیعی پشت خط دفاعی پرسپولیس و پاس در عمق او 
برای آگوستو موقعیت خوبی برای تراکتورسازی ایجاد کرد، اما این بازیکن پیش از رسیدن 
به محوطه جریمه توسط رامین رضاییان متوقف شد. تورج حق وردی، داور مسابقه هم 

رضاییان را با کارت زرد جریمه کرد.
دقیقه 38: ضربه ایستگاهی از موقعیتی بسیار مناسب برای تراکتورسازی توسط بختیار 
رحمانی به خوبی نواخته شد که دفع ناقص سوشا مکانی را به همراه داشت تا توپ برگشتی 

را محمد ایران پوریان به زیر طاق دروازه پرسپولیس بکوبد و گل تساوی به ثمر برسد.
نیمه دوم

دقیقه 47: آگوستو سزار به دلیل خطایی که در میانه میدان انجام داد از داور کارت زرد 
گرفت.

دقیقه 49: هند محمد ایران پوریان توسط داور مسابقه  اعلام شد که این بازیکن به بازی 
ادامه داد. در ادامه محسن بنگر تکل خشن و بلندی روی پای ایران پوریان انجام داد که 
شدت تکل او بازی را به خشونت کشاند. سینا عشوری با محسن بنگر درگیر شد که پس از 

پایان جنجال ها داور عشوری و بنگر را با کارت زرد جریمه کرد.
دقیقه 54: شجاع خلیل زاده پس از خطا روی بازیکنان پرسپولیس، درگیری با بازیکنان 
این تیم و اعتراض به تصمیم داور بازیکن بعدی بود که با کارت زرد حق وردی مواجه شد.

دقیقه 59: ارسال خوب امید عالیشاه با ضربه سر خوب فرشاد احمدزاده همراه شد که 
محمدرضا اخباری با واکنشی بسیار مناسب توپ را با دست مخالف دفع کرد.

دقیقه 59: حمله پرسپولیس ادامه داشت تا اینکه نوراللهی در سمت چپ توپ را به 
عالیشاه رساند. این بازیکن هم به جای ارسال توپ به قصد گلزنی توپ را به سمت دروازه زد 

که این بار هم اخباری موفق بود و به خوبی مانع باز شدن دروازه اش شد.
دقیقه 66: آگوستو سزار از ترکیب تراکتورسازی خارج شد و شاهین ثاقبی جای او را 

گرفت.
دقیقه 72: میلاد کمندانی در ترکیب پرسپولیس جایگزین امید عالیشاه شد.

دقیقه 79: احمد نوراللهی از فاصله ای دور شوتی را روانه دروازه تراکتورسازی کرد که 
اخباری توپ را به آغوش کشید.

دقیقه 83: مهرداد کفشگری جای محسن مسلمان را در ترکیب پرسپولیس گرفت.
دقیقه 86: ایوب کلانتری دومین تعویض امیر قلعه نویی بود که جای سروش رفیعی 

وارد زمین شد.
دقیقه 90: بختیار رحمانی از پشت محوطه جریمه با سوشا مکانی تک به تک شد که 
قصد داشت با ضربه چیپ دروازه این دروازه بان را باز کند که سوشا موفق بود. در برگشت 
توپ به ایوب کلانتری رسید که این بازیکن می توانست دروازه بدون دروازه بان پرسپولیس 

را باز کند، اما رضاییان در آستانه باز شدن دروازه توپ را دور کرد.
دقیقه 4+90: کمندانی از سمت راست حمله ای را روی دروازه تراکتورسازی انجام داد که 

پاس او پیش از رسیدن به مهدی طارمی توسط مدافعان تراکتورسازی دور شد.
دقیقه 5+90: مهدی طارمی به دلیل تمارض برای گرفتن پنالتی از داور بازی کارت زرد 

دریافت کرد.
 با این تساوی پرسپولیس 36 امتیازی شد تا فاصله اش با استقلال صدرنشین به شش 
امتیاز برسد و تراکتورسازی هم به امتیاز 32 رسید. این امتیازات باعث شد این دو تیم در 
هفته های رو به پایان لیگ فاصله شان با صدر جدول زیاد شده و مسلماً شانس شان برای 

قهرمانی کمتر شود.
اعتراض هواداران پرسپولیس به قلعه نویی و باز هم پرتاب نارنجک

در جریان دیدار پرسپولیس - تراکتورسازی، هواداران پرسپولیس به سرمربی تراکتورسازی 
اعتراض کردند.

در حالی دیدار پرسپولیس - تراکتورسازی به اواخر خود رسیده بود، علی کریمی ورزشگاه 
را ترک کرد. * هر زمان که بازیکنان تراکتورسازی روی زمین می افتادند، با اعتراض هواداران 

پرسپولیس روبه رو می شد و آنها شعار »امیر ضد فوتبال« سر دادند.
* هواداران پرسپولیس و تراکتورسازی بارها علیه یکدیگر شعار می دادند.

* دقیقه 95 بار دیگر نارنجکی از سوی هواداران پرتاب شد.

از کسب سهمیه آسیایی تا سقوط نکردن به لیگ پایین تر؛

 چه کسی مقصر وضعیت فعلی ملوان است؟
شکست ملوان مقابل پدیده موجب نزدیکی بیش از حد این تیم به منطقه سقوط 
شده و هواداران و دوستداران این تیم که ابتدای فصل امید زیادی به کسب سهمیه 

آسیایی داشتند، این روزها نگران سقوط این تیم به لیگ پایین تر هستند.
به گزارش ایسنا، ملوان در هفته بیست و دوم لیگ برتر هم در مشهد مقابل پدیده 
شکست خورد تا این تیم تنها یک امتیاز با منطقه خطر فاصله داشته باشد؛ ملوانی که 
در ابتدای فصل برای کسب سهمیه آسیایی بسته شد یا حداقل این طور نمود می کرد. 
حال وضع عوض شده و مانند فصل گذشته هفته های پایانی لیگ برتر برای ملوان 

حکم فینال را دارند.
البته شرایط فعلی ملوان تا حدودی بهتر از فصل گذشته است و این تیم می تواند 
سرنوشتش را خودش رقم بزند اما چرا باید تیمی که از بازیکنان خوبی مانند  پژمان 
نوری، جلال رافخایی، مازیار زارع، عزت الله پورقاز، محمدحسین کنعانی زادگان و ... 
بهره می برد و حتی در نیم فصل نخست آرش افشین و فرزاد حاتمی را هم در اختیار 

داشته، چنین وضعی داشته باشد.
ناگفته نماند که نتایج فعلی ملوان موجب کناره گیری حمید استیلی از هدایت این 
تیم شد و چند هفته از وعده مسئولان ملوان برای انتخاب سرمربی می گذرد. برای 
یافتن جواب مشکلات این تیم ریشه دار و مردمی می توان در چند زمنیه مختلف 

جستجو کرد.
*مشکلات مالی

مشکلات مالی برای تیمی مانند ملوان غریبه نیست. تقریبا فصلی وجود ندارد که 
ملوان از کمبود منابع مالی رنج نبرد اما در نبود اسپناسر مالی و شکست در واگذاری تیم 
به بخش خصوصی این وضع بغرنج تر هم شد و بازیکنان در روزهایی از سال تمرینات 
را تحریم کردند. حتی حمید استیلی که چند هفته قبل از هدایت ملوان کناره گیری 
کرد همواره معتقد بود که اگر مشکلات مالی برطرف شود بازیکنان این تیم هم با 

انگیزه تر بازی می کنند.
در چنین شرایطی چند بازیکن تاثیرگذار ملوان از جمله فرزاد حاتمی و سرگئی 
پاشنکو این تیم را رها کردند و به تیم های دیگری پیوستند و ملوان هم هیچ گاه 

نتوانست جایگزین مناسبی برای آن ها پیدا کند.
در فصل گذشته یکی از کلیدی ترین دلایل موفقیت ملون در هفته های پایانی، 
پرداخت مطالبات بازیکنان و پاداش هایی بود که باشگاه برای تیم در نظر گرفت. شاید 
این راهکار هنوز هم برای ملوان که شانس زیادی در میان تیم های پایین جدولی برای 

بقا در لیگ برتر دارد، موثر واقع شود.
*مصدومیت

هفته ای از لیگ برتر را نمی توان پیدا کرد که ملوان بازیکن مصدومی نداشته باشد. 
پس از آغاز دیر هنگام تمرینات ملوان در ابتدی فصل، بازیکنان این تیم یکی پس از 
دیگری دچار مصدومیت شدند تا این که در بازی برگشت با صبای قم، حمید استیلی 

عملا مهاجمی نداشته باشد.
البته در نیم فصل دوم و با تعطیلی لیگ این شرایط تا حدودی بهتر شد و بازیکنان 
این تیم کمتر دچار مصدومیت شدند اما نیم فصل نخست برای از دست رفتن تعداد 

بالایی از امتیازات کافی بود.
*اشتباهات داوری

مهم ترین بخش از دلایل عدم موفقیت ملوان از نگاه مربیان و مسئولان این تیم 
اشتباهات داوری است. آن ها در هفته های گذشته و تقریبا در هر بازی با اشتباه داوران 

مواجه شده اند و امتیازهای زیادی را هم از دست دادند.
*تغییر سرمربی

دو هفته مانده به شروع لیگ برتر، امیر قلعه نویی با اصرار نامزد مالکیت ملوان به این 
تیم آمد - هر چند نامزد نامبرده حضور قلعه نویی در ملوان را ندید  و به سرعت تمرینات 
این تیم را آغاز کرد. شرط قلعه نویی برای هدایت ملوان تزریق منابع مالی به تیم بود اما 

هیچ گاه این عمر محقق نشد تا قلعه نویی پس از حدود یک ماه از ملوان برود.
از  این تیم بود و ثبات بیشتری  حمید استیلی گزینه دوم ملوان برای هدایت 
قلعه نویی داشت. شروع خوب استیلی در ملوان دوام نداشت و پس از گذشت ده هفته 
بدشانسی های استیلی با ملوان آغاز شد تا استیلی هم مقابل این اتفاقات طاقت نیاورد 

و استعفای خود را به هیات مدیره بدهد.
پس از کناره گیری استیلی هم هنوز سرمربی این تیم انتخاب شده و محمد قدیر 
بحری، دستیار استیلی این تیم را هدایت می کند. البته ملوانی ها از دو هفته پیش مذاکره 

خود را با محمد احمد زاده و فرهاد پورغلامی آغاز کرده اند اما به نتیجه نرسیده اند.
شاید با کنار هم گذاشتن پازل های ناکامی ملوان و تعجیل مسئولان این تیم، فصل 
آینده هم ملوان جزو تیم های لیگ برتری باشد و یک بار دیگر هواداران پر جنب و جوش 

این تیم در ورزشگاه ها حاضر شوند.

دو و میدانی معلولان - قهرمانی آسیا و اقیانوسیه؛

جوکار پرچمدار کاروان ایران در افتتاحیه رقابتها
در مراسم افتتاحیه رقابت های قهرمانی 
دوو میدانی آسیا و اقیانوسیه، جوکار به 
عنوان پرچم دار کاروان ایران معرفی شد.

سرپرست  زاده،  هادی  اصغر  علی   
گفت:  خصوص  این  در  اعزامی،  کاروان 
مراسم افتتاحیه شب گذشته ساعت 20 به 
وقت محلی برگزار شد و عبدالرضا جوکار، 
از ملی پوشان صاحبنام تیم دو و میدانی 
به عنوان پرچمدار در این مراسم بود. وی 
افزود: مسابقات هر روز از ساعت 16 به 
وقت محلی آغاز می شود و طی روزهای 
گذشته ملی پوشان کاروان ایران تمرینات 
خود را انجام داده اند و با آمادگی کامل به مسابقات می روند. تیم ملی دو و میدانی با 
30 ورزشکار در رقابت های قهرمانی دو و میدانی آسیا و اقیانوسیه حضور یافته است. 

این مسابقات از 17 تا 22 اسفند ماه به میزبانی کشور امارات برپاست.

 فدراسیون فوتبال را »ثبت« نکرده ایم و به فیفا هم نگفته ایم

کفاشیان: صلاح نباشد در انتخابات شرکت نمی کنم
رئیس فدراسیون فوتبال از وجود تأییدیه کتبی اساسنامه این 

فدراسیون از سوی هیئت دولت ابراز بی اطلاعی کرد.
به گزارش خبرنگار ورزشی خبرگزاری تسنیم، علی کفاشیان در 
خصوص داستان اساسنامه فدراسیون فوتبال و اینکه گفته می شود در 
سال 86 و کمیته انتقالی این فدراسیون هیئت دولت باید اساسنامه را 
تأیید می کرد که این اتفاق رخ نداده، گفت: در سال 86 وقتی کمیته 
انتقالی تشکیل شد و سه نفر از سوی وزارت ورزش و جوانان یعنی 
سازمان تربیت بدنی وقت و سه نفر از طرف فیفا مشخص شدند، این 
اساسنامه حدود یک سال و یک سال و نیم مورد بحث و بررسی 

قرار گرفت.
وی اضافه کرد: در نهایت اساسنامه توافقی مشترکی دیده شد که 
با قوانین فیفا و قوانین ملی و داخلی ما منطبق بود. آن زمان که 
علی آبادی رئیس سازمان تربیت بدنی بود اساسنامه را به هیئت دولت 
برد و تأییدیه را گرفتند. حتی مصاحبه های آن زمان موجود است 
که دبیر هیئت دولت و معاون اول هم مصاحبه کرده و گفتند که 

اساسنامه به تأیید هیئت دولت رسیده است. 
کفاشیان در واکنش به این مسئله که فقط در این باره خبر و 
مصاحبه وجود دارد و آیا تأییدیه کتبی موجود است یا خیر، گفت: 
در این خصوص با کیومرث هاشمی که آن زمان سرپرست فدراسیون 
فوتبال بود صحبت کردم و به من اعلام شد که اساسنامه تأیید شده 

است.
وی درباره اینکه آیا تأییدیه کتبی از سوی هیئت دولت برای 
اساسنامه وجود دارد یا نه، عنوان کرد: اینکه تأییدیه کتبی وجود دارد 
یا نه، نمی دانم اما پیگیری خواهیم کرد تا تأییدیه کتبی آن را هم 

داشته باشیم.
رئیس فدراسیون فوتبال در واکنش به این مسئله که دولت تغییر 
کرده و شاید این دولت اعلام کند تأییدیه کتبی نبوده و در این شرایط 
اساسنامه باید به سال 81 برگردد و فدراسیون فوتبال با این اساسنامه 
کار خود را پیش ببرد، گفت: برگشتن به اساسنامه سال 81 که مورد 
قبول نیست. وقتی تأییدیه دولت بوده، اینکه دولت عوض شود یا 
نه، فرقی به حال ما ندارد. ما با اساسنامه تأیید شده 8 سال است 
فدراسیون را اداره کردیم، به گونه ای که این اساسنامه مورد تأیید 
مجمع فدراسیون و فیفا بوده و در اصل تعلیق فوتبال ما به خاطر همان 
اساسنامه قبلی بود. اکنون بازگشت به همان اساسنامه امکان پذیر 
نیست. مجمع این اساسنامه را پذیرفت و آن زمان به تأیید دولت هم 

رسید و اکنون نیازی به تغییر نیست.
کفاشیان که با رادیو ورزش صحبت می کرد، در خصوص اینکه اگر 

این اتفاق رخ نداده باشد و تأییدیه هیئت دولت وجود نداشته باشد چه 
اتفاقی رخ می دهد، اظهار داشت: اتفاق خاصی نمی افتد. اساسنامه را 
مجمع فدراسیون فوتبال و فیفا پذیرفته اند و نیاز به تأیید دولت ندارد.

وی در پاسخ به این سؤال که در مجمع قبلی فدراسیون فوتبال 
قرار بود اساسنامه با تغییراتی مواجه شود و مقابل آن گرفته شد و گویا 
دوباره قرار است اصلاحات صورت بگیرد، تصریح کرد: می خواستیم 
در مجمع قبلی اصلاحات را برای مجمع بیاوریم، روی تصمیم خود 
مصمم بودیم و اصلاحات خوبی هم صورت گرفته بود، اما همان زمان 
از فیفا نامه ای آمد که در اساسنامه پایه ای فیفا اصلاحاتی صورت 
گرفته است. دگرگونی هایی در اساسنامه فیفا به وجود آمد و در مجمع 
قبلی هم این اساسنامه به تصویب رسید. حالا همان اصلاحات را ما 
باید در اساسنامه به وجود بیاوریم که برای این کار گروهی را تشکیل 
داده ایم. این گروه اصلاحات اساسنامه فیفا را نگاه می کنند و در مجمع 
سالیانه آینده فدراسیون که مهر یا آبان ماه 95 است برای تأیید به 

اعضا داده می شود.
رئیس فدراسیون فوتبال در واکنش به این صحبت که آیا تغییرات 
اساسنامه به مجمع انتخاباتی نخواهد رسید، تأکید کرد: خیر؛ محمع 

انتخاباتی فقط برای انتخابات است و سایر مسائل باید به مجمع سالیانه 
برود.

کفاشیان با اشاره به تغییرات اساسنامه افزود: اساسنامه فیفا و 
AFC هر سال تغییراتی دارد که مجمع این تغییرات را می بیند و نظر 
می دهد. مشکلی برای تغییرات نیست. حالا نمی دانم داستان اساسنامه 
و تأییدیه آن، اصلاحیه های آن، بندها و مسائل مربوط به من، چرا باید 

در زمان انتخابات پیش کشیده شود.
وی در واکنش به این مسئله که این مسائل به این دلیل پیش 
کشیده شده، چون خودش در آستانه انتخابات دست به تغییرات 
اساسنامه زد و حتی سن رئیس فدراسیون را در اساسنامه بالا بردند، 
گفت: این موضوع ربطی به من نداشت و به لحاظ سنی مشکلی برای 
حضور در انتخابات ندارم. اصلاحات فیفا را در اساسنامه خواهیم آورد 
که حتی ما اینکه رئیس فدراسیون چند دوره باشد را از اساسنامه 
برداشته بودیم و حالا فیفا بندی آورده که رئیس سه دوره بیشتر 
نمی تواند ریاست کند که اکنون ما هم باید این بند را به اساسنامه 
اضافه کنیم. مشکلی هم از این بابت نداریم و باید اصلاحات فیفا را 

در اساسنامه بگنجانیم که البته با قوانین داخلی ما هم منطبق باشد.

کفاشیان درباره صحبت های رضا حسنی خو، مدیرکل حراست 
وزارش ورزش وجوانان که گفته تأیید صلاحیت نامزدهای فدراسیون 
فوتبال دو مرحله ای بوده و به لحاظ امنیتی هم نامزدها باید مورد تأیید 
قرار بگیرند، یادآور شد: همینطور است و او کاملًا درست می گوید. 
ما یک کمیته تشخیص صلاحیت در فدراسیون فوتبال داریم که 
این کمیته اسناد و مدارک نامزدها را تطبیق می دهند، اساسنامه 
و دستورالعمل ها را با شرایط نامزدها تطابق می دهند، اما به لحاظ 
اخلاقی و امنیتی این کمیته نمی تواند کاری کند. این کار توسط 
حراست وزارت ورزش و اینگونه نهادها صورت می گیرد. نه فقط 
رئیس، بلکه تمام پست های حساس فدراسیون فوتبال که زیاد هم 

هستند، باید تأیید صلاحیت شوند.
وی افزود: تأیید نامزدها به لحاظ امنیتی و اخلاقی یک روال قانونی 
است و در صلاحیت ما هم نیست، بلکه نهادهای امنیتی کشور باید 
این کار را انجام دهند. حالا باید دید چه کسی صلاحیت می گیرد و 

چه اتفاقی رخ می دهد.
کفاشیان در خصوص اینکه در حال حاضر فدراسیون فوتبال جزو 
کدام »NGO«ها )نهاد غیردولتی رسمی( محسوب می شود و فعالیت 
این فدراسیون به چه شکل است، گفت: اسناد و مدارک فدراسیون 
را تهیه کرده ایم، اما هنوز آن را به ثبت نرسانده ایم. ما سازمان لیگ 
را به عنوان یک شرکت خصوصی ثبت کرده ایم و این موضوع را در 

خصوص فدراسیون فوتبال هم باید حل کنیم.
رئیس فدراسیون فوتبال در واکنش به این مسئله که آیا فیفا 
مشکلی بابت ثبت نشدن این فدراسیون ندارد، تأکید کرد: آنها کاری 
به این مسائل ندارند و ما هم اصلًا به فیفا این موضوع را اطلاع نداده ایم. 

این مربوط به قوانین داخلی خودمان است که باید آن را حل کنیم.
کفاشیان در پاسخ به این سؤال که آیا فدراسیونی که ثبت نشده 
تاکنون غیرقانونی فعالیت می کرده یا نه، گفت: ما کارمان را انجام دادیم 
و کار قانونی هم پیش رفته است. این کارها تشریفات اداری است که 

تاکنون وقت نداشتیم آن را انجام دهیم. 
انتخابات  در  برای حضور  تصمیمش  آخرین  در خصوص  وی 
فدراسیون فوتبال اظهار داشت: در این خصوص باید فکر کنم و ببینم 
صلاح چیست. اگر صلاح باشد شرکت می کنم و اگر نه، شرکت 

نمی کنم.
این مسئله که فردی  به  واکنش  فوتبال در  فدراسیون  رئیس 
تیزهوش است و حالا که بحث سه دوره ای بودن رئیس فدراسیون را 
هم پیش کشیده شاید قصد حضور دوباره در این فدراسیون را داشته 

باشد، گفت: ببینیم چه می شود.

سپاهان 2- صبا 2؛

 جنگ بی نتیجه استیماچ و دایی

تهران - ایرنا - تیم فوتبال سپاهان اصفهان که با مربی 
کروات خود هنوز نتوانسته در رقابت های لیگ برتر فوتبال 
صاحب پیروزی شود، در دیدار مقابل صبای قم با تساوی 

متوقف شد.
 تیم فوتبال سپاهان اصفهان عصر روز )یکشنبه( از ساعت 
17 و 30 دقیقه در ورزشگاه فولاد شهر اصفهان در هفته 
بیست و دوم لیگ برتر فوتبال باشگاه های ایران، میزبان 

صبا قم بود.
استیماچ سرمربی  ایگور  شاگردان  دیدار  این  پایان  در 
سپاهان با گل های حسین فاضلی و لوسیانوپریرا مقابل گل 
های فرشید باقری و فرید بهزاد کریمی از صبا دو بر دو 
مساوی شدند و با 26 امتیاز همچنان در جایگاه یازدهم 
جدول باقی ماندند. شاگردان علی دایی نیز با 31 امتیاز 

جایگاه نهم خود را در جدول حفظ کردند.
استیماچ سرمربی کروات سپاهان از زمان حضور خود 
در این تیم موفق به کسب پیروزی نشده و در سه دیدار 
با این تیم  گذشته خود در لیگ برتر فوتبال نیز همراه 

شکست خورده است.
دو تیم بعد از سوت محسن ترکی، قاضی این دیدار شروع 
طوفانی داشتند به طوری که در فاصله 11 دقیقه ابتدایی 

این رقابت، سه بار دروازه دو تیم فرو ریخت.
حسین فاضلی و لوسیانوپریرا به ترتیب در دقایق 5 و 7 
دروازه حامد لک سنگربان صبا را باز کردند، اما شاگردان 
علی دایی 4 دقیقه بعد از دریافت 2 گل، از سوی فرشید 
باقری در دقیقه 11یکی از گل های خورده را جبران کردند.

بازیکنان سپاهان که اشتهای گل زدن را از ابتدای این 

در  نیز  را  دقیقه 30 حملاتی  تا  بودند  داده  نشان  دیدار 
محوطه 18 قدم صبا طراحی کردند، اما موفق به باز کردن 

دروازه حامد لک نشدند.
15 دقیقه پایان نیمه نخست با حملات شاگردان دایی 
همراه بود. حتی در دقیقه 33 فرید کریمی صاحب یک 
موقعیت تک به تک شد اما توپ را به دیرک دروازه رحمان 
احمدی سنگربان سپاهان زد تا دو تیم با همین نتیجه به 
رختکن بروند. در نیمه دوم بر خلاف جریان بازی که زرد 
پوشان صاحب موقعیت های خوبی بر روی دروازه حامد 
لک سنگربان صبا شده بودند، فرید کریمی در دقیقه 58 به 
مانند نیمه نخست با پاس باقری توانست در موقعیت تک به 
تک با رحمان احمدی گلر سپاهان قرار گیرد تا این فرصت 
را این بار به گل تبدیل کند. در دقیقه 66 رسول نوید کیا 
شوت محکی را به زیر طاق دروازه حامد لک زد که با خوش 
شانسی بازیکنان صبا وارد دروازه نشد. حملات بازیکنان صبا 
نیز در اواخر وقت قانونی این دیدار بی ثمر بود تا هر دو تیم 

به کسب نتیجه تساوی رضایت دهند.
** ترکیب سپاهان اصفهان:

رحمان احمدی، لئوناردو پادووانی، عبدالله کرمی، محمد 
روشندل، سعید قائدی فر، علی کریمی، حسین پاپی، رسول 
نویدکیا، محمدرضا خلعتبری )76- امین جهان عالیان(، 

حسین فاضلی و لوسیانو پریرا
** ترکیب صبای قم:

حامد لک، فیلیپه ماچادو، امیرحسین صادقی، مسعود 
حق جو )72- داوود بهادری(، محمد امین آرام طبع، فرشید 
باقری، اکبر صادقی، ابوالفضل ابراهیمی، پیام صادقیان)63- 

کریم اسلامی(، فرید بهزادی کریمی و محمد قاضی
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علمی و سلامت

با خوردن این آجیل
 دیگر نیازی به کپسول لاغری ندارید 

دانه های مغذی و پر ویتامین آجیل عید می تواند علاوه بر رشد و نمو در کودکان از چاقی 
آنها جلوگیری کند.

به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛ پژوهشگران به افراد دارای اضافه  وزن 
توصیه می کنند برای لاغر شدن هر روز در وعده غذایی خود بادام را قرار دهند.

گفتنی است بر اساس جدیدترین تحقیقات خوردن بادام می تواند سبب ایجاد حس 
سیری و جلوگیری از بروز اشتهای کاذب شود.

بررسی ها نشان می دهند پژوهشگران به ویژه مصرف بادام را در ازای مصرف تنقلات 
پرچرب، شور و شیرین به والدین کودکان در حال رشد توصیه اکید می کنند تا به این 
ترتیب مانع از اضافه وزن در آنها شده و مواد مغذی برای رشد در اختیار بدن کودکان قرار 
گیرد. پژوهشگران این نتایج را براساس داده های جمع آوری شده از 28 خانواده شامل پدر، 
مادر و فرزندان و بررسی تغییرات وزنی آنها پس از مصرف بادام به مدت 3 هفته به دست 
آورده اند. پژوهشگران براین اساس به افراد توصیه می کنند مصرف انواع دانه های آجیل و 
غلات سبوس دار را در رژیم غذایی هفتگی خود قرار دهند البته اجرای این کار منوط به این 
است که فرد به آجیل آلرژی نداشته باشند به ویژه در کودکان مصرف آجیل باید با احتیاط 
صورت گیرد. به گفته  محققان در طول سالهای اخیر سرانه مصرف آجیل به شدت کاهش 
یافته و مصرف غذاهای شور، ترش و شیرین چون چیپس و پفک و کیک های شکلاتی به 
شدت افزایش یافته است. پژوهشگران هشدار می دهند مصرف غذاهای پرچرب و شیرین 
می تواند از دوران کودکی سبب افزایش وزن کودک شود و علاوه بر تأخیر در رشد و بلوغ 
زودرس باعث شود تا کودک در معرض ابتلا به بسیاری از بیماری های مزمن غیرواگیر 

چون مشکلات قلبی عروقی، کلیوی و حتی بروز سکته قلبی و مغزی زودرس قرار گیرد.
پژوهشگران در عین حال برای بیشتر کردن اثربخشی آجیل توصیه می کنند انواع 
دانه های آجیل به صورت خام و بدون نمک مصرف شود و همچنین دانه های تازه آجیل 
مصرف شود. از جمله دیگر دانه های آجیل که حاوی انواع ویتامین ها برای حفظ سلامت 
بدن است می توان به گردو، فندق، پسته، انواع مغز تخمه ها از جمله مغز تخمه کدو، بادام 

هندی، نخودچی و همین طور کشمش اشاره کرد.

ضرباتی که »کم خوابی« بر مغز می زند 
تحقیقات نشان داده است که نخوابیدن و کم خوابی نمی تواند با خواب بیشتر در زمان های 
دیگر در دوران زندگی جبران شود به همین علت باید نهایت تلاش را کرد که خوابی کافی 

و منظم داشته باشیم.
به گزارش گروه سلامت باشگاه خبرنگاران جوان، شاید برای شما نیز پیش آمده است که 
به علت مشغله های کاری یا تحصیلی یا به علت استرس نتوانید شب بخوابید و به خود قول 
داده اید که روز یا روزهای بعد کمی بیشتر بخوابید که این کم خوابی جبران شود. اگر شما 
نیز فکر می کنید که می توانید کم خوابی هایتان را در روزهای بعد با بیشتر خوابیدن جبران 
کنید باید به شما بگوییم که در اشتباه هستید و این حقیقت تلخ راجع به خوابیدن وجود 

دارد که کم خوابی در طول عمر جبران نمی شود.
با خواب جبران کرد. کم خوابی  را  توان کم خوابی  نمی  داده اند که  نشان  محققان 
می تواند تاثیرات روحی و فیزیکی منفی را بر سلامتی بدن شما بگذارد. استرس، سردرد، 
بی حوصلگی، پرخاشگری، کاهش یا افزایش ناگهانی اشتها، افزایش وزن، افسردگی، کاهش 

انرژی و کاهش قدرت تمرکز از اثرات منفی کم خوابی است.
علاوه بر این، کم خوابی صدمات جبران ناپذیری را به بخش شناختی مغز و سلول های آن 
وارد می کند. کم خوابی خطر ابتلا به بسیاری از بیماری ها از جمله اختلالات قلبی عروقی، 
آلزایمر، دمانس یا زوال عقلی، از دست دادن حافظه و در نهایت سرطان را افزایش می دهد.

نقش مهم خواب در سلامتی روحی و فیزیکی نشان می دهد که نباید خوابیدن کافی و 
باکیفیت را به هیچ دلیلی از دست داد. برای اینکه خوب و کافی بخوابید توجه به این نکته 
مهم است که ساعات خوابیدن تان باید منظم باشد و در این مورد باید از ساعت بدنتان 
پیروی کنید. اگر عادت کنید که در زمان خاصی بخوابید، بعد از مدتی بدنتان با علائمی که 

از خود نشان می دهد به شما نشان می دهد که وقت خواب است.

افراد مضطرب را از روی خط  شان
 تشخیص دهید 

مطالعات حاکی از آن است که نگرانی و مضطرب بودن افراد می تواند بر نگاه آن ها از 
جهان اطراف تاثیر بگذارد و حتی خود را در شیوه نگارش و دست خط آن ها نشان دهد.

به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛ مطالعه ای جدید نشان داد افرادی که از 
نگرانی و اضطراب رنج می برند به  سختی می توانند محرک های استرس زا را از محرک های 
عصبی تشخیص دهند و همین امر سبب می شود جهان بینی این افراد و عملکردهای آن ها 

با سایرین تفاوت های چشمگیری داشته باشد. 
بنابر این تحقیق،  افرادی که استرس زیادی را در طول روز تجربه می کنند ممکن است 
دست خط متفاوتی داشته باشند و با مقایسه دست خط آن ها با افراد سالم و راحت این 
نکته کاملا مشخص می شود. در واقع استرس بر مغز افراد و عملکرد آن ها تاثیر می گذارد و 

خود را با ویژگی ها و تفاوت های منحصر به فردی نشان می دهد.
البته نمی توان گفت که استرس مغز همه افراد مضطرب را به طور مشابه تحت تاثیر قرار 
می دهد و تاثیر یکسانی دارد. به عنوان مثال ممکن است افراد مضطرب بیشتر رویدادهای 
اطراف خود را نوعی تهدید برای سلامتی خود در نظر بگیرند و به آن واکنش دهند و در 
بیشتر مواقع منفی گرایی کنند. به عنوان مثال فردی که بسیار مضطرب است ممکن است 
با دیدن یک کیک فنجانی روی میز کارش به این فکر کند که چه کسی آن را آنجا قرار 
داده است؟ چرا این کار را کرده است؟ شاید با خوردن آن مسموم شوم و در نهایت نیز آن 
را نخورد. اما یک فرد عادی و سالم بدون فکر کردن به عواقب خوردن کیک سریعا آن را 
می خورد و آن را به عنوان محرکی مثبت در نظر می گیرد. در حالی که فرد مضطرب آن 
را نوعی محرک منفی تلقی می کند. نتایج این تحقیق نشان داد که افراد مضطرب بیشتر 
محرک های خنثی یا مثبت را منفی در نظر می گیرند و به آن واکنش نشان می دهند و این 
ویژگی یا اختلال بر دست خط و نحوه نگارش آن ها نیز تاثیر می گذارد و سبب می شود 
آن ها کمی از هم گیسخته تر و نامنظم تر بنویسند و نگارش آن ها ظاهری بی نظم داشته 
باشد. علاوه بر این، محتویات نوشته آن ها نیز ممکن است انسجام و یکدستی کافی نداشته 

باشد و کلمات کلیدی منفی نیز در آن یافت شود.

با خوردن این غذاهای نمکی
 با جان خود بازی نکنید 

تحقیقات حاکی از آن است که بسیاری افراد روزانه غذاهایی مصرف می کنند که سرشار از 
سدیم است و با این کار به سلامتی خود صدمات جبران ناپذیری را وارد می کنند.

به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛تحقیقی جدید نشان داده است که 
تعداد زیادی از غذاهای روزمره حاوی محتویات خطرناکی از سدیم است که افراد به علت 
عدم آگاهی از این موضوع با مصرف آن ها سلامتی خود را تحت تاثیر قرار می دهند. علاوه 
بر این، سازمان بهداشت آمریکا نیز اعلام کرد که تعدادی از غذاهای مورد علاقه افراد که به 
نظر بی ضرر می رسد و در بیشتر فروشگاه های مواد غذایی یافت می شود می تواند در عین 

حال بسیار خطرناک و مضر باشد.
از جمله این غذاها می توان به سریلاک، سوپ گوجه فرنگی کنسروی و پنیر چدار اشاره 
کرد که در آن ها سدیم به عنوان منبعی از مواد افزودنی فراتر از حد طبیعی است. این در 
حالی است که پیشتر این سازمان برنامه کاهش نمک و سدیم را در برنامه های خود قرار 

داده بود تا از سلامتی عمومی افراد محافظت کند که تقریبا با شکست مواجه شد.
بسیاری افراد سریلاک را صبحانه ای کامل و مغذی در نظر می گیرند و در وعده صبحانه 
این غذا میان کودکان و بزرگسالان طرفداران بسیاری دارد. این در حالی است که اخیرا 
گروهی پزشکی نشان داده است که یک کاسه سریلاک می تواند 50 درصد بیشتر از سدیم 
لازم در یک روز را به بدن برساند. در این خصوص مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها 
اعلام کرده است که افراد بزرگسال و کودکان بیش از 14 سال باید روزانه کمتر از 2.300 
میلی گرم نمک استفاده کنند و مصرف بیش از حد آن می تواند سبب بروز بیماری ها و 
اختلالاتی از جمله اختلالات قلبی عروقی، افزایش فشار خون، سکته قلبی، سرطان و یکی 

از عوامل مهم مرگ و میر در جهان شود.

کنترل وزن با آب 
پزشکان معتقدند افرادی که به دنبال کنترل وزن، کاهش جذب مواد قندی، نمک و 

چربی اشباع شده هستند باید آب بیشتری بنوشند. 
در این مطالعه که به بررسی عادات رژیم غذایی بیش از 18 هزار و 300 بزرگسال 
آمریکایی پرداخته شده آمده است: در افرادی که میزان نوشیدن آب را افزایش داده اند 
جذب کالری دریافتی روزانه بدن شان یک درصد کاهش یافته و همچنین میزان مصرف 

چربی اشباع شده، مواد قندی، نمک و کلسترول در آنان پایین تر بوده است. 
بررسی متخصصان دانشگاه ایلی نوی حاکیست افرادی که مصرف آب آشامیدنی را یک تا 
سه لیوان در روز افزایش می دهند، میزان جذب مجموع انرژی و نمک در آنان کاهش یافته 

است. همچنین مقدار مصرف مواد قندی آنان پنج تا 18 گرم کمتر بوده است. 
به گزارش مدیکال اکسپرس، در این مطالعه از افراد درخواست شد در مدت دو روز هر 
نوع نوشیدنی و خوراکی مصرف کرده بودند اطلاع دهند که پس از جمع آوری اطلاعات 
مربوط به میزان آب شهری مصرفی مشخص شد افزایش یک درصدی مصرف روزانه آب 
شهری میزان کالری مصرفی را کاهش می دهد. همچنین از مقدار دریافتی نوشیدنی های 

حاوی قند، چربی، نمک و کلسترول کاسته می شود. 
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قسمت های مختلف دنیا به تغییرات آب وهوایی واکنش های خاصی دارند.
به گزارش ایسنا اکنون دانشمندان با استفاده از ماهواره ها نقشه مکان های حساس به 

تغییرات آب وهوایی را در مقیاس جهانی ارائه کردند.
یکی از محققان این تحقیق "آلیستر سدون" نام دارد. وی در این باره معتقد است: بر 
اساس اطلاعات جمع آوری شده به مدت بیش از 14 سال از ماهواره ها نقاط حساس به 
تغییرات آب وهوایی شناسایی شدند. در آخرین تحقیقات، محققان تحریک تولیدات گیاهی 
ماهیانه را بررسی کردند و آن را شاخص حساسیت پوشش گیاهی نامیدند. آنان حساسیت 

اکوسیستم های مختلف را در کوتاه مدت با ناهنجاری های ناشی از آن بررسی کردند.
وی در ادامه افزود: ما نواحی حساس بومی با حساسیت بالا به تغییرات آب وهوایی را در 
نواحی قطب شمال، کمربند جنگلی شمالی، جنگل های استوایی، مناطق کوهستانی سراسر 
جهان، جلگه و نواحی چمن زار آسیای مرکزی، شمال و جنوب امریکا، جنگل های جنوب 
امریکا و نواحی شرقی استرالیا را شناسایی کردیم.این نتایج به ارزیابی های واکنش به تغییرات 
اکوسیستم های تغییرات آب وهوایی کمک خواهد کرد و به محققان اجازه ادامه کنترل 

تغییرات آب وهوایی در مناطق مختلف دنیا را می دهد. 

سرقت بردن نمونه سلول های بنیادی دردسرساز شد

پیشرفته ترین موتور جهان در قلب خودروی دوستدار محیط زیست

حذف آلاینده های صنایع داروسازی و نساجی با نانولوله های فتوکاتالیستی
محققان دانشگاه تهران با همکاری پژوهشگران دانشگاه پلی تکنیک میلان ایتالیا، موفق به 
تولید آزمایشگاهی نانولوله های فتوکاتالیستی با استفاده از نانو ذرات نقره و پالادیم شدند که در 

حذف مواد آلاینده  آلی پساب های صنعتی کاربرد دارند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، امروزه فرایندهای فتوکاتالیستی مبتنی بر تابش نور 

خورشید، توجه بسیاری را از نظر کاربرد در حوزه های مختلف به خود جلب کرده  است.
از سوی دیگر، برخی از اکسیدهای فلزی نیمه رسانا در زمره مواد فتوکاتالیست قرار می گیرند 
و در بین اکسیدهای فلزی، دی اکسید تیتانیوم با یک ساختار بلوری خاص، به  عنوان یک ماده 

فتوکاتالیست با بازدهی بالا شناخته شده است.
در بسیاری از پژوهش های پیشین، نانوذرات اکسید تیتانیوم به شکل پودر مورد استفاده و 
ارزیابی قرار گرفته است. اصلاح و تولید این مواد فتوکاتالیستی با شکل ها و روش های متفاوت 

می تواند موجب بهبود عملکرد فتوکاتالیزوری این مواد شود.
از این رو محققان دانشگاه تهران با همکاری پژوهشگران دانشگاه پلی تکنیک میلان ایتالیا، به 
 منظور بهبود عملکرد فتوکاتالیستی نانو ذرات اکسید تیتانیوم، اقدام به سنتز این مواد به شکل 

نانولوله کردند که موفق به تولید این نانولوله ها در مقیاس آزمایشگاهی شدند.
حامد اسکندرلو، مجری طرح، هدف از انجام این پژوهش را سنتز نانولوله هایی از جنس 
دی اکسید تیتانیوم با فعالیت فتوکاتالیستی بالا تحت تابش نور مرئی دانست و ادامه داد: برای 
این منظور عملکرد نانولوله های تولید شده در فرایند حذف آلاینده های آلی از محیط های آبی 

مورد ارزیابی قرار گرفت.
وی با اشاره به ساختارهای آناتاز و روتایل به  عنوان دو ساختار متفاوت دی اکسید تیتانیوم 
یادآور شد: ساختار آناتاز فعالیت فتوکاتالیزوری بالاتری نسبت به ساختار روتایل دارد از این  رو 
در این تحقیق مطالعات بر روی سنتز نانولوله های دی اکسید تیتانیوم با ساختار آناتاز خالص و 

پایدار در دمای بالا متمرکز شد.
اسکندرلو، روش تولید این نانو لوله ها را روش الکتروشیمیایی به عنوان یک روش سریع، 
آسان و ارزان به  منظور سنتز نانولوله های دی اکسید تیتانیوم ذکر کرد و ادامه داد: همچنین 
از نانو ذرات فلزات نجیب نقره و پالادیم برای افزایش بیشتر خواص فتوکاتالیستی نانولوله ها 

کمک گرفته شد.

مجری طرح با اشاره به نحوه اجرای این طرح توضیح داد: در ابتدا نانولوله های دی اکسید 
تیتانیوم به روش الکتروشیمیایی اکسیداسیون آندی در حضور الکترولیت پایه فلورایدی بر 
روی ورق تیتانیومی رشد داده و در مرحله بعد جهت افزایش فعالیت فتوکاتالیزوری نانولوله ها 
تحت تابش نور مرئی، نانو ذرات نقره و پالادیم به کمک روش کاهش شیمیایی بر روی سطح 

نانولوله ها نشانده شدند.
وی اضافه کرد: در ادامه نانولوله های حاصل شده، جهت ارزیابی های ساختاری تحت 
آزمون پراش اشعه ایکس )XRD( قرار گرفتند و در نهایت فعالیت فتوکاتالیستی نانولوله های 
دی اکسید تیتانیوم تحت تابش نور مرئی و جریان الکتریکی، در حذف آلاینده آلی پارانیتروفنل 

از محیط آبی مورد بررسی قرار گرفت.
این محقق با اشاره به نتایج به دست آمده از این مطالعات، خاطر نشان کرد: نتایج به 
دست آمده نشان داد که ارتباط قابل  توجهی بین فعالیت فتوکاتالیزوری نانولوله های تیتانیوم 
دی اکسید و ساختار کریستالی آنها وجود دارد. همچنین بارگذاری نانو ذرات پالادیم و نقره بر 
روی نانولوله ها، به دلیل خواص الکترون گیری فلزات نجیب، افزایش فعالیت فتوکاتالیزوری 

نانولوله ها را در پی خواهد داشت.
به گفته وی، نانولوله های تولید شده برای حذف مواد آلاینده آلی از پساب های صنایعی چون 

نساجی، پتروشیمی و داروسازی کاربرد دارند. 

استفاده از چاپ 3 بعدی برای بهبود کیفیت 
زندگی معلولان

گروهی از محققان در لهستان موفق به تولید داربست پوشیدنی ویژه دست شده اند که 
معلولان فلج خفیف در این عضو را به زندگی عادی باز می گرداند.

به گزارش خبرگزاری مهر، این نوآوری با تکیه بر تازه ترین پیشرفتهای صورت گرفته در 
عرصه فناوری چاپ سه بعدی ارایه شده است. تا پیش از این از فناوری چاپ سه بعدی در 
عرصه های مختلف پزشکی استفاده شده است اما اکنون می توان گفت این فناوری زندگی 

دوباره ای به معلولان حرکتی می بخشد.
در این پروژه جدید بر روی توانمندسازی معلولان حرکتی از ناحیه دست تمرکز شده است. 
افرادی که دچار معلولیت خفیف در ناحیه دست هستند با استفاده از این دست مصنوعی 
جدید که چیزی جز یک داربست پوشیدنی نیست می توانند کارهای روزمره خود را با 

کیفیتی به مراتب بهتر از قبل انجام دهند.
سهولت در استفاده و سبکی دو ویژگی مهم این نوآوری به شمار می آید.

این نوآوری با هدایت محققانی از دانشگاه فنی Wroclaw لهستان به مرحله اجرا درآمده 
است.

آنها برای رسیدن به هدف خود از یک فرد مبتلا به معلولیت خفیف در ناحیه دست استفاده 
کردند. وی که تا پش از این قادر نبود کارهایی نظیر نگه داشتن دمبل یا راکت تنیس را 
با دستهایش را انجام دهد حالا اما با استفاده از این نوآوری می تواند چنین کارهایی را به 

راحتی انجام دهد.
این داربست پوشیدنی از بیش از 70 بخش متصل به هم ساخته شده تا دامنه حرکتی 

آن در بالاترین سطح باشد.

کدام قسمت های جهان به تغییرات آب و هوایی 
حساس ترند؟

محقق ژاپنی برای به سرقت بردن نمونه سلول های بنیادی 
از موسسه Riken مورد بازجویی قرار گرفت.

به گزارش خبرگزاری مهر، رسوایی دانشگاهی که چندی 
پیش با اثبات غیر واقعی بودن نتایج محقق ژاپنی به نام اباکاتا 
آغاز شده بود، اینک با ادعای مرکز Riken  مبنی بر سرقت 
برخی نمونه های سلول های بنیادی اش در همان زمان و 
بازجویی پلیس از این محقق دوباره بر سر زبان ها افتاده است.

محقق اخراجی مرکز Riken به نام هاروکو اباکاتا اخیرا 
تحت یک بازجویی در ارتباط با سرقت نمونه های سلول های 
بنیادی از کارفرمای سابقش در انستیتو Riken  در کوبه قرار 

گرفته است.
  Riken پلیس ژاپن در این زمینه می گوید: اگرچه مرکز
در این مورد شکایتی را مطرح نکرده است اما خانم اباکاتا 
به دلیل شکایتی که یکی از همکاران و پژوهشگران سابق 
Riken  از وی تنظیم کرده است برای پاسخ دهی به اداره 

پلیس احضار شد.
این شکایت نامه ادعا دارد که فردی در آوریل 2011، 
سلول های بنیادی جنینی را از آزمایشگاه در کوبه به سرقت 

برده است و این زمانی است که اباکاتا هنوز برای Riken کار 
می کرده است. وی در دسامبر 2014 مجبور شد این مرکز 

را با رسوایی ترک کند.
در فوریه گذشته Riken  تصمیم گرفت به دلیل آن چه 
عدم صداقت علمی در زمینه کشف سلول های پرتوان شده به 
دلیل یک محرک، نامیده شده اباکاتا را از آن مرکز اخراج کند.

اباکاتا نویسنده اصلی مقالاتی بود که در ژانویه 2014 در 
Nature به چاپ رسیده بود. این مطالعه در ابتدا کشفی بسیار 
موفقیت آمیز و حائز اهمیت به نظر می رسید اما خیلی زود 
سوالات در مورد این مطالعه شروع شد و عدم موفقیت در 
تکرار این نتایج به رسوایی این محقق، منجر شد و مجله 

Nature  مقالات وی را از درجه اعتبار ساقط کرد.
بعد از این که محققین موفق به تکرار این نتایج نشدند به 
 STAP این نتیجه رسیدند که احتمالا آن چه اباکاتا آن را
cells  نامیده است همان سلول های بنیادی جنینی هستند 

و در واقع چیزی به نام STAP cells  وجود خارجی ندارد.
یک ویال با لیبل سلول های بنیادی جنینی در زمان 
بررسی ها در آزمایشگاه اباکاتا کشف شد اما وی مخلوط کردن 

سلول ها با این سلول های بنیادی جنینی را انکار کرد. ماه 
گذشته اباکاتا کتابی جنجالی را در همین زمینه منتشر کرد.

یک شرکت مشهور خودروسازی از محصولی خلاقانه رونمایی کرده که موتور به کار رفته در آن را می توان یکی از پیشرفته ترین 
سیستمهای موتوری جهان به شمار آورد.

به گزارش خبرگزاری مهر، شرکت خودروسازی آئودی که همواره به طراحی و ساخت خودروهای باکیفیت از حیث ساختار موتوری 
و بدنه شهرت دارد حالا و در تازه ترین نوآوری خود از محصولی جدید به نام SQ7 رونمایی کرده که در دل آن یکی از پیشرفته ترین 
سیستمهای موتوری جهان دیده می شود.قلب تپنده این خودرو؛ موتور آن است که با یک کمپرسور الکتریکی تکمیل شده تا عملکرد 
توربوشارژ آن را به بالاترین سطوح برساند. این کمپرسور تأثیر بسزایی در ارتقای عملکرد سیستم موتوری SQ7 داشته به طوریکه با تکیه 

بر آن می توان گفت محصول جدید آئودی یکی از پیشرفته ترین خودروهای دوست دار محیط زیست در دنیاست.
در قلب این خودرو یک موتور 4 لیتری توربودیزل هشت سیلندر دیده می شود که قدرت خیره کننده 435 اسب بخاری دارد. این 
بدان معناست که SQ7 صفر تا 100 را در 4.8 ثانیه طی می کند که رکورد امیدوارکننده است. 250 کیلومتر بر ساعت حداکثر سرعت 
ایمنی است که برای این خودروی جدید تعریف شده است. آئودی از جمله شرکتهای خودروسازی است که برای سال 2016 برنامه 
های گسترده ای را در نظر دارد. این شرکت در چشم انداز خود طراحی و ساخت نسل جدیدی از خودروهای دوست دار محیط زیست 

با کمترین ضریب آلایندگی را تعریف کرده است و بدون شک خودروی SQ7 یکی از بارزترین مثالها در این زمینه به شمار می آید.

روغن را چگونه نگهداری و مصرف کنیم؟
مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت می گوید: توجه به اصل تعادل در مصرف 
انواع روغن و چربی و همچنین نحوه نگهداری روغن و غذاهای چرب از اولویت های 

آموزش تغذیه در سیستم بهداشتی کشور است.
دکتر زهرا عبداللهی می گوید: بیماری های قلبی و عروقی با کنترل عوامل اصلی خطر از 
جمله رعایت برنامه غذایی صحیح، قابل پیشگیری است و در این راستا،  توجه به مصرف 
روغن و چربی با تاثیر بر کلسترول خون، چاقی، فشارخون و سایر عوامل مرتبط از اهمیت 

ویژه ای برخودار است.
مصرف افراطی روغن ممنوع

این متخصص تغذیه تاکید می کند: مردم باید حتی الامکان از مصرف افراطی روغن 
پرهیز کنند. مصرف زیاده از حد روغن، باعث بروز اضافه وزن و چاقی شده و امکان افزایش 
کلسترول بد )LDL(، افزایش فشارخون و در نتیجه خطر ابتلا به امراض قلبی عروقی را 
فراهم می کند. به گفته مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، حداکثر 25-30 

درصد انرژی دریافتی روزانه باید از چربی ها تامین شود.
خطرات مصرف روغن جامد

عبداللهی می گوید:. روغن جامد هیدروژنه که حاوی اسیدهای چرب اشباع و اسیدهای 
چرب ترانس است، خطر ابـتـلا به امراض قلبی و عروقی را افزایش می دهد بنابراین، بهتر 
است از روغن مایع برای مصارف پخت و پز و سالاد و از روغن مخصوص سرخ کردنی برای 
مصارف سرخ کردن استفاده کرد. روغن مایع به دلیل اینکه حاوی اسیدهای چرب غیر 
اشباع فراوان و فاقد کلسترول است به روغن جامد ارجحیت دارد. او می گوید: استفاده از 
حرارت بالا هنگام طبخ روغن باعث ایجاد ترکیبات شیمیایی نامطلوب در روغــن می شود. 

وقتی غلظت این ترکیبات زیاد باشد روغن کدر، بدبو و غلیظ می شود.
به گفته عبداالهی، حرارت، باعث دود کردن روغن می شود. بنابراین باید روغن با شعله 

کم حرارت داده شود و از مصرف مجدد روغن حرارت دیده پرهیز شود.
حتی الامکان از مصرف غذاهای سرخ کرده خودداری شود و در صورت لزوم تنها از روغن 
مخصوص سرخ کردنی استفاده شود.روغن مایع مخصوص سرخ کردنی در مقابل حرارت 
پایدار است. اما این موضوع بدان معنی نیست که از این نوع روغن چندین بار می توان 
برای سرخ کردن استفاده کرد.از روغن مخصوص سرخ کردن حداکثر 3-2 بار آن هم نه 
با فاصله زمانی طولانی بلکه حدودا در عرض 24 ساعت می توان استفاده کرد و پس از 
آن باید روغن حرارت دیده را دور ریخت. روغن نباید در هیچ مرحله ای بوی تند داشته 
باشد. ظهور بوی نامطبوع نشانه فساد روغن است.روغن مصرف شده نباید دوباره به ظرف 
اصلی روغن برگردانیده شود.از مصرف روغن هایی که آثار زنگ زدگی بر روی قوطی آن ها 

مشاهده می شود خودداری کنید.
نحوه نگهداری روغن

مدیر دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت تاکید می کند که برای نگهداری روغن حتما 
باید مردم نکات بهداشتی را رعایت کنند. به گفته دکتر عبداللهی، روغن ها و چربی ها 
ترکیبات فاسد شدنی هستند. به طور کلی وجود رطوبت، مجاورت با اکسیژن هوا، آهن و 
مس، حرارت و نور باعث تشدید فساد روغن می شود. بنابراین روغن باید در محل خشک 
و خنک و دور از نور و در ظرف درب بسته نگهداری شود و پس از هر بار مصرف روغن 
درب ظرف محکم بسته شود. مدیر دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت خاطرنشان می کند: 
بسته بندی روغن باید حتی الامکان در ظروف غیرقابل نفوذ به نور و محکم و بی عیب باشد.

نحوه نگهداری روغن در فروشگاه ها مهم است. ظروف نگهداری روغن در صورتی که 
شفاف باشد باید به دور از نــور و در محل خنک نگهداشته شود.

از نگهداری و چیدن روغن های مایع با بسته بندی شفاف در پشت شیشه فروشگاه ها که 
موجب فساد روغن مایع می شود باید خودداری شود.

نگهداری صحیح روغن غنی شده با ویتامین های A و D برای حفظ ویتامین های موجود 
در آن بسیار مهم است. روغن غنی شده بایددر بسته بندی بطری کدر و یا قوطی های 
فلزی عرضه شود. این نوع روغن حساس تر از روغن های معمولی است و نباید تحت درجه 
حرارت بالا قرار بگیرد. توجه به مشخصات روغن که بر روی برچسب بسته بندی آن ذکر 
شده است، از جمله نام و نوع فرآورده، شماره پروانه ساخت، نام کارخانه، شرایط نگهداری 

و مصرف، تاریخ تولید و انقضاء ضروری است.
او می گوید: بر اساس دستورالعمل اداره کل نظارت برمواد غذایی وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشـکی از ابــتـدای ســـال 1383 انواع روغن های نباتی جامد باید دارای 
برچسبی باشند که میزان اسید چرب اشباع و اسید چرب ترانس بر روی آن درج شده 
باشد.روغن های جامد یا نیمه جامدی که حاوی کمترین مقدار اسید چرب اشباع و اسید 
چرب ترانس باشند برای استفاده سالم تر هستند. در مورد روغن غنی شده با ویتامین های 

A و D توجه به درج نوع و مقادیر ویتامین روی برچسب ضروری است.

اما  کند،  معجزه  نمی تواند  سالم  غذایی  رژیم  یک 
پژوهش های جدید نشان می دهند که تغذیه نقش بسزایی 
در پیشگیری از سرطان سینه دارد. مطالعات محققان دانشگاه 
کالیفرنیا و مرکز پیشگیری از سرطان در بیمارستان دانشگاه 
منچستر نشان می دهد که مصرف میوه و سبزیجات و غذاهای 
کم کربوهیدرات به پیشگیری از سرطان سینه کمک کرده و از 

عود دوباره آن جلوگیری می کند. 
در واقع، نقش رژیم غذایی در پیشگیری از سرطان سینه از 
برنامه های کنترل وزن نیز پر رنگ تر است، به طوری که گفته 
می شود زنانی که اضافه وزن دارند، 150دقیقه در هفته ورزش 
می کنند و میوه و سبزیجات می خورند، در مقایسه با زنانی که 
وزن طبیعی دارند اما به لحاظ جسمی فعال نیستند، کمتر به 
سرطان سینه مبتلا می شوند. به توصیه این مرکز، زنان باید از 
یک برنامه غذایی مشخص پیروی کنند تا احتمال ابتلای خود 
به سرطان را کاهش دهند. مواد غذایی که در این مقاله به آنها 
اشاره کرده ایم به ترویج سلامت سینه در زنان کمک کرده و 

سیستم ایمنی بدن آنها را تقویت می کند.
ادویه کاری؛ یک ضدسرطان واقعی!

ماده ای که باعث رنگ زرد ادویه کاری می شود، حاوی یک 
ماده شیمیایی است که کورکومین نامیده می شود. مطالعات 
آزمایشگاهی با استفاده از مکمل کورکومین نشان داده اند که 
این ماده در ترکیب با داروهای مشخص نقش مهمی در مبارزه 
با سرطان سینه ایفا می کند. از آنجایی که کورکومین خواص 
ضد التهابی دارد، سلامت جسمانی شما را افزایش خواهد داد. 
برای آنکه کورکومین مورد نیاز بدن را تامین کنید، باید مکمل 
بخورید. به علاوه، شما می توانید با افزودن ادویه  کاری، پیاز و... 
به مواد غذایی خود از یک برنامه غذایی جالب برای مبارزه با 

سرطان برخوردار شوید.
کلم بروکلی پای ثابت رژیم غذایی

کلم بروکلی بیشترین توجهات را در زمینه پیشگیری 
از سرطان سینه به خود جلب کرده است. تحقیقات نشان 
می دهند که کلم بروکلی از رشد تومور جلوگیری کرده و مانع 
از گسترش سرطان در سایر نقاط بدن می شود. به طور کلی، 
سبزیجات چلیپایی مانند گل کلم، کلم بروکسل و کلم پیچ 
خواص ضد سرطانی دارند، اما برای بهره مندی از مزایای این 
سبزیجات باید روزانه یک یا دو عدد از آنها را مصرف کنید. 
تصور اینکه با خوردن یک بار کلم، خود را به مواد ضدسرطان 
مجهز کرده اید، تصور اشتباهی است. برای بهره گیری از خواص 
این موادغذایی باید روزانه آنها را در برنامه غذایی خود قرار 

دهید.
گردو بخورید لطفا!

گردو حاوی مواد مغذی و اسیدهای چرب امگا 3 است و با 
انواع التهاب در بدن مبارزه می کند. تحقیقات نشان می دهند 
که گردو از سرعت رشد تومورهای سرطان سینه می کاهد، 
بنابراین این مغز خوشمزه را به برنامه مدیریت سرطان سینه 

خود اضافه کنید.
ماهی به جای گوشت و کالباس

ماهی و روغن ماهی دو منبع بزرگ اسیدهای چرب امگا 3 
هستند. اگر از مزایای روغن ماهی مطلع باشید، هر روز از 
آن استفاده خواهید کرد. ماهی یک منبع مناسب برای 
پروتئین بدون چربی است از این رو، می توانید این ماده 
غذایی را در برنامه پیشگیری از سرطان سینه بگنجانید. 
بر اساس برنامه های تغذیه ضد سرطان، باید مصرف گوشت 
قرمز و گوشت های فرآوری شده مانند کالباس را به حداقل 
برسانید. در عوض ماهی سالمون و ماهی تن را به عنوان 
گزینه های مناسب در رژیم غذایی ضدسرطان سینه خود 

بگنجانید.

سیر از سرطان سیر است
سیر تاثیر بسزایی بر چرخه سلولی دارد؛ فرایندی که طی 
آن یک سلول سالم ممکن است سرطانی شود. سولفید آلیل 
موجود در سیر به این چرخه سلولی نظم می دهد. ترکیب 
سولفید آلیل در خانواده پیازها نیز یافت می شود، بنابراین 
می توانید با اضافه کردن سیر یا پیاز به دستور غذایی خود از 
ابتلا به سرطان سینه پیشگیری کنید. باید توجه داشت که 
بیشتر مطالعات مرتبط با تغذیه ضد سرطانی نه روی خود سیر 
که عمدتا روی مکمل یا عصاره سیر انجام گرفته اند. آنچه باید 
به یاد داشته باشید این است بیمارانی که داروهای رقیق کننده 
خون مصرف می کنند باید قبل از مصرف مکمل سیر با پزشک 

معالج خود مشورت کنند تا دچار عوارض دارویی نشوند.
سیب ؛ دشمن سرطان 

خوردن یک عدد سیب در روز می تواند از ابتلا به سرطان 
سینه جلوگیری کند. باید بدانید که اگر پوست سیب را 
می گیرید، در واقع خود را از یک منبع سرشار از آنتی اکسیدان، 
فیبر و سایر ترکیبات لازم برای مبارزه با سرطان محروم 
کرده اید. مطالعات آزمایشگاهی نشان می دهند پوست سیب 
می تواند از گسترش سلول های سرطانی در بدن جلوگیری 
کند. خبر خوب این است که نیازی به خوردن انواع سیب 
ندارید. این تحقیق روی سیب های گالا به انجام رسیده است، 
بنابراین حتی اگر فقط سیب گالا را به سبد خرید خود اضافه 
کنید، توانسته اید گام بزرگی در جهت پیشگیری از سرطان 

بردارید.
انار یک سرطان کش تمام عیار

تحقیقات مربوط به نقش انار در جلوگیری از سرطان سینه 
در مراحل اولیه خود به سر می برند و هنوز نیاز به تحقیقات 
بیشتری است. اما نتایج به دست آمده از کشت سلولی نشان 
می دهند که انار حاوی ترکیبی است که می تواند از رشد 
سلول های سرطانی به ویژه سرطان های وابسته به استروژن 
از جمله سرطان سینه جلوگیری کند. شما می توانید با افزودن 
انار یا آب انار به برنامه غذایی ضد سرطان سینه، به غذاهای خود 
طعم و مزه بهتری بدهید. با افزودن این میوه به سبد خرید 
خود می توانید به سایر اعضای خانواده تان نیز کمک کنید که از 

بیماری های قلبی و سرطان پروستات در امان باشند.
بذر کتان یک روغن سالم

باید  خواه ناخواه  هستید،  سالم  چربی های  به دنبال  اگر 
روغن بذر کتان بخرید، اما اگر می خواهید یک برنامه غذایی 
ضد سرطان داشته باشید، بهتر است خود بذر کتان را تهیه 
کرده و آن را به آرد تبدیل کنید. بذر کتان آسیاب شده 
حاوی لیگنان است که در واقع از رشد تومورهای سرطانی 
جلوگیری می کند. از این رو، می توانید بذر کتان را به رژیم 

غذایی ضد سرطان سینه اضافه کنید. برای این کار می توانید 
بذر کتان آسیاب شده بخرید یا آن را به صورت دانه خریداری 
کرده و با استفاده از دستگاه آسیاب قهوه به آرد تبدیل کنید.

 سویا یک غذای شبه استروژن است
دیدگاه های مختلفی درباره نقش سویا در پیشگیری از 
سرطان سینه در بزرگسالان مطرح شده است. محققان بر 
این باورند که اگر دختران در سنین نوجوانی دو بار در روز 
سویا مصرف کنند، در مراحل بعدی زندگی خود از مزایای 
بهره مند خواهند شد. سویا حاوی  ماده  این  ضدسرطانی 
ترکیباتی است که مشابه استروژن عمل می کند؛ هورمونی 
که می تواند از بروز سرطان در زنان بزرگسال جلوگیری کند. 

میوه ها و سبزیجات نارنجی رنگ
وقتی پای پیشگیری از سرطان سینه به میان می آید، 
محققان خوردن هویج، طالبی و سیب زمینی شیرین را توصیه 
 Aمی کنند؛ خوراکی هایی که سرشار از پیش سازهای ویتامین

یا همان کاروتنوئیدها هستند. 
از  بالاتری  سطوح  از  خود  خون  جریان  در  که  زنانی 
کاروتنوئیدها برخوردارند، کمتر در معرض خطر ابتلا به سرطان 
سینه قرار می گیرند. اغلب میوه ها و سبزیجات نارنجی رنگ 
سرشار از کاروتنوئیدها هستند. این ترکیبات بیش از 600نوع 
مختلف دارند، اما نقطه اشتراک شان این است که همگی 
به پیشگیری از سرطان سینه کمک می کنند، بنابراین اگر 
می خواهید از مزایای کاروتنوئیدها در رژیم غذایی ضد سرطان 
سینه بهره مند شوید، بهتر است به خوردن میوه ها و سبزیجات 

نارنجی، قرمز، زرد و حتی سبز تیره روی بیاورید.
سبزیجات بخورید

به طور کلی، سبزیجات چلیپایی مانند گل کلم، کلم بروکسل 
و کلم پیچ خواص ضد سرطانی دارند، اما برای بهره مندی از 
مزایای این سبزیجات باید روزانه یک یا دو عدد از آنها را 
مصرف کنید. تصور اینکه با خوردن یک بار کلم، خود را به 
مواد ضدسرطان مجهز کرده اید، تصور اشتباهی است. برای 
بهره گیری از خواص این موادغذایی باید روزانه آنها را در برنامه 

غذایی خود قرار دهید.
انواع توت با طعم ضدسرطان

زغال اخته، شاه توت، تمشک و توت فرنگی به وعده های 
غذایی شما رنگ، تنوع و عطر و طعم می بخشند. این میوه ها 
سرشار از ویتامین، مواد آلی و آنتی اکسیدان هستند و می توانند 
از سرطان سینه جلوگیری کنند، بنابراین برای پیشگیری از 
سرطان سینه از انواع توت استفاده کنید. تحقیقات اخیر نشان 
می دهند که زغال اخته با افزایش اثربخشی داروی تاموکسیفن، 
در مبارزه با رشد سلول های سرطان سینه نقش بسزایی با این 

بیماری ایفا می کند.

خوشمزه های ضدسرطان 
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اجتماعی 6

معاون شهردار قم :

پیشرفت ۷0 درصدی پروژه سه سطحه 1۵ خرداد
معاون شهردار قم گفت: پروژه تقاطع سه سطحه 15 خرداد در تیرماه 94 پس از گذشت 
2.5 سال از آغاز اجرا تنها 43 درصد پیشرفت داشته است اما با پیگیریهای انجام شده 

پیشرفت آن به 70 درصد رسیده است. 
دکتر علیرضا قاري قرآن با اشاره به اینکه زمان بندی اجرای پروژه تقاطع غیرهمسطح 15 
خرداد - عماریاسر از سوی پیمانکار به اتمام رسیده است، اظهار کرد: این پروژه به دلیل 
برخورد با تاسیسات شهری و شکل تنظیم قرارداد با پیمانکار با مشکلاتی مواجه شده است.

وی با بیان اینکه پروژه تقاطع غیرهمسطح 15 خرداد با تاسیسات آب، فاضلاب، برق و گاز 
برخورد داشته است، تصریح کرد: نحوه تنظیم قرارداد با پیمانکار این پروژه به گونه ای بوده 
است که پیمانکار رأسا با ادارات زیربنایی طرف حساب مي شده است در حالی که شهرداری 
قم به لحاظ ارتباط با دستگاه های خدماتی بهتر مي توانست روند تغییر در تاسیسات 
زیربنایی را دنبال کند. معاون شهردار قم گفت: 50 درصد از جابجایی خطوط فاضلاب 
موجود در مسیر اجرای این پروژه جابجا شده است. وی افزود: این پروژه در تیرماه 94 پس 
از گذشت 2.5 سال از آغاز اجرای تنها 43 درصد پیشرفت داشته است اما اکنون پیشرفت 
آن به 70 درصد رسیده است.  قاري قرآن ادامه داد: معتقدیم پیمانکار این پروژه توان لازم 
را برای اجرای آن به کار نبسته است یا توان آن بیش از این اندازه نبوده است، با این حال 
فشار زیادی برای اجرای هرچه سریع تر آن وارد کرده ایم و امیدواریم تا نیمه اول سال آینده 

این پروژه آماده بهره برداری باشد.

مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم عنوان کرد: 

توسعه 320 هکتاری فضای سبز در بلوار مرجعیت
مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم از توسعه 320 هکتاری فضای سبز 

در بلوار مرجعیت و به منظور افزایش فضای سبز شهری خبر داد.
پیام جوادیان با اشاره به روند اجرایی عملیات عمرانی بلوار مرجعیت اظهار کرد: پروژه بلوار 
مرجعیت حدفاصل بلوار جمهوری اسلامی تا پردیسان و با 9 کیلومتر طول مدتی است که 
آغاز شده و دارای دو لاین با 200 متر فضای سبز است. وی افزود: این میزان در بعضی 
قسمت ها به 400 متر و در بعضی نقاط به 100 متر مي رسد و به طور کل 320 هکتار 
فضای سبز را شامل شود. مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه 
حدفاصل میان بلوار جمهوری تا بلوار شهید کریمی احداث  شده است، تصریح کرد: در این 
محدوده که عملیات عمرانی آن به پایان رسیده قرار است با کاشت نهال به افزایش تولید 
فضای سبز در شهر اهتمام داشته باشیم. وی خاطرنشان کرد: توسعه پارك های شهری با تغییر 
طراحي، ایجاد معابر و نیز ایجاد فضای سبز در دستور کار قرار دارد. جوادیان با بیان اینکه 
مراسم درختکاری روز دوشنبه و در بلوار مرجعیت برگزار مي شود، گفت: مراسم درختکاری با 
حضور مسئولان شهری و شهروندان 17 اسفندماه در محل بلوار مرجعیت برگزارشده و قرار 
است هزار اصله نهال در این مراسم کاشته شود. وی خاطرنشان کرد: همچنین در این مراسم 

به شهروند نمونه و مدرسه نمونه در توسعه فضای سبز هدایایی اعطا مي شود.

متین فرخبرداد:

اجرای 236 هکتار فضای سبز در سطح منطقه چهار
شهردار منطقه چهار قم از اجرای 236 هکتار فضای سبز طی سال جاری در منطقه 

4 قم خبر داد.
مجید متین فر با اشاره به سیاست های در نظر گرفته شده شهرداری منطقه 4 قم در زمینهٔ 
تولید و گسترش فضای سبز اظهار کرد: این منطقه با هدف افزایش فضای سبز و با رویکرد 
توجه به محیط  زیست شهری به ایجاد 236 هکتار فضای سبز در سال جاری پرداخته 

که این میزان در مقایسه با فضای سبز شهر قم با 1825 هکتار بسیار حائز اهمیت است.
وی خاطرنشان کرد: منطقه چهار قم دارای سرانه 14.69 مترمربع تولید فضای سبز است 

که در مقایسه با شهر قم با سرانه 17.19 بسیار قابل توجه است.
شهردار منطقه چهار به تشریح اقدامات صورت گرفته در سال 94 پرداخت و تصریح کرد: 
طی سال جاری هشت بوستان با نام های نقش جهان، عدالت، سحر، شکوفه، یگانه، باران، 
انسجام و آرامش احداث  شده و طرح توسعه بوستان های جنگلی زائر، کوثر و خضر نبی 
نیز در دستور کار قرار دارد. وی خاطرنشان کرد: بر اساس برنامه های در نظر گرفته شده در 
سال آینده ، 10 بوستان دیگر در منطقه  احداث خواهد شد. متین فر بوستان علوی را با 
51 هکتار دارای بیشترین استقبال مردمی در سطح منطقه برشمرد و گفت: بوستان علوي، 
بنفشه، گل باران و کوکب از بوستان های شاخص قم به شمار رفته که بیشترین استقبال را 
دارند. وی برنامه شهرداری منطقه چهار قم به مناسبت روز درختکاری را مورد اشاره قرارداد 
و خاطرنشان کرد: به مناسبت هفته درختکاری دو ایستگاه توزیع رایگان نهال در منطقه 

فعال بوده که این دو ایستگاه در خیابان ساحل و بوستان گل باران منطقه چهار قرار دارد.
 متین فر  مراسم درختکاری شهرداری منطقه چهار را مورد توجه قرارداد و گفت: همزمان 
با هفته درختکاری و آغاز عملیات اجرایی توسعه 185 هکتاری فضای سبز جنگلی شهر 

قم، مراسم درختکاری در روز دوشنبه 17 اسفندماه در بلوار مرجعیت صورت مي گیرد.

در سه ماه اخیر  صورت گرفت :

برقراری 30 هزار تماس با سامانه 13۷شهرداری قم 
مدیر سامانه 137 و 1888 شهرداری قم از برقراری 30 هزار تماس در سه ماه اخیر خبر 

داد و گفت: بیشترین میزان تماس ها در خصوص سدمعبر بوده است.
ابراهیم خسروی با بیان اینکه در سه ماه اخیر بیش از 30 هزار تماس با سامانه 137 
برقرار شده است، گفت: 6917 تماس مربوط به سد معبر است که 3326 مورد از این 
تعداد تماس ها به سد معبر خودرویی اختصاص داشته است. وی بیان کرد: در حوزه فنی 
و عمرانی 2426 مورد تماس، در خصوص لکه گیری آسفالت 660 تماس، فضای سبز 
1630، هرس درختان 235 مورد تماس و نظافت معابر 1497 تماس به ثبت رسیده است. 
سرپرست سامانه 137 شهرداری قم با اشاره به راه های ارتباطی با این سامانه گفت: شماره 
تلفن 137، شماره پیامك 500040137، نرم افزار اندروید چشم شهروند قابل دانلود در 
سایت شهرداری و برنامه کافه بازار از جمله راه های برقراری ارتباط شهروندان با این سامانه 
است. وی با بیان اینکه در سال گذشته 130 هزار تماس به ثبت رسیده است، اظهار کرد: 
میزان افزایش تماس ها در سال جاری بیش از 12 درصد بوده است. خسروی با اشاره به 
افزایش اپراتورها و برنامه ریزي های صورت گرفته برای پاسخگویی به شهروندان اظهار کرد: 
در خصوص معرفی هرچه بیشتر این سامانه به مردم نیز اقدامات لازم صورت گرفته است.

ارائه 520 نوع خدمات توسط سامانه مدیریت شهري
خسروی با اشاره به خدمات ویژه سامانه 137 و 1888 شهرداری قم در خصوص اجرای 
طرح های شهرداری بیان کرد: سازمان مدیریت پسماند طرحی را با عنوان »هبه« با هدف 
جمع آوری لوازم خانگی مازاد شهروندان با همکاری سازمان بهزیستی قم انجام مي دهد و 
این لوازم خانگی در اختیار خانواده های نیازمند قرار مي گیرد. وی بیان کرد: مردم مي توانند 
که برای مشارکت در این طرح با سامانه 137 تماس مي گیرند تا ماموران برای دریافت 
وسایل خانگی مازاد اقدام کنند. مدیر سامانه 137 شهرداری قم با اشاره به اجرای طرح 
درختکاری از 15 تا 21 اسفند اظهار کرد: در این طرح نسبت به اهدا درخت های مثمر 
انار،  زیتون و انجیر از سوی سازمان پارك ها و فضای سبز اقدام مي شود که مردم اطلاعات 
بیشتر برای دریافت درخت به صورت رایگان را مي توانند از سامانه 137 دریافت کنند.وی 
در خصوص تماس های مردم در جهت تقدیر از عملکرد شهرداری اظهار کرد: از ابتدای 
سال جاری تا پایان بهمن ماه 1128 تماس با سامانه برقرار شده و شهروندان از خدمات 
شهرداری قم تقدیر نموده اند.خسروی خاطرنشان کرد: این سامانه در 526 موضوع شهری 
آماده دریافت نظرات، پیشنهادات و مشکلات مردم بوده و تماس ها، ثبت و پیگیری شده و 

نتیجه به شهروندان ارائه مي شود.

نائب رئیس شورای اقامه نماز شهرداری قم  اعلام کرد :

تجهیز نمازخانه های بوستان های سطح شهر قم 
نائب رئیس شورای اقامه نماز شهرداری قم از تجهیز نمازخانه های بوستان های سطح 

شهر قم خبر داد. 
سید رسول موسوي نژادیان با اشاره به اقدامات صورت گرفته در زمینه نمازخانه های شهر 
قم اظهار کرد: با توجه به پایان فصل سرما و آغاز سفرهای نوروزی ضرورت داشت که به 
موضوع تعمیر و تجهیز نمازخانه های سطح شهر توجه شود. وی خاطرنشان کرد: شورای 
اقامه نماز شهرداری قم با حضور قائم مقام شهردار و سایر اعضای شورا تشکیل جلسه داده و 
مصوبات خوبی داشته است و تیم کارشناسی امور هماهنگی شهرداري های مناطق، نماینده 
سازمان فرهنگی هنری شهرداری و نماینده سازمان پارك ها و فضای سبز بازدید کامل از 
بوستان های سطح شهر انجام دادند. نائب رئیس شورای اقامه نماز شهرداری قم با اشاره به 
مسائل و مشکلات موجود در نمازخانه های بوستان ها و امکانات و تجهیزات آنها گفت: با 
همکاری شهرداري های مناطق و سازمان پارك ها و فضای سبز این اشکالات در حال برطرف 
شدن است تا در آغاز سفرهای نوروزی هیچ مشکلی در این خصوص نداشته باشیم. وی 
خاطرنشان کرد: نیازهای بوستان های دارای نمازخانه مشخص شده و به شهرداري های 
مناطق و سازمان پارك ها و فضای سبز اعلام شده تا مشکلات آنها برطرف شود، در نتیجه 
امیدواریم محدودیت و مشکلی در ارائه خدمات در زمینه نمازخانه در ایام نوروز و طول ایام 
سال نداشته باشیم. موسوي نژادیان برگزاری نمازهای جماعت در ایام تعطیلات نوروز و 
طول سال در برخی بوستان ها را از اقدامات دیگر ذکر کرد و افزود: اکنون برای تامین ائمه 
جماعت در حال برنامه ریزی هستیم و با همکاری سازمان تبلیغات اسلامی ائمه جماعات 
این مراکز مشخص و در نتیجه نمازجماعت نیز در بوستان های بزرگ برگزار مي شود. وی 
خاطرنشان کرد: بوستانهای شهید بنیادي، علوي، غدیر، امام رضا، هاشمي، مهدی و فدك 
بوستان هایی است که نماز جماعت در آنها اقامه مي شود و همچنین تجهیز نمازخانه ها در 

زمینه موکت،  مهر، قبله نما و کتاب های ادعیه صورت مي گیرد.

گزارش/ آزاده خانی
 

روزهای پایانی سال در خانواده های ایرانی با خانه 
تکانی و نو کردن همراه است. این گزارش مروری است 
بر همه اتفاق هایی که دست به دست هم می دهند تا 
خانه تکانی روزهای آخر سال رنگ و بوی خطر بگیرند. 
اینجا زمستان است. روزهای آخر سال. روزهایی 
که ترافیک خیابان ها، ساعت کاری اداره ها و کارهای 
آدم ها به نقطه جوش می رسد. این روزها فکر و خیال 
تمیزکاری و خانه تکانی حتی در خواب هم آدم را رها 
نمی کند. اما با همه اینها تا چند روز دیگر هیاهوها 
می خوابد و فقط روسیاهی می ماند به زمستان. اما این 
همه جنب و جوش در روزهای پایانی سال یک دنیا 
حادثه  را هم با خودش به همراه دارد. حادثه هایی که 
هنگام خانه تکانی اتفاق می افتند و ممکن است عید و 
تعطیلات سال نو را به کام خیلی ها تلخ کنند. ما در 
این گزارش همه اتفاق هایی را که امکان دارد هنگام 
خانه تکانی رخ دهد را مرور کردیم تا بگوییم حواستان 
جمع باشد. حادثه در کمین است. همه اطلاعات این 
گزارش با همکاری ایستگاه های آتش نشانی و اورژانس 
جمع آوری شده است و خوب است قبل از بالا زدن 
آستین هایتان برای خانه تکانی یک نیم نگاه به این 

گزارش بیندازید.
خفگی با گاز کلر

آمبولانس اورژانس جسد بی جان زن جوان را با 
خودش برد. داستان وحشتناکی رقم خورده بود که 
دو مقصر داشت مقصر اول شرکت تولیدکننده مواد 
شوینده بود که برای صرفه جویی در مصرف کاغذ و 
جوهر و رعایت نکردن حق و حقوق مصرف کننده 
درباره تاثیر ماده شوینده و اثر آن بر روی بدن انسان 
هیچ هشداری به مصرف کننده نداده بود مقصر بعدی 
هم خود مصرف کننده از همه جا بی خبر بود که برای 
تمیز شدن هرچه بیشتر سرامیک های جرم گرفته، هر 
چه ماده شوینده و براق کننده در بازار وجود داشت 
را خریده بود و با ترکیب آنها یک ماده مهلک ساخته 
بود ماده ای که محصول  تازه ای نیست اما بالا رفتن 
دز ترکیبات شیمیایی آن و تولید گازهای مرگ بار 
باعث مرگ و خفگی می شود. همین که خیال همه 
از گاز کربن راحت می شود و بخاری ها برای 6 ماه به 
مرخصی می روند، گاز کلر جای آن را می گیرد. روزهای 
اسفند، آمار مسمومیت و مرگ ناشی از گاز کلر و 
یک ترکیب شیمیایی خطرناک و کشنده، مامورهای 
اورژانس و آتش نشانی را آماده باش نگاه می دارد اما 
باز هم جسدهای بی جان یکی یکی راهی بهشت 
زهرا می شوند تا ندانم کاری در روزهای پایانی سال، 
بیشترین سهم مرگ و میرها را به خودش اختصاص 

بدهد.
زنان خانه دار و کارگران مراکز خدماتی، 
مصدومان اصلی شوینده های شیمیایی 

سامانه کمک رسانی و فوریت های پزشکی اورژانس 
و امداد و نجات آتش نشانی از آن مراکزی هستند که 
روزهای تعطیل و به ویژه در تعطیلی های طولانی مدت 

در آماده باش کامل قرار دارند. به غیر از تماس هایی 
که بیماران قلبی و عروقی و سالمندان با این مرکز 
امداددرمانی می گیرند، روزهای پایانی سال، امداد و 
نجات برای آنهایی که دچار حمله های آسمی و تنگی 

نفس های یکباره شده اند هم بیشتر می شود.
سید جلال ملکی سخنگوی آتش نشانی   می گوید: 
حملات بیماری آسم از جمله مواردی است که در 
شب عید در لیست مراجعین به اورژانس ها زیاد دیده 
می شود.  اغلب برای شستشوی سرویس های بهداشتی 
انواع سفیدکننده ها   و  مانند  مایع های شیمیایی   از 
جوهرنمک استفاده می کنند و از آنجا که سرویس های  
 بهداشتی در فضای بسته و کوچک قرار دارند قرار 
گرفتن زیاد در این فضاهای   بسته می تواند آسیب 
زیادی را به ریه افراد وارد کند .  همچنین استفاده از 
این شوینده ها باعث تشدید بیماری در افراد مبتلا به 

بیماری آسم می شود.
به گزارش خبرگزاری مهر، زنان خانه دار و کارگران 
اصولا هیچ  مراکز کاریابی خدماتی که  شهرستانی 
دقتی برای انجام کار ندارند، مصدومان اصلی هنگام 
استفاده   از شوینده های شیمیایی هستند. به گفته این 
کارشناس رعایت چند نکته کلیدی و ساده علاوه بر 
حفظ جان و سلامتی افراد  به آنها کمک می کند که 
روزهای پایانی سال را با آرامش بیشتری سپری کنند. 
استفاده از ماسک، وجود هواکش و بازکردن   پنجره ها 
می تواند تا حد زیادی از بروز آلرژی ها جلوگیری   کند . 
علاوه بر تنگی نفس و تاثیر مستقیم گازهای شیمیایی 
روی دستگاه تنفس تماس مستقیم دست ها با انواع 
مواد شوینده و پاک کننده باعث ایجاد سوختگی های 

درجه دو و از بین رفتن بافت دست ها و آسیب جدی 
به پوست دست ها می شود.

ملکی می گوید: اکثر مواد شوینده از PH  استاندارد 
برخوردار نیستند و به همین دلیل می توانند سبب 
تحریک پوست دست شوند. مسمومیت با شوینده ها 
از نوع استنشاقی است، استفاده از مواد سفیدکننده در 
فضاى بسته حمام و دستشویی به علت ایجاد گاز کلر، 
موجب تحریک راه هاى هوایی شده و علائم مسمومیت 
در افراد بروز می کند و سرفه، خس خس سینه و تنگی 
نفس به ویژه در افراد داراى زمینه بیمارى هاى ریوى از 

جمله علائم مسمومیت با این مواد است.
خطر در کمین بچه ها

همه افراد در این ایام کار دارند اما باز هم این دلیل 
نمی شود که از بچه ها غافل بود. ماموران اورژانس و 
آتش نشانی این روزها همیشه گوش به زنگ هستند تا 
به ماموریت هایی بروند که بچه ها قربانی های اصلی آن 
هستند. خوردن نفت و وایتکس به جای آب و برخورد 
مواد شوینده قوی با پوست دست و صورت و چشم، 
روزها و ثانیه های خطرناکی را برای بچه ها رقم می زنند. 
سخنگوی سازمان آتش نشانی می گوید: بعضی ها دیگر 
شورش را در می آورند و به علت بی دقتی و سهل 
انگارى، مواد پاک کننده و سفیدکننده را در دسترس 
کودکان قرار می دهند و احتمال دارد آنها هم  به علت 
کنجکاوى با این مواد در تماس قرار گیرند. خوردن مواد 
شوینده باعث سوختگی دستگاه گوارش می شود و 
عمل بلع را با مشکل مواجه می کند. والدین در صورت 
مسمومیت خوراکی فرزندان، نبایستی آنها را وادار به 
استفراغ کنند، زیرا این کار موجب آسیب دیدگی و 

سوختگی بیشتر دستگاه گوارش می شود.
سقوط از ارتفاع

مرد خانواده همراه با فرش از پشت بام سقوط کرد! 
روزهای پایانی سال پر از خبرهای سقوط است آن هم از 
بالای نردبان و جلوی دید همه افراد خانواده. شکستگی 
دست و پا و مهره های گردن هم عاقبت کسانی است 
که نکات ایمنی را رعایت نمی کنند. سید جلال ملکی 
می گوید: میزان سقوط از ارتفاع و شکستگی دست و 
پا در ایام قبل از نوروز زیاد می شود. علتش هم اغلب 
و  از چهارپایه  بالا رفتن  لبه پشت بام ها،  رفتن روی 
برای  پنجره ها  لبه  روی  رفتن  و  نامطمئن  نردبان 
پاک کردن شیشه است.  دست شکسته و پای شکسته 

از صحنه های تکراری روزهای خانه تکانی است.
البته تنها پشت بام خطر ندارد، نردبان نامطمئن هم 
به همان اندازه می  تواند خطرناک باشد. به همه این 
خطرات، خطر لغزنده بودن کاشی ها و سرامیک ها را هم 
که اضافه کنید آن وقت معلوم می شود که روزهای آخر 
سال خیلی بیشتر از اینهایی که می بینیم و می شنویم 
خطرناک و خطرساز هستند. اگر دوست ندارید با دست 
و پای گچ گرفته و چوب زیر بغل و خدای نکرده از روی 
تخت بیمارستان به خاطره های عید سال گذشته فکر 
کنید، کمی حواستان را جمع کنید و درصورت استفاده 
از نردبان یا چهار   پایه، اول از سطح اتکای آن با زمین 
کاملا مطمئن شوید و از نوع استاندارد و نردبان دو  
 طرفه استفاده کنید. کارشناسان ایمنی توصیه می  کنند 
که در زمان پاک   کردن شیشه و پنجره  های منزل 
احتیاط لازم، ضروری است و از رفتن روی نرده  ها یا  

 قرنیزها باید جداً خودداری کرد .

روبوسی با اختراع ادیسون
به غیر از همه حوادثی که در کمین است و کوچک 
و بزرگ هم نمی شناسد، برق گرفتگی هم جزو آن 
دسته حوادثی است که این روزها خیلی ها را خانه 
نشین می کند. حسین گودرزی کارشناس طب کار 
درباره برق گرفتگی های آخر سال می گوید: وسواس 
بیش از اندازه برای برق انداختن کلید و پریز و ریختن 
آب روی سیم هایی که به مرور زمان روکش های عایقی 
شان را از دست داده اند خیلی ها را خشک کرده است. 
بهتر است قبل از شروع کارهای عید یک دور علوم 
کلاس سوم دبستان را بخوانید و با رسانه ها یعنی 
آن اجسامی که برق را از خودشان عبور می دهند و 
نارساناها، آشنا شوید. شستشوی لوازم برقی )مخصوصا 
چراغ روشنایی و کلید پریز( با خطر برق گرفتگی همراه 
است. اگر می خواهید برق نگیردتان، ابتدا برق وسیله 
برقی را قطع کنید و بعدش شروع کنید به نظافت آن. 
به این هم توجه داشته باشید که لوازم برقی نباید با آب 

تماس پیدا کند.
 از ریختن آب بر روی کلید، پریز و سیم برق پرهیز 
کنید. دستمال های خیس را هیچ وقت به کلید و پریز 
برق نزدیک نکنید. برق بعد از عبور از بدن، سوختگی 
شدیدی را ایجاد می کند که علاوه بر درد و خونریزی 
و لمس شدن و از کار افتادن عصب، جای سوختگی 

حاصل از برق گرفتگی هیچ وقت از بین نمی رود.
قالی بر باد

خانه های کوچک دیگر این اجازه را به ساکنانش 
و  بزند  بالا  آستین  نمی دهند که هرکسی خودش 
فرش هایی که یکسال پا خورده است را بشوید. حالا 
دیگر دوره زمانه قالی شویی های رنگ به رنگ است 
اما این بار هم تبهکارها زودتر دست به کار شده اند 
و در قالب قالی شویی های صوری و بی پایه و اساس، 
فرش های خانه ها را به سرقت می برند. سردار عباسعلی 
محمدیان رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ می گوید: 
قبل از سپردن فرش و قالیچه هایشان به شرکت های 
قالیشویی، به دقت درباره کارخانه های قالی شویی 

تحقیق کنند تا گرفتار شیادان نشوند. 
محمدیان با اعلام اینکه مرحله اول طرح نوروزی 
پلیس آگاهی از 15 اسفند ماه آغاز شده و تا شب سال 
نو ادامه دارد، می گوید: برخورد با شرکت های صوری 
و شناسایی کلاهبردارها بخشی از کار پلیس است و 
پیشگیری گام موثری است که شهروندان با دقت در 
انتخاب شرکت های خدماتی و قالی شویی های معتبر 
می توانند علاوه بر حفظ سرمایه خود به پلیس هم در 

امر برخورد با سارقان و تبهکاران کمک کنند.
جدا از این حادثه هایی که برای هر کدامشان شاهد 
مثال هم آوردیم آتش سوزی با رنگ و تینر و مواد قابل 
اشتعال هم این روزها کمی شایع تر می شود. درست 
است که باید بر طبق یک رسم دیرینه تمیز و پاکیزه 
به استقبال عروس بهار برویم اما اگر کمی بیشتر حواس 
مان را جمع کنیم و احتیاط را فراموش نکنیم عید را 
بی خطر می گذرانیم و برای صفحه حوادث روزنامه ها 

نان و آب درست نمی کنیم.

هشدار به خانواده های ایرانی

 از خانه تکانی تا خانه ترکانی

فرمانده انتظامی استان قم خبر داد: 

کشف دو تن مواد مخدر در قم 
فرمانده انتظامی استان قم از انهدام چند باند قاچاق مواد مخدر که در حال انتقال 
محموله مواد مخدر از محورهای مواصلاتی این استان بودند خبر داد و گفت: از 

قاچاقچیان حدود2تن تریاک کشف شد. 
سردارکاظم مجتبایی در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:با تلاش 
شبانه روزی و اراده بالای پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم در هفته گذشته حدود 

2تن مواد مخدر تریاک کشف شد. 
به گفته وی اعضاي5 نفره یک باند قاچاق مواد مخدر توسط یک دستگاه تریلی قصد 
انتقال محموله مواد مخدر از یکی از استان های جنوبی به مرکز کشور را داشتند که 
در محور مواصلاتی استان قم در چتر اطلاعاتی مأموران مبارزه با مواد مخدر این استان 
گرفتار شدند. سردار مجتبایی در ادامه با بیان اینکه از ابتدای سال تاکنون کشفیات مواد 
مخدر استان رشد74درصدی داشته است، افزود:مقصد بیش از90درصد این کشفیات 
استان های همجوار بوده که توسط مأموران مبارزه با مواد مخدر استان کشف شده است. 
وی با اشاره به اینکه کشفیات اخیر سرشاخه های توزیع کننده مواد مخدر را هدف 
قرار داده است، اضافه کرد:اعتقاد ما بر این است بایستی بر خرده فروش هایی که در 

داخل استان فعال هستند نیز تمرکز داشته باشیم.
فرمانده انتظامی استان قم در ادامه با ارائه آمار عملکرد پلیس قم در حوزه مبارزه با 
مواد مخدر، تصریح کرد:امسال حدود 8000 نفر خرده فروش و معتاد در سطح استان 
دستگیر و تحویل مقامات قضایی استان شده اند و این اقدام در آسایش عمومی و سالم 

سازی استان فوق العاده موثر بوده است. 
سردار مجتبایی تاکید کرد:خوشبختانه قم یکی از استان هایی است که با همکاری 
مردم، برنامه ریزی صحیح و هوشمندی مأموران مبارزه با مواد مخدر در این مأموریت 

خطیر موفق بوه و مصمم هستیم تا مهار کامل مواد مخدر تلاش خود را ادامه دهیم. 

رئیس پلیس آگاهی استان قم اعلام کرد:

 کشف1626عدد ادکلن قاچاق 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان از کشف1626عدد ادکلن قاچاق در 

قم خبر داد. 
سرهنگ احمد کرمی در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:در پی 
کسب خبری مبنی بر اینکه شخصی با یک دستگاه وانت پیکاب اقدام با قاچاق کالا از 
استان های جنوبی کشور به یکی از استان های همجوار می کند، بنابراین موضوع در 

دستور کار مأموران آگاهی استان قم قرار گرفت. 
به گفته وی در ادامه مأموران در محورهای مواصلاتی استان مستقر و خودرو مذکور را 
در عوارضي"قمتهران"شناسایی کردند. رئیس پلیس آگاهی استان قم افزود:در بازرسی از 
خودرو تعداد 192 ثوب پوشاک و تعداد 1626 عدد ادکلن به ارزش تقریبي150میلیون 

ریال کشف شد. 
سرهنگ کرمی گفت:در این خصوص راننده هیچگونه مدرک مثبته به همراه نداشت 
بنابراین پرونده متشکله جهت سیر مراحل قانونی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان 

ارسال شد.

عامل تهیه و توزیع شیشه در بازار تهران
 شکار شد

مردی که اقدام به تولید و توزیع مواد مخدر شیشه در بازار تهران می کرد، توسط 
پلیس شناسایی و دستگیر شد.

به گزارش خبرنگار حوزه حوادث گ باشگاه خبرنگاران جوان، در پی اعلام شهروندان  
مبنی بر اینکه افرادی در خیابان ناصرخسرو اقدام به تولید مواد مخدر به صورت عمده 
می کنند؛ پرونده ای در این رابطه تشکیل و اکیپی از ماموران کلانتری 113 بازار 

رسیدگی به موضوع را در دستور کار خود قرار دادند.
ماموران در اولین اقدام محل مورد نظر را تحت کنترل نامحسوس قرار دادند و 
پس از کسب اطلاعات از مجرمان،  دستور بازداشت متهمان را از مقام قضایی دریافت 

کردند. 
سپس عوامل کلانتری بازار به داخل مخفیگاه خلافکاران وارده شده و توانستند 
مقادیری قابل توجهی مخدر شیشه، تعدادی سلاح سرد و آلات و ادوات تولید و مصرف 

مواد مخدر کشف کردند. 
سرهنگ جلیل موقوفه  ای سرکلانتر هفتم پلیس پایتخت درباره این خبر به باشگاه 
خبرنگاران جوان،  گفت: در این رابطه متهم اصلی پرونده در مخفیگاهش دستگیر و  

تحقیقات برای دستگیری سایر همدستان متهم ادامه دارد. 

فرمانده نیروی انتظامی گفت:با هماهنگی قضایي، با مخلان 
نظم و امنیت در چهارشنبه آخرسال قطعا برخورد می شود 
و خودروهای مزاحم نیز تا پایان تعطیلات نوروز توقیف می 

شوند. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سردار حسین 
اشتری در یازدهمین همایش سراسری روسا و مدیران پلیس 
راهنمایی و رانندگی ناجا در جمع خبرنگاران به راه اندازی 

قرارگاه نوروزی در نیروی انتظامی برای ایام نوروز و بعد از 
تعطیلات اشاره کرد و گفت: امیدواریم که در این ایام باقی 
مانده از سال با همت همکاران و هماهنگی مردم بتوانیم برنامه 

های خوبی داشته باشیم . 
وی با اشاره به چهارشنبه آخرسال به شهروندان هشدار داد 
که در این ایام فرزندان خود را مراقبت و کنترل کنند ضمن 
اینکه با تولید و توزیع کنندگان مواد محترقه آسیب زا نیز 

طبق قانون، برخورد می شود . 
فرمانده نیروی انتظامی تأکید کرد: باید همزمان با اجرای 
این گونه برنامه ها نظیر چهارشنبه آخرسال و ... ، آسایش و 

آرامش مردم نیز مدنظر قرار بگیرد. 
سردار اشتری تصریح کرد: خودروهایی که برای مردم باعث 
ایجاد نگرانی و مزاحمت می شوند تا بعد از تعطیلات نوروز 
توقیف می شوند. امیدواریم که مردم در این راستا همکاری 

لازم را داشته باشند. 
فرمانده ناجا تصریح کرد: کسانی که تخلف می کنند طبق 
قانون و قطعا با هماهنگی قضایی با آنها برخورد می شود و تا 

بعد از تعطیلات نوروز در خدمت آنها خواهیم بود. 
وی تصریح کرد: به هیچ عنوان نباید کاری انجام شود که 
رفت و آمد مردم را دچار مشکل کند؛ پلیس همچنین با 

کسانی که در اتوبان ها با نقض قوانین راهنمایی و رانندگي، 
مرتکب تخلف می شوند برخورد می کند . 

در  که  های  آسیب  داد:  ادامه  انتظامی  نیروی  فرمانده 
چهارشنبه آخر سال به برخی از جوانان وارد می شود بسیار 
نگران کننده است ؛ مایل هستیم چند روز آینده از سال به 

خوبی سپری شود تا با آسایش وارد سال جدید شویم. 
فرمانده نیروی انتظامی با اشاره به همایش امروز پلیس 
راهور، گفت: در این همایش برنامه های ایام نوروز و سال 
آینده مرور و بررسی شد و همکاران ما طی روزهای آینده 

آماده هستند که کار خود را آغاز کنند . 
سردار اشتری تأکید کرد: انتظار ما این است که مردم هم با 

پلیس راه و راهور همکاری های لازم را داشته باشند. 
وی به تعطیلات نوروزی و آغاز سفرهای شهروندان اشاره 
کرد و گفت: همکاران ما آمادگی لازم دارند که با جرایم 
برخورد پیشگیرانه صورت بگیرد، ضمن اینکه مردم نیز اگر 
حرکت مشکوکی دیدند حتما با پلیس 110 تماس بگیرند. 

فرمانده نیروی انتظامی به قرارگاه نوروزی امام علی )ع( 
پرداخت و افزود: همچنین قرارگاه های فرعی نظیر راهنمایی 
و رانندگی ، سرقت و ... در ایام نوروز فعال و آماده خدمت 

رسانی به شهروندان هستند. 

فرمانده نیروي انتظامي عنوان کرد :

 برخورد با مخلان نظم و امنیت در چهارشنبه آخرسال

دوشنبه -هفدهم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3958

فرمانده انتظامی استان مرکزی  خبرداد:

پایان نافرجام سرقت میلیونی کارمندان بانک در اراک 

فرمانده انتظامی کلانشهر تبریز اعلام کرد :

کشف 69 قطعه اشیاء عتیقه و آثار باستانی در تبریز 

رئیس پلیس امنیت عمومی گلستان  خبرداد:

کشف 20 هزار و 800 عدد مواد محترقه 

فرمانده انتظامی استان مرکزی از دستگیری دو کارمند یکی از شعب بانک های اراک به جرم 
طراحی و اجرای سرقت میلیونی خبر داد. 

به گزارش روز یکشنبه پایگاه خبر پلیس، سرهنگ کیومرث عزیزی افزود: گزارشی از سرقت 
گاوصندوق یکی از بانک های شهر اراک به مرکز فوریت های پلیسی 110 پلیس اعلام اعلام 

شد که بلافاصله تیمی از کارآگاهان پلیس آگاهی برای بررسی موضوع به محل اعزام شدند.
وی بیان کرد: در تحقیقات اولیه مشخص شد این سرقت در زمان تعطیلی کار شعبه انجام 

شده و مبلغ دو میلیارد و 500 میلیون ریال از گاوصندوق سرقت شده است.
فرمانده انتظامی استان مرکزی ادامه داد: با توجه به اهمیت موضوع تیمی از ماموران دایره 
عملیات ویژه پلیس آگاهی استان به صورت تخصصی از صحنه سرقت بازدید کردند و در 
تحقیقات تکمیلی و تخصصی مشخص شد یکی از کارمندان در این سرقت دست داشته است. 

سرهنگ عزیزی گفت: تلاش برای دستگیری این فرد آغاز شد اما شواهد حاکی از آن بود که 
متهم مدتی قبل از اراک خارج شده است.

وی توضیح داد: در ادامه تحقیقات سرنخ هایی از همدستی یکی دیگر از کارمندان در این 
سرقت به دست آمد که منجر به دستگیری وی شد.

فرمانده انتظامی استان مرکزی اظهار کرد: همدست این پرونده در بازجویی های صورت 
گرفته به سرقت از بانک اعتراف کرد و محل مخفی شدن متهم اصلی را نیز عنوان کرد که 
منجر به دستگیری وی شد.سرهنگ عزیزی توضیح داد: هر دو متهم با تشکیل پرونده تحویل 

مقام های قضایی شدند.
در 11 ماهه امسال وقوع سرقت در استان مرکزی نسبت به مدت مشابه سال قبل شش 

درصد کاهش یافته است.

فرمانده انتظامی کلانشهر تبریز از کشف 69 قطعه اشیاء عتیقه و دستگیری یک نفر قاچاقچی آثار باستانی توسط ماموران کلانتری 20 
شهرک پرواز خبر داد. سرهنگ فرهنگ نوروزی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، گفت: در پی دریافت گزارشی مبنی بر خرید 
و فروش آثار باستانی و عتیقه جات در منطقه ای از تبریز، بررسی موضوع در دستور کار پلیس قرار گرفت.وی افزود: ماموران کلانتری 20 
شهرک پرواز با انجام تحقیقات لازم و بهره گیری از شیوه های پلیسي، موفق به شناسایی متهم و محل نگهداری این اشیاء شدند. نوروزی با 
اشاره به اینکه ماموران با هماهنگی دستگاه قضائی در عملیات غافلگیرانه، یک نفر قاچاقچی را دستگیر کردند، افزود: در بازرسی از مخفیگاه 
این متهم، تعداد 69 قطعه اشیاء عتیقه و باستانی در انواع مختلف کشف شد. وی تصریح کرد:عتیقه های کشف شده که شامل سکه های 
تاریخي، سرنیزه، جام، کاسه آبخوری سفالی و اقلام متعدد دیگر می باشد بر اساس نظر کارشناسان به احتمال زیاد متعلق به دوره های 
مختلف تاریخی از جمله هزاره اول قبل از میلاد و هخامنشی است که برآورد قیمت ریالی آنها نیاز به بررسی و مطالعه بیشتر کارشناسان 
مربوطه دارد. این مقام انتظامی در آسیب شناسی موضوع، عواملی همچون سودجویی مالی و راحت طلبی افراد را در ارتکاب به جرایم به 
ویژه قاچاق کالاهای ممنوعه دخیل دانست. وی خاطر نشان کرد: متهم پس از تشکیل پرونده مقدماتی جهت بررسی تخصصی و سیر 
مراحل قانونی به پلیس آگاهی استان معرفی شد. سرهنگ نوروزی در پایان ضمن تشکر از تعامل و همکاری شهروندان با پلیس در راستای 
برقراری نظم و امنیت، از آنان خواست درصورت کسب هرگونه خبر مبنی بر قاچاق اشیاء عتیقه و سرمایه های ملي، موضوع را سریعا از 

طریق سامانه 110 به پلیس اطلاع دهند.

رئیس پلیس امنیت عمومی گلستان از کشف 20 هزار و 
800 عدد انواع مواد محترقه طی بازدید از واحدهای صنفی 

سطح استان خبر داد. 
به گزارش روز یکشنبه ایرنا از نیروی انتظامی گلستان 
،سرهنگ عسگر ساوری اظهار داشت: با توجه به آسیب های 
مواد محترقه و به منظور پیشگیری از وقوع حوادث ناگوار در 

چهارشنبه آخر سال، 217 فروشگاه و مرکز خرید مشکوک 
به فروش این مواد در سطح استان به صورت ویژه بازدید و 
مورد کنترل ماموران پلیس نظارت بر اماکن عمومی گلستان 

قرار گرفت. 
وی ادامه داد: در قالب این بازدیدها به 71 واحد صنفی به 
علت انجام تخلف تذکر داده شد، 34 مورد اخطاریه پلمپ 

برای اصناف متخلف صادر و 2 واحد صنفی نیز رابطه پلمپ 
شد. سرهنگ ساوری تصریح کرد: چهار نفر در این خصوص 
دستگیر که پس از تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی 
تحویل مراجع قضائی شدند. رئیس پلیس امنیت عمومی 
گلستان با اشاره به اهمیت آگاه سازی نوجوانان نسبت به 
خطرات استفاده از مواد محترقه، از والدین خواست در ایام 
پایانی سال بر رفتار فرزندان خود نظارت بیشتری داشته باشند 
و در صورت اطلاع از اماکن توزیع این مواد مراتب را از طریق 

مرکز فوریت های پلیس 110 گزارش کنند. 
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رئیس جمهوری سال 1394 را سالی تاریخی و به یادماندنی 
برای ملت ایران دانست و با بیان اینکه طلیعه سال 94، تعامل 
سازنده با جهان بود، از مردم بخاطر شرکت باشکوه در انتخابات 
هفتم اسفند تشکر کرد و نوید داد که در سال 95 ملت ایران 

شاهد بهبود شرایط اقتصادی و رفاه عمومی خواهند بود.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی عصر یکشنبه در 
نشست خبری با رسانه های داخلی و خارجی افزود: روزهای 
پایانی سال 1394 را سپری می کنیم، به اعتقاد من سال 
1394 یک سال تاریخی و به یادماندنی برای ملت ایران است.

وی ادامه داد: از آغاز سال که طلیعه آن تعامل سازنده با 
جهان بود و اولین قدم مهم در توافق هسته ای در لوزان بود و 
بعد به 23 تیرماه رسیدیم به عنوان روز ماندگار تاریخی تعامل 
که روز توافق هسته ای بین ایران و 1+5 که برای مردم ما روز 

بسیار مبارکی در ایام ماه مبارک رمضان بود.
روحانی اظهار داشت: چند روز بعد در 29 تیر همه قطعنامه 
هایی که علیه ایران در سازمان ملل و شورای امنیت تصویب 
شده بود، لغو شد و شرایط ایران به عنوان کشوری که از دید 
آنها صلح و امنیت جهانی را به مخاطره انداخته به کشور مهمی 

تبدیل شد که طرف همکاری با جامعه جهانی است.
وی یادآور شد: روز مهم و تاریخی دیگری همین امسال در 
24 آذر در شورای حکام داشتیم که 12 مصوبه شورای حکام 
علیه ایران لغو شد، پی. ام. دی، چیزی که آنها به عنوان یک 
برنامه احتمالی نظامی مطرح می کردند، بسته شد و اساسا 
پرونده هسته ای ایران در شورای حکام بسته شد و اعلام کرد 
نگاه گذشته پایان یافت و نگاه ما نگاه به برنامه آینده ایران است.

رئیس جمهوری اضافه کرد: در 26 دی ماه برنامه اجرایی 
اقدام مشترک و برجام به تصویب نهایی رسید و از فردای آن 
روز همه تحریم های اقتصادی ملی و بانکی که در رابطه با برنامه 

هسته ای ایران بود، لغو شد.
انتخابات 7 اسفند نشان دیگری 

از اعتماد مردم به نظام، رهبری و دولت
روحانی ادامه داد: در هفتم اسفند آن افتخار تاریخی توسط 
ملت ایران آفریده شد، هفتم اسفندی که مردم ما به نظام 
شان، رهبری و دولت بار دیگر اعتماد خود را نشان دادند و پای 
صندوق آرا آمدند و جهان را یکبار دیگر به شگفتی واداشتند، 
پایه های نظام را بیش از گذشته مستحکم کردند و دولت 
همه توان خود را برای برگزاری یک انتخابات قانونمند سالم و 

شکوهمند به کار گرفت.
وی افزود: ممکن است برخی از انتظارات برآورده نشده 
باشد اما از زمان ثبت نام نامزدها تا روز انتخابات دولت هیچ 
شب آرامی را نداشت و همه توان خود را به کار گرفت تا امید 
را به جامعه برگرداند، و تعداد افرادی که می توانند در رقابت 
انتخاباتی شرکت کنند، بیشتر و بیشتر شود چون قول دولت به 
مردم رقابت حداکثری و به دنبال آن مشارکت حداکثری بود.

رئیس دولت یازدهم تاکید کرد: ما تلاش کردیم در حد 
توان با حفظ آرامش، رقابت را به رقابت حداکثر برسانیم، از 
همه نامزدها تشکر می کنم به ویژه آنهایی که صلاحیتشان 
تایید نشد به دلیل اینکه همه قانونی عمل کردند؛ اگر اعتراضی 
داشتند و اقدامی کردند در چارچوب قانون بود. این به معنای 

بلوغ سیاسی در صحنه های رقابتی و انتخاباتی بود.
تشکر از بزرگان سیاسی که با پیام کتبی و صوتی مردم 

را به شرکت در انتخابات تشویق کردند
رییس جمهوری همچنین گفت: از همه کسانی که برای 
ترغیب مردم به انتخابات تشویق کردند، از رهبر معظم انقلاب 
تا همه فرهیختگان و بزرگان سیاسی جامعه ما که با پیام کتبی 
یا صوتی شان، مردم را به انتخابات تشویق کردند و خواستند 
مردم پای صندوق آرا بشتابند و همچنین از همه گروه های 
مرجع، مراجع، بزرگان، هنرمندان، دانشگاهیان، ورزشکاران و 

همه اصحاب رسانه تشکر می کنم.
روحانی افزود: اصحاب رسانه ای که هم در دوران توافق 
هسته ای بار سنگینی بر دوش کشیدند و هم در دوران 
انتخابات کار بسیار بزرگی انجام دادند و با تلاش فراگیر همگانی 
خوشبختانه ما یک انتخابات بسیار خوبی از لحاظ حضور مردم 
و امنیت داشتیم که حتی یک ناامنی در سراسر کشور به وجود 
نیامد؛ از همه نیروهای امنیتی، مسلح و انتظامی ارتش، سپاه 
و بسیج و همه کسانی که برای امنیت کشور تلاش می کنند 
و کشور امنی را امروز در معرض دید جهان قرار دادند که در 
سراسر کشورهای منطقه مشابه ایران از لحاظ امنیتی وجود 

ندارد هم تشکر می کنم.
مردم ما در انتخابات مجلس میانه روی را برگزیدند

رییس جمهوری گفت: مهم ترین پایه و استحکام برای 
نظام، اعتماد مردم به صندوق آرا و نگاه مردم برای تغییر 
به صندوق آراست. روحانی خاطر نشان کرد: هر چه ما می 
خواهیم ، از صندوق آرا باید بخواهیم و در نحوه رای دادنمان 
باید به داخل کشور، خارج کشور و به همه اعلام کنیم که چه 

می خواهیم و چه مسیری را می پسندیم .
وی ادامه داد: من بسیار خوشحالم که در میان همه جناح 
ها، همه احزاب و همه گروه ها عمدتا معتدلین انتخاب شدند 
و این بسیار مهم است، به این معناست که مردم ما میانه روی 
را برگزیده و انتخاب کرده اند، معنای آن، این است که راهی 

که مردم ما در 92 انتخاب کردند، همان مسیر را ادامه دادند.
وی تاکید کرد: پیام مردم به همه مسوولان این است؛ این 
که ما از شما همدلی را می خواهیم، مجلس آینده، چه خبرگان 
رهبری که دارای اهمیت و جایگاه ویژه است و چه مجلس 
شورای اسلامی که برای قانون گذاری و سرنوشت روزمره مردم 
اهمیت دارد، خواست دولت هماهنگی و همکاری بیشتر میان 

همه نهادها و همه قواست.
ما دولت همدل و همراه مجلس و مجلس 

همدل و همراه دولت می خواهیم
رییس جمهوری خاطر نشان کرد: ما مجلس شورای 
اسلامی تابع دولت را نمی خواهیم و مجلس تابع دولت نداریم، 
مجلس و دولت در کنار هم، البته تابع اصول مشابه و واحد 

هستند، البته اهداف ملی واحد را دنبال می کنند.
وی با تاکید بر این که ما دولت همدل و همراه مجلس 
و مجلس همدل و همراه با دولت می خواهیم، اظهار داشت: 
مجلس جایگاه ویژه خود را دارد، در قانون اساسی این جایگاه 
تبیین شده است . وی خاطرنشان کرد: من بسیار امیدوارم که 
همکاری ما با مجلس دهم بیش از مجلس نهم باشد، گرچه 
در مجلس نهم هم ما همواره تلاش کردیم روابط بسیار خوبی 
با مجلس شورای اسلامی داشته باشیم، نه سوالات فراوان 
نمایندگان ما را عصبانی کرد، نه استیضاح ها ما را عصبانی کرد، 

نه رد بعضی از لوایح ما را عصبانی کرد، نه تاخیر آن ها.
وی تاکید کرد: حتی اگر بودجه و برنامه ما امسال تصویب 
نشود باز هم روابط خوب ما با مجلس نهم تا روز آخر به یاری 
خدا حفظ می شود و من بسیار امیدوارم در مجلس دهم، ما 

شرایط بهتری را برای همکاری داشته باشیم.
روحانی یادآور شد: آنچه مردم از ما می خواهند این است 
که قوا در کنار هم برای حل مشکلات مردم باشند؛ مردم دعوا 
را دوست ندارند، بداخلاقی که جای خود را دارد، هیچ کس بد 

اخلاقی را نمی خواهد.
مردم در هفتم اسفند پاسخ بداخلاقی ها را دادند

وی تاکید کرد: مردم در هفتم اسفند پاسخ بداخلاقی ها را 
دادند؛ در هفتم اسفند گفتند که تهمت، افترا و شعارهای غلط 
نتیجه معکوس می دهد. همه ما باید در مسیر اخلاق باشیم، در 
مسیر حقوق مردم باشیم، در مسیر رفاه مردم باشیم، در مسیر 

قدرت ملی و آینده درخشان این کشور باشیم.
روحانی ادامه داد: قانون اساسی هم خواسته در مجلس افکار 
و نظرات مختلف از سوی ملت انعکاس داشته باشد و لذا گفته 
حتی مسیحی ها، یهودی ها و زرتشتی ها باید نماینده داشته 
باشند، طبیعی است این مردم خواستار این هستند که همه 

افکار در مجلس نماینده داشته باشند.
روحانی تاکید کرد: مجلس یکدست از لحاظ جناحی، 
حزبی و فکری مجلس مطلوبی نیست، باید با هم همفکری 
کنیم، از نظرات هم استفاده کنیم، همدیگر را نقد سازنده کنیم 

و به فکر آینده کشور باشیم.
 تشریح دستاوردهای برجام یک

رییس جمهوری گفت: ما برجام یک را تقریبا به حول و 
قوه الهی به پایان رساندیم؛ تقریبا ، برای این است که شما می 
دانید جزییات، هنوز هم در برخی از امور زمان می خواهد، اما 
دولت های طرف مقابل ما یعنی 1+5 به تعهدات اساسی خود 
عمل کردند و از لحاظ سیاسی نظرات خود را به بخش های 
اقتصادی اعلام کردند، البته تعامل بخش های اقتصادی غیر 

دولتی، شرایط خود را دارد،زمان بندی خود را دارد.
دکتر روحانی تاکید کرد: امروز فعالیت بانک های ما با بانک 
های خارجی آغاز شده است و روز به روز بیشتر می شود. مساله 
سوییفت حل شده، بیمه تا حد زیادی اجرایی شده، ممکن 
است هنوز برخی از شرکت های بیمه خارجی فعال نشده 

باشند اما بسیاری از شرکت ها فعال شدند.
وی افزود: به ملت بزرگ ایران عرض می کنم هزینه نقل و 
انتقال ارزی ما برای تولید و صادرات حدود 10 درصد کاهش 
یافته ، هزینه حمل و نقل دریایی 25درصد کم شده و در طول 
چند ماه گذشته 4/2 میلیارد دلار سرمایه گذاری خارجی در 
سازمان سرمایه گذاری به تصویب رسیده است و علاوه بر آن، 

ایران جایگاه خود را در صادرات نفت بازیافته است.
وی ادامه داد: احقاق حقوق ما تنها احقاق حقوق هسته ای 
نبوده است ؛ ما از لحاظ نقشمان در صادرات نفت باید به نقش 
گذشته برگردیم و قدم به قدم در حال برگشتن هستیم. این 
که گفتم قدم به قدم برگردیم، خود صادرات نفت ما زمان می 
خواهد ، برای این که چاه هایمان را فعال کنیم و نفت را صادر 
کنیم، البته الان چهارصد هزار بشکه در این مدت کوتاه اضافه 

کردیم و روز به روز اضافه خواهد شد.
رئیس جمهوری ادامه داد: اما برای این که به جایگاه های 
قبلی برگردیم، هنوز چند ماه دیگر به زمان نیاز داریم؛ در صنعت 
هوایی علیرغم اینکه مثل اینکه بعضی ها خوشحال نشدند، ما 

می خواهیم صنعت هوایی ما به جایگاه خودش برگردد.
روحانی اضافه کرد: دلمان نمی خواهد طبق اعلام وزیر راه 
در هیات وزیران، مردم ایران سالانه حدود 4.5 میلیارد دلار پول 
هواپیمای خارجی را برای خرید بلیط به شرکت های خارجی 
برای هواپیماهای خارجی پرداخت می کنند و می خواهیم این 

پول به شرکت های هواپیمایی ایرانی برگردد.
وی اظهار داشت: البته فکر نمی کنم کسی ناراحت شود که 
پول مردم ایران به جیب ایرانی برسد، برای توسعه کشور صرف 
شود، در صنعت هوایی ما جایگاه خودمان را بازیابیم، در تجارت 
جایگاه خود را برای صادرات پیدا کنیم و در جذب سرمایه، 

جایگاهی که در شان ملت ایران است برسیم.
عکس العمل فوری در صورت عمل نکردن 
طرف مقابل به وظیفه خود در قبال برجام

رئیس دولت یازدهم با بیان این که ما برجام یک را اجرایی 
کردیم، تصریح کرد: اگر جزئیاتی باقی مانده در مسیر درست 
و صحیح خود اجرایی خواهد شد، البته اگر طرف مقابل ما 
بخواهد جایی به وظیفه و حقوق خود عمل نکند، عکس العمل 
فوری ما را خواهد دید. روحانی تاکید کرد: اما خواست من 
از مردم و درخواست من از ملت ایران برای برجام 2است؛ 
ما همه باید دست به دست همه دهیم، ما نیاز به یک اقدام 
جامع مشترک ملی برای ساختن ایران، برای وحدت و اتحاد 
و برادری، برای رونق اقتصادی، پیشرفت کشور و قدرت ملی 

داریم. ما باید همفکر و هماهنگ شویم.
نوید برای بهبود شرایط اقتصادی

 و رفاه عمومی در سال 95
رئیس جمهوری اظهار داشت: من به ملت بزرگ ایران نوید 
می دهم که سال 95 انشاء الله و به حول و قوه الهی سالی به 
مراتب بهتر از لحاظ شرایط اقتصادی و رفاه عمومی نسبت به 
سال 94 خواهد بود. روحانی با بیان این که ما سال سختی را 
پشت سر گذراندیم، افزود: من نقاط فوق العاده مثبت 94 را 
گفتم، اما مشکلاتی هم در 94 داشتیم. شما می دانید قیمت 
درآمد نفتی ما در سال 90 ، 120 میلیارد دلار بوده و در سال 
94 کمی بیش از 20 میلیارد دلار؛ یعنی به یک ششم درآمد 
ما تقلیل پیدا کرده است اما با همین درآمد کم کشور را با کمک 
مردم، با همدلی و همزبانی که واقعا سال همدلی و همزبانی بود، 
به خوبی اداره کردیم. وی ادامه داد: شما می بینید کشورهای 
اطراف ما که تولید کننده نفت بودند چه وضعی دارند؛ ارزش 
پول ملی بسیاری از این کشور به نصف تقلیل پیدا کرده، بعضی 
به 40درصد، برخی به 60 درصد، تورم در تمام این کشورها 
افزایش پیدا کرده است، در برخی از کشورهای تولید کننده 
نفت تورم به 150 درصد رسیده و تورم ما به حمدالله روز به 

روز کاهنده بوده و کاهش پیدا کرده است.
تورم منفی در بهمن ماه 

رئیس دولت تدبیر و امید تاکید کرد: جالب است مردم 
ما بدانند ماه بهمن و اسفند تورم ما از لحاظ تورم ماهانه به 
طور معمول بیشتر می شود اما تورم ماه بهمن ما منفی بوده و 
این نشان می دهد که همدلی و همزبانی در این کشور برای 

ساختن و حفظ کشور وجود دارد.
روحانی گفت: ارزش پول ملی ما و شرایط تورم را می بینید 
و می بینید حتی در شرایط رکود در سال گذشته، رشد مثبت 
سه درصد داشتیم. امسال هم به حول و قوه الهی رشد ما مثبت 

خواهد بود و سال آینده رشد بسیار خوبی حواهیم داشت.
درخواست برای تصمیم قاطع همگانی

 برای اجرای برجام 2
وی تاکید کرد: بنابراین خواست من پیشاپیش هم برای 
روزهای پایانی سال 94 و هم برای سال 95 همکاری بیشتر، 
تصمیم قاطع همگانی و همدلی برای برجام 2 است و ان شاءالله 

در همه زمینه ها از فرصت به دست آمده با هماهنگی بیشتر 
بین قوا برای توسعه کشور استفاده و بهره برداری خواهیم کرد.  
خبرنگار شبکه خبر از رییس جمهوری پرسید: سخنگوی 
دولت سه شنبه هفته گذشته در نشست خبری اعلام کرد 
وزرای کابینه به ویژه وزرای اقتصادی ملزم به تدوین برنامه 
کوتاه مدت برای بهبود وضعیت معیشت مردم و اشتغال جوانان 
شدند، جزییات این برنامه چه زمانی اعلام می شود و فکر می 

کنید نتایج فوری آن چه خواهد بود؟
رییس جمهوری پاسخ داد: چرا از خود سخنگوی دولت 
وزرا  از  وزیران  هیات  در  من  آنچه  خنده(،  )با  نپرسیدید 
درخواست کردم این بود که سال آینده، ما شرایط بهتری از 
لحاظ اقتصادی خواهیم داشت؛ بنابراین همه وزارتخانه های 
اقتصادی خودشان را برای یک تحول در سال آینده آماده کنند.

روحانی افزود: شرایط ما برای جذب سرمایه خارجی بسیار 
بهتر شده است و وزارتخانه های مربوطه باید خودشان را آماده 
کنند؛ برای تعامل با بانک ها شرایط ما با گذشته کاملا متفاوت 

است و باید وزارتخانه ها خودشان را برای این کار آماده کنند.
وی ادامه داد: از وزرا خواستیم که هر کدام اگر طرح ضربتی 
کوتاه مدت مدنظر دارند در هیات وزیران مطرح کنند تا دولت 
در حد توان خود بتواند در آن زمینه کمک بیشتری کند، البته 
در همان جلسه نیز وزیری گفت زیرساخت های ما آماده است 
شما پول بیشتری اختصاص دهید تا زودتر ریل ها را وارد کنیم 
و در راه آهن، یک تحول مثبت شاهد باشیم؛ وزیر دیگری گفت 
در کشت گلخانه ای می توانیم بهره بیشتری را ببریم و شما در 

این زمینه کمک کنید تا ما این کار را توسعه دهیم.
رییس قوه مجریه گفت: همچنین وزیر دیگری در زمینه 
نیرو می گفت زمینه خوبی برای جذب سرمایه برای ساخت 
نیروگاه ها داریم، همانجا نیز همه وزرا طرح های مورد نظر خود 
را مطرح کردند که البته ما در حد توانمان به طرح همه آن 
ها کمک خواهیم کرد. روحانی تاکید کرد: اقتصاد کشور باید 
توسط بخش غیردولتی احیا شود و دولت باید کمک کند و 

تسهیلات لازم را فراهم کند.
وی افزود: به بخش خصوصی و عمومی غیردولتی و تعاونی 
می گویم که دولت در طول سال 94 قدم های مهمی را 
برداشته است و هزینه حمل و نقل دریایی را 25 درصد کاهش 
داده و امروز کشتی های بزرگ به راحتی می توانند در بنادر 
ایران پهلو بگیرند و نیازی ندارد ما به وسیله لنج ، باری از کشور 
دیگر بیاوریم. رییس جمهوری ادامه داد: امروز در شرایطی 
هستیم که به راحتی می توانیم در توسعه ریل فعال شویم. برای 
حل معضلات اساسی کشور، مسایل محیط زیستی، مسایل 
آب، مساله مشکل فاضلاب در کشور و بسیاری از مسایلی که 
به سلامت مردم مربوط می شود به ویژه در مساله اشتغال نیاز 
به کار و تلاش بیشتری داریم و انشاالله همه ما در این زمینه 

تلاش خواهیم کرد.
هم سانتریفیوژ می چرخد، هم بانک مرکزی

روحانی با بیان این که خیلی ها می گفتند آقا این ها همین 
طوری می گویند سانتریفیوژ می چرخد و زندگی و کارخانه 
مردم می چرخد؛ مگر این دو می شود که باهم بچرخد، گفت: 
حالا می بینند که می چرخد. هم سانتریفیوژ در فردو و نظنز 

می چرخد و هم بانک مرکزی می چرخد.
رییس جمهوری به سرمایه گذاریهای خارجی در کشور 
اشاره کرد و گفت: در سرمایه گذاری خارجی، وزارت صنایع 
معادن و تجارت در آخرین گزارش خود می گوید با 102 
شرکت خارجی برای سرمایه گذاری مذاکره را به اتمام رساندیم 
و این ها چیزی نیست که برای کسی مخفی باشد. همه چیز 
آشکار است. روحانی گفت: برجام یک ، مثل آفتاب تابان است؛ 
حالا اگر کسی چشمش را ببندد می گوید شب است. چشمت 

را باز کنی می بینی آفتاب است. چشم ها را باید باز کرد.
وی ادامه داد: اینکه اروپا و آمریکا به وظایفشان عمل نمی 
کنند، آقای دکتر عراقچی باید جواب بدهد چون وی مسوول 
اجرای برجام در کشور است. رییس جمهوری گفت: ممکن 
است موردی هم ایراد و اشکالی داشته باشد اما به هر حال 
آمریکا و اروپا به تعهدات اصلی عمل کرده اند. اگر هم موردی 
ایراد بوده است ما آن را اعلام کردیم و اگر بعدا هم ایرادی باشد 
ما آن را اعلام می کنیم. به هر حال، تحریم ها برداشته شده و 
اعلام شده است ؛ حتی برخی تحریم هایی که مربوط به هسته 

ای نبوده است هم، برداشته شده است.
روحانی در ادامه گفت: امروز از این شرکت های هوایی اگر 
سوال کنید و بگویید قطعه از بویینگ و ایرباس می خواهید 
بخرید، با قبل فرق کرده است یا خیر؟ از مسافر هواپیما بپرسید 
با هواپیما که می خواست برود در کشور اروپایی، به آن بنزین 
نمی دادند. مجبور بود یک کشور ثالث برود و ببنشیند و بنزین 
بگیرد. الان که می روند، بنزین می دهند یا نمی دهند؟ اینها 
چیزهای مخفی نیست. آشکار و روشن است و همه می بینند.

مردم در انتخابات نشان دادند 
که حرف های دروغ اثر ندارد

وی ادامه داد: من از بعضی از رسانه ها که از همه شان برای 
انتخابات و برجام تشکر کردم و الان هم تشکر می کنم؛ دلم می 
خواهد که واقعیت را همان طوری که هست برای مردم توضیح 
دهند، چرا که مردم ما مردم آگاه هستند و در انتخابات نشان 
دادند که حرف های دروغ و بی اساس و تهمت و اینها اثر ندارد؛ 

مردم به خوبی واقعیت ها را لمس می کنند.
روحانی گفت: مردم دیدند در این انتخابات یک امنیت 
واقعی لمس شد، بیش از هر انتخابات دیگر . دیدند اینترنت 
همانجور داره کار می کنه . موبایل هایشان )با بیان لفظ تعجب 
اه( صبح انتخابات همانجور داره کار می کنه؛ زدند دیدند 
اینترنت داره کار می کنه در روز انتخابات. من اینجا از وزارت 

ارتباطات تشکر می کنم از همه آنهایی که در این زمینه تلاش 
کردند که آن احساس امنیت واقعی را به جامعه برگرداند.

رییس جمهوری گفت: شرایط امروز شرایط دیروز نیست 
. امسال، سال 94 است، سال 93 نیست، سال 92 نیست و 
سال91 هم نیست و سال آینده 95 خواهد بود و به مراتب از 

سال 94 بهتر خواهد بود.
 می توانیم اجازه دهیم هیات مذاکره کننده 

راجع به سایر موارد با دنیا مذاکره کند
رییس جمهوری گفت: البته مردم ما می خواهند تحریم ها 
برداشته شود، ما هم می توانیم دوباره به هیات مذاکره کننده 
اجازه دهیم راجع به سایر موضوعات هم با دنیا مذاکره کنند، 
در آن مذاکرات باز هم به طور حتم به نتیجه ای مشابه برجام 
خواهیم رسید. وی تصریح کرد: در کل، از نظر من مسیر 
درستی را طی می کنیم؛ ممکن است اشکالات جزیی باشد 
که باید رفع شود. مرجع این کار اگر راجع به برجام خواستید 
بشنوید که خوب اجرا شده یا نه، در کلیت، آقای دکتر عراقچی 
مسوول است و باید جواب دهد، در سیاست خارجی وزیر 
خارجه مسوول است، در موضوع های اقتصادی هم وزیر اقتصاد 
و بانک مرکزی مسوول است و در مسایل هسته ای هم آقای 

دکتر صالحی مسوول است.
با زندان خیلی موافق نیستیم

خبرنگاری پرسید قوه قضائیه قانونی گذاشته که کسانی که 
بدهی مالی دارند بتوانند در منزل این دوران را پر کنند که نقش 
مهمی در بهبود فضای کسب و کار خواهد داشت، دولت از این 

قانون قوه قضائیه حمایت می کند یا خیر؟
رئیس جمهوری پاسخ داد: در زمینه کار قضایی ما که با 
زندان اصلا خیلی موافق نیستیم؛ هر چه شود دوران زندان را 
کم کنیم و زندانیان بتوانند از فضای زندان راحت شوند و در 

فضای دیگری باشند، استقبال می کنیم.
 نسبت به مجلس آینده بسیار امیدوار هستم

روحانی درباره اینکه برآورد شما از تعامل دولت و مجلس 
آینده چطور است ؟گفت:من نسبت به مجلس آینده بسیار 
امیدوار هستم. وی ادامه داد: اما کار اصلی را مردم انجام داده اند 
؛ مرم سراسر ایران و بویژه مردم تهران عملکردشان جای تشکر 
دارد. رئیس جمهوری اضافه کرد: به این دلیل که مردم تهران 
دو کار مهم کردند و 46 اسم روی ورقه نوشتند؛ روی یک ورقه 
30 اسم و روی یک برگه 16 اسم؛ و این مهم است و با حوصله 
کار کردند ؛ کار تهرانی ها حتی نسبت به شهرهای بزرگ دیگر 

نیز سخت تر بود .
روحانی تصریح کرد: مردم تهران با هوشمندی کار را یکسره 
کردند و نگذاشتنند به دور دوم برسد، چون دور دوم انتخابات 
سخت است؛ حالا غیر از مسائل بودجه ای؛ سخت است و مردم 

تهران کار بزرگی کردند؛ البته سراسر ایران کار بزرگی کردند.
وی تاکید کرد: آنچه انتخاب مردم است، هر جناحی که 
باشد، مورد احترام است؛ پیش بینی این است که رابطه دولت 

با مجلس دهم بهتر خواهد بود؛ البته این پیش بینی است.
پیام مشابه مردم در انتخابات 92 و 94

رئیس دولت یازدهم خاطر نشان کرد: مردم در انتخاب 
ریاست جمهوری یک دستورالعمل برای دولت تعیین کردند 
و به دستگاه اجرایی گفتند ما دعوا، قهر، نزاع و جنگ نمی 
خواهیم و از شما می خواهیم با دنیا در تعامل و به فکر زندگی 
مردم باشید. روحانی اضافه کرد: در مجلس هم مردم پیام مشابه 
دادند که چگونه باید عمل کنید و تعاملتان چگونه باشد؛پیام 

های مردم مشابه بود و همان پیام 92 را در 94 دادند.
وی تاکید کرد: تلاقی این دو پیام را در بین دولت یازدهم 
و مجلس دهم خواهیم دید؛البته روابط ما با مجلس نهم هم 
خوب بوده وتعامل داشتیم اما فکر می کنم تعامل ما با مجس 
بعدی بهتر باشد؛آنچه حاصل شده حاصل توصیه رهبر معظم 
انقلاب است که دولت و مردم همدل و همزبان باشند و همدلی 

و همزبانی را دیدیدم.
تاکید بر حفظ تمامیت ارضی کشورها

خبرنگار دیگری از رئیس جمهوری پرسید: روسیه طرحی 
برای فدرال در سوریه را مطرح کرده است و در مقابل آن، 
آمریکا طرحی را برای تقسیم سوریه دارد. ارزیابی شما نسبت 
به این دو مساله چگونه است؟ آیا تهران همچنان به تحرکات 
روسیه در سوریه اطمینان دارد یا خیر ؟ روحانی با خنده پاسخ 

داد: بین ما و روسیه که همسایه هستیم دعوا درست نکنید.
وی افزود: روابط ما با روسیه روابط خوبی است، همفکری و 
هماهنگی بین دو کشور وجود دارد و این به معنای آن نیست 

که هر اقدامی که روسیه می کند، مورد تایید ایران است.
رئیس جمهوری ادامه داد: ما با روسیه هم تماس تلفنی و 
هم از طریق هیات هایی که بین دو کشور رفت و آمد می کنند، 
ارتباط داریم و هدف اصلی این است که مردم سوریه به زندگی 

عادی خود برگردند و جنگ تمام شود.
روحانی اضافه کرد: هدف ما در سوریه این است که با 
تروریسم مبارزه شود و آن ها از سوریه بیرون رانده شوند و آنچه 

خواست مردم سوریه است برای آینده سوریه مبنا قرار گیرد.
وی افزود: ما به همه دوستان و همسایگان، به روسیه و 
دیگران به صراحت اعلام کردیم تمامیت ارضی کشورهای 
منطقه به عنوان یک اصل مورد تاکید ماست؛ چه نسبت به 
عراق و چه نسبت به سوریه و چه نسبت به هر کشور منطقه، 

حاکمیت ملی و تمامیت ارضی برای ما مهم است.
رئیس شورای عالی امنیت ملی تاکید کرد:بنابراین نظر ما 
وحدت و تمامیت ارضی سوریه است، باید در سوریه هرچه 
سریعتر بطور همزمان با ادامه آتش بس عادلانه و با مبارزه با 
تروریسم، شرایط را برای تحولات لازم، اصلاح قانون اساسی و 

انتخابات آینده طبق نظر مردم آماده کنیم.

تاخیر در تصویب بودجه به نفع مردم نیست
خبرنگاری پرسید: امروز برخی نمایندگان مجلس از دولت 
درخواست کردند که لایحه دو دوازدهم بودجه سال 95 را به 
مجلس ارایه دهد و خبرهایی مبنی بر اینکه دولت قرار است در 
روز سه شنبه این لایحه را به مجلس ارایه دهد، منتشر شده، آیا 
این موضوع را تایید می کنید؟ روحانی افزود: نظر ما این بود که 
حتی الامکان، بودجه سال 95 در سال 94 به تصویب نهایی 
برسد، به محض اینکه برجام تحقق پیدا کرد، یعنی بلافاصله در 
روز بعد از اجرایی و عملیاتی شدن برجام، 27 دی ماه لایحه را 
تقدیم مجلس کردیم و حتی یک روز هم به تاخیر نینداختیم، 

روشن بود که ما زودتر نمی توانیم بدهیم.
رییس جمهوری گفت: از آن زمان تا پایان سال، بیش از 
60 روز زمان در اختیار مجلس بوده است. البته آن ها انتخابات 
داشته اند و گرفتار مسایل انتخاباتی بوده اند که این مساله 
خودش را دارد، ولی شدنی بود که این لایحه تصویب شود. من 
هم از نمایندگان تقاضا کردم این لایحه را در سال 94 مصوب 
کنند به دلیل اینکه تکلیف دولت برای سال آینده روشن می 

شود و به نفع مردم است، تاخیر به نفع مردم نیست.
روحانی افزود: اگر به هر دلیلی مجلس نتواند تا پایان سال 
مصوبه نهایی را درباره لایحه به ما بدهد، سازوکارهای قانونی 
خودش را دارد که یکی از این سازروکارها؛ ممکن است دولت 
لایحه چند دوازدهم را تقدیم کند، البته نمایندگان گفتند ما 
خودمان طرح می دهیم که به نظر من این کار امکان پذیر 
نیست و باید دولت لایحه ارایه دهد. به هر حال اگر مجلس 

نتواند ما این کار را خواهیم کرد.
شورای عالی امنیت ملی مصوبه ای 

نسبت به حضرت آقای خاتمی نداشته است
خبرنگار دیگری از رییس جمهوری پرسید: بیش از یکسال 
است سید محمد خاتمی رییس جمهوری پیشین ایران که 
در انتخابات سال 92 نیز از حامیان شما بود و شما در نطق 
تلویزیونی نیز از ایشان تشکر کردید، ممنوع تصویر است، 
سخنگوی قوه قضاییه هم گفته است حکم دادستانی براساس 
تصمیم دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی بوده، به طور شفاف 
بفرمایید به عنوان رییس شورای امنیت ملی اقدامی برای حل 
و فصل این موضوع کرده اید؟ روحانی پاسخ داد: طرف گفت 

دروغ گفتن حرام است ولی راست گفتن که واجب نیست.
رئیس شورای عالی امنیت ملی با بیان این که این شورا 
مباحثی در این زمینه ها داشته است، افزود: من قبلا نیز در یک 
مصاحبه اعلام کردم و گفتم هیچ مصوبه ای در شورای عالی 
امنیت ملی نسبت به حضرت آقای خاتمی رییس جمهوری 

دوران هفتم و هشتم کشور ما وجود نداشته است.
به گزارش ایرنا، روحانی ادامه داد: من از روز اول در شورای 
امنیت ملی عضویت داشتم، در آن مدت نماینده مقام معظم 
رهبری در شورا بوده ام و الان نیز رییس این شورا هستم، 
هیچ زمانی، در هیچ دوره ای مطرح نبوده و دبیرخانه نیز حق 
ندارد، به فرض هم اگر دبیرخانه چنین مصوبه ای داشته باشد، 
غیرقانونی است، البته من از آقای شمخانی پرسیدم گفت در 
دبیرخانه مصوبه ای در این زمینه نیست. وی خاطرنشان کرد: 
این حرف ها به شوخی بیشتر شباهت دارد تا واقعیت. امیدوارم 

شفافیت مورد نظر شما را بیان کرده باشم.
وقتی طرحی بدون توجه به امکانات تصویب شود 

در بین راه می مانیم
در ادامه، خبرنگاری با اشاره به تصویب طرحی در مجلس 
در خصوص پایان دادن به طرح های نیمه تمام، پرسید که 
دولت می خواهد سال آینده در این زمینه چه کار کند؟ که 
رئیس جمهور پاسخ داد: ما وقتی در کشور طرح هایی را 
بدون توجه به امکانات کشور تصویب و یا اقدام می کنیم، یا 
کلنگ می زنیم و شروع به اجرا می کنیم، در بین راه می 
مانیم و دچار مشکل می شویم. وی افزود: رقمی در همین 
حدود طرح های نیمه تمام وجود دارد؛ به همه استانداران 
اعلام کردیم که در استان خودشان برای طرح های استانی و 
ملی اگر بخش خصوصی یا بخش عمومی غیر دولتی آمادگی 
دارد برای تکمیل طرح و آن طرح را به عهده بگیرد، دولت با 
یک شرایط سهلی آن طرح را واگذار می کند. خیلی در این 
زمینه موفق نبودیم، برای این که بسیاری از این طرح هایی که 
وجود دارد طرح هایی نیست که برای بخش خصوصی سودآور 
باشد و بخواهد بیاید سرمایه گذاری کند و از آن طریق بتواند با 
درآمدی که به دست می آورد هزینه و سود لازم را به دست 
آورد. روحانی افزود: سازمان مدیریت مسوول این کار شده که 
در این زمینه کار کند، استانداران مسئول شدند، هیات هایی 
برای این کار انتخاب شده و امیدواریم در سال آینده برخی از 
این طرح هایی که جاذبه داشته باشد برای بخش غیردولتی 
واگذار کنیم. وی ادامه داد: برنامه دولت یازدهم اساسا از آغاز این 
بود که طرح هایی که وجود دارد بر مبنای پیشرفت کار تقسیم 
بندی کند؛ یعنی در سال اول یک سری طرح هایی که حدود 
90 درصد بود توانستیم تکمیل کنیم، سال بعد، طرح هایی 
که 80درصد بود توانستیم تکمیل کنیم. دو مرتبه طرح هایی 
که در حد پایین تری تکمیل شده بود در سال 94 در اختیار 
داشتیم و در استان هایی که سفر استانی دارم مبنای قول هایی 
که این دولت می دهد این است که بتواند آنها را تا پایان دولت 
یا به طور کامل تمام کند و اگر طرح مهمی است، بخش قابل 

ملاحظه اش را اجرایی و عملیاتی کند.
آماده واگذاری طرح های نیمه تمام 

به بخش غیردولتی هستیم
روحانی افزود: مدتی پیش در افتتاح تعدادی از طرح های 
استانی اعلام کردم بیش از 50درصد طرح هایی را که در 

سفرهای استانی قول دادم، افتتاح شده، یعنی تکمیل و تمام 
شده و بقیه هم در دست اجرا است. ما امیدواریم طرح هایی 
که در این دولت تصمیم گرفتیم ، قول دادیم آنها را تا پایان 
این دولت اجرایی و عملیاتی کنیم، طرح های نیمه تمام و 
آنهایی که جاذبه داشته باشد آماده ایم برای تکمیل به بخش 
غیر دولتی واگذار کنیم. خبرنگاری پرسید: یکی از نخستین 
اثرات رای ما در هفتم اسفند این بود که فضای سیاسی کشور 
معتدل شده و از همینجا مشخص شده که مجلس آینده 
مجلس معتدل و همسو با دولت خواهد بود؛ بر همین اساس 
صداهایی از جریان های سیاسی مختلف شنیده می شود؛ 
برخی خواهان آشتی ملی هستند و برخی بر رفع کدورت ها 
تاکید می کنند، جنابعالی به عنوان رئیس جمهور و دولت شما 
برای رفع کدورت ها برنامه ای دارد یا خیر و این امر در برجام 

2 چه نقشی دارد؟
 ملت ما در این انتخابات پیروز واقعی بود

روحانی پاسخ داد: بسیار مهم است مساله تعبیر آشتی ملی، 
تعبیر رفع کدورت ها بگوییم. مهم این است که ما در کنار هم 
باشیم؛ همه جناح ها، همه گروه ها ،آنهایی که رای آورند و 
آنهایی که رای نیاوردند. به نظر من همه آنهایی که در انتخابات 
شرکت کردند به وظیفه سیاسی خود عمل کردند، آنهایی که 

رای آوردند یا نیاوردند پیروزند و پیروزی مال ملت ماست.
وی افزود: ملت ما در این انتخابات پیروز واقعی بود و آثار 
این پیروزی را هم ما خواهیم دید؛ دلمان می خواهد مجلسی 
معتدل تر را شاهد باشیم در مجلس دهم و بتوانیم با مجلس با 
هماهنگی بیشتر کار کنیم و به اعتقاد من مردم ما هم نظرشان 
همین است که دولت و مجلس برای رفع مشکلات آنها کار 
کنند. آنها اختلاف، دعوا و شکاف اجتماعی را دوست ندارند، 
مسایل زیادی در این کشور داریم. باید این مسایل را حل و 
فصل کنیم؛ چه از لحاظ اجتماعی چه از لحاظ سیاسی چه 
از لحاظ اقتصادی، مخصوصا زندگی مردم و مسایل اقتصادی 

بویژه مساله اشتغال که بسیار مهم است.
وی گفت: در طول سال های گذشته که درآمد نفتی ما 
به وفور در اختیار ما بود. متاسفانه پایان سال 91 وقتی به سال 
های قبل از 85 تا 91 نگاه می کنیم ما تقریبا اشتغال خالصی را 
نمی بینیم. آخرین آمار این است که سالی 12، 13 هزار اشتغال 
خالص درست شده در حالی که به اشتغال میلیونی نیاز داریم ؛ 
800، 900 هزار اشتغال می خواهیم. برای این که بیکاری این 

همه فارغ التحصیل دانشگاهی و غیره را رفع کنیم.
روحانی اظهار داشت: این اشتغال با همدلی و رونق حاصل 
می شود. ما باید انرژی های خود را برای شکوفایی کشور و رشد 
اقتصاد کشور بگذاریم؛ نباید همدیگر را تخریب نکنیم و رو به 

روی هم بایستیم.
وی افزود: اگر کسی به مجلس راه پیدا نکرد به هر حال 
خدمت دیگری می تواند انجام دهد و در عرصه دیگری خادم 
باشد؛ دولت همه توان خود را در این زمینه به کار خواهد گرفت. 
برای این که جناح ها، احزاب و گروه های مرجع به هم نزدیک 
تر شوند و فضای سیاسی فضای معتدل تری باشد و فضا، 
فضای نقد اما نقد سازنده باشد و فضای تخریب نباشد و من 
بسیار امیدوارم که در ماه های پیش رو و سال آینده فضای ما 

از فضای امسال هم به مراتب بهتر بشود.
پیش بینی رشد اقتصادی 5 درصدی برای سال 95

خبرنگاری پرسید که دولت برای سال آینده رشد اقتصادی 
را بین 5 تا 6 درصد هدف گذاری کرده است و میزان فروش 
نفت و میعانات گازی را 2 میلیون و 250 هزار بشکه؛ بنابراین 
به تفکیک بگویید از این مقدار چه میزان نفت و چه میزان 
میعانات گازی است و با توجه به قیمت پایین نفت، آیا این 
رشد اقتصادی که دولت هدف گذاری کرده واقع بینانه است؟

روحانی گفت: رشد اقتصادی در سال آینده رشد خوبی 
خواهد بود. پیش بینی تیم اقتصادی دولت هم رشد 5 تا 6 
درصد است. خودم هم که همه مذاکرات و جلسات اقتصادی را 
حضور دارم همین را معتقدم. سال آینده، سالی خواهد بود که 
رشد اقتصادی 5 درصد را خواهیم داشت. وی ادامه داد: برای 
این که بتوانیم تولید نفت را بالا ببریم یک مرتبه نمی شود این 
کار را انجام دهیم و به تدریج در حال انجام این کار هستیم. فکر 
می کنم ما تا قبل از نیمه سال آینده، تیر یا مرداد بتوانیم تولید 

نفت خام را به 2 میلیون بشکه در روز برسانیم.
از نیروهای ماهر و با تجربه مجلس نهم 

استفاده خواهیم کرد
خبرنگار دیگری پرسید که آقای نوبخت در نشست خبری 
دولت گفت کسانی که در انتخابات مجلس توسط مردم تهران 
حذف شدند، قرار است در دولت از آنها بهره گیری شود، آیا 
برنامه ای برای کسانی که در این چند سال به شما کمک 
کردند، دارید یا خیر؟ روحانی گفت: بسیاری از نمایندگان 
مجلس معمولا با تخصص و فعالیت های دیگری از قبل از 
اینکه بیایند مجلس مشغول به کار بودند؛ به طور طبیعی دوران 
مجلس که مسئول نباشند به شغل سابق بر می گردند یا استاد 
دانشگاه بودند یا مسوولیت دیگری داشتند یا در بخش عمومی 
غیر دولتی فعال بودند؛ به هر حال از نیروهای ماهر و با تجربه 
باید استفاده شود و همانطور که آقای نوبخت گفتند در این 

زمینه از این نیروها استفاده خواهیم کرد.
شرط همکاری با شرکت های خارجی، سرمایه گذاری، 

انتقال فناوری و صادرات محصولات است
خبرنگاری پرسید: در دوران پساتحریم به نظر می رسد 
هنوز هم شرکت های بزرگ چینی به دنبال سرمایه گذاری در 
ایران هستند اما هراس دارند که توافق هسته ای عملیاتی نشود 

و سرمایه آن ها هدر برود.
رییس جمهوری گفت: فکر نمی کنم اینگونه باشد، در 
سفری که رییس جمهور چین به ایران داشت، مذاکرات و 
توافق هایی که داشتیم، پروژه هایی که آنها برای انجام آنها قول 
دادند، سرمایه گذاری که باید انجام شود، رقمی که بانک های 
بزرگ چینی می توانند در ایران سرمایه گذاری کنند و گفت 

وگویی که ما انجام دادیم، چنین نکته ای را استنباط نکردم.
وی خطاب به خبرنگار چینی گفت: ممکن است یک 
شرکت خاص چینی مورد نظر شما باشد که هنوز تردید دارد، 
اما من هیچ تردیدی در میان شرکت های چینی، هندی، کره 

ای، آسیایی، اروپایی و غیراروپایی نمی بینم.
روحانی اضافه کرد: همه تفاهم هایی که اکنون منعقد می 
شود، بر این مبنا است که برجام پابرجا خواهد بود. ما همیشه به 
تعهدات خودمان پایبند هستیم، دولت ایران همواره هر چه قول 

داده در گذشته و آینده به قول خود پایبند بوده است.
رئیس جمهوری گفت: اجرای برجام به نفع همه جهانیان 
است، آنها هم فهمیدند تحریم و فشار راه نادرستی است. 
دو طرف ایران و دنیا راه تعامل را انتخاب کردند، این کشور 
دارای ثبات، امنیت و مزیت های فراوان است؛ بنابراین این راه 
با شرکت های خارجی ادامه می یابد. البته با آن شرطی که 
گفتیم باید با خود سرمایه، فناوری را به ایران بیاورند و بخشی 

از محصول را صادر کنند.
فراهم شدن شرایط مناسب برای حجاج

 از جمله تاکیدات برای حج تمتع 95 است
رییس جمهوری درباره این پرسش که با توجه به حوادث 
سال گذشته فاجعه منا، برای انجام سفرهای حج تمتع در سال 
95 چه تضمینی می دهید که مشکلاتی نظیر سال قبل رخ 
ندهد؟ گفت:امسال هنوز هیات ایرانی کشورمان برای بحث حج 
تمتع به عربستان نرفته است. روحانی به حج عمره نیز اشاره 
کرد و گفت:عمره ما اکنون تعطیل است و قبل از حوادث حج 
تمتع سال قبل عمره را به دلایلی تعطیل کردیم؛ در حج تمتع 

هم فاجعه منا اتفاق افتاد و بسیار تاسف بار بود.
وی تاکید کرد:امسال هنوز مذاکرات بین هیات های ایرانی 
ها و سعودی ها برای حج تمتع شروع نشده و فکر می کنیم 
در روزهای آینده این سفر انجام می شود و مذاکرات با آنها 

انجام می گیرد.
روحانی تصریح کرد: یکی از تاکیدات ایران فراهم شدن 
شرایط مناسب برای حجاج ما است بویژه با شرایطی که امسال 

دیرتر اقدامات انجام شده است.

روحانی در نشست خبری با رسانه های داخلی وخارجی:

به مجلس آینده بسیار امیدوارم
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با یكدیگر پیوند داشته باشید و به هم نیكی كنید، و با 

یكدیگر مهربان باشید و همچنان كه خداوند به شما 

دستور داده است، برادرانی نیكوكار باشید.

دوشنبه - هفدهم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3958

جناب آقای 
روح الله طاهری نیک

با نهایت تاسف و تاثر درگذشت مادر همسر محترمتان 
را به شما و خانواده محترم تسلیت عرض نموده، برای آن 

مرحومه از درگاه ایزد منان علو درجات اخروی و برای 
بازماندگان صبر و اجر مسئلت داریم.

حسین عبداللهی - روح الله کرمانی

پیام تسلیت

رای جالب سید حسن خمینی در استان بوشهر!
گفته می شود: پنجمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری هم زمان با سراسر کشور هفتم اسفند 
در استان بوشهر نیز برگزار گردید. به گزارش اتحاد خبر؛ در این انتخابات که دو کاندیدا در استان بوشهر 
با هم رقابت می کردند؛ یکی سرشناس و بومی استان بود بنام آیت الله حسینی بوشهری و دیگری کمتر 
شناخته شده و غیر بومی. طبیعی بود  نتیجه این انتخابات از قبل قابل پیش بینی باشد. اما نکته جالب 
توجه رای حدود دو برابری آیت الله سید حسن خمینی نسبت به کاندیدای دوم استان بوشهر بود. در 
انتخابات خبرگان رهبری در استان بوشهر از مجموع 467945 نفری که در انتخابات خبرگان شرکت 
کردند آیت الله حسینی بوشهری با 374137 رای اول شد. آراء باطله با 60659 رای دوم شد و حجت 
الاسلام غلامرضا فیاضی با 33149 رای سوم شد. بر اساس شنیده های مردمی و برخی افراد ناظر و یا 
اجرایی صندوق های اخذ رای بیش از 90 درصد آراء باطله، آرایی بود که بنام سید حسن خمینی نوشته 
شده بود. بر این اساس سید حسن خمینی که نامش در میان کاندیداها نبود حدود 55000 رای و شاید 

بیشتر را در استان بوشهر کسب کرده است! 
 

چنگ احمدی نژادی ها به ریسمان قالیباف 
گفته می شود: یکی از اعضای رسانه ای تیم احمدی نژاد در کانال تلگرامی خود با ابراز ارادت به 
محمد باقر قالیباف برای وی دلسوزی کرده و نوشته:» از اولین طرح های اصلاح طلبان در مجلس دهم، 
تحدید دوره تصدی متوالی شهرداری در شهرهای بزرگ به 8 سال،با هدف فتح شهرداری تهران است.«در 
وهله   اول باید گفت که آقای شهردار آنقدر توانایی دارد که بتواند در برابر این شایعات دوام بیاورد و نکته دوم 
نیز این است که اگر هر جریانی در مجلس با طرح های قانونی وظیفه ای را تعیین کنند،همه باید در برابر 
آن سرخم کنند و دیگر زمان آن نیست که قوانین را در پستوی پاستور بایگانی کند! البته این دلسوزی در 
حالی رخ می دهد که احمدی نژاد و اطرافیانش مدت  ها در زمان ریاست وی بر دولت با قالیباف درگیر بود 

و حال برای نجات خود از باتلاق به هر ریسمانی چنگ می زند!

یزدی: نتیجه انتخابات خبرگان را قبول دارم
گفته می شود:  رییس مجلس خبرگان گفت: نتیجه انتخابات خبرگان را که اعلام شده است قبول 
دارم. به گزارش ایسنا، آیت الله یزدی در خصوص احتمال استعفاء برخی از منتخبان خبرگان پنجم به 
منظور راهیابی وی به مجلس خبرگان پنجم موکدا تصریح کرد: من به هیچ وجه راضی نبوده و نیستم و 
هیچ فردی از طرف اینجانب در این خصوص نباید رایزنی کند و من نتیجه انتخابات خبرگان را که اعلام 

شده است قبول دارم.

 بطحائی: از عضویت در خبرگان انصراف نداده ام  
گفته می شود:  آیت الله سید هاشم بطحائی گلپایگانی شایعات مطرح شده درباره کناره  گیری اش از 
پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری را تکذیب و اظهار کرد: این شایعه ها کار دشمن ملت ایران است 
که می خواهند وحدت و یکپارچگی که در 22 بهمن و 7 اسفند چشم دشمن را خیره کرد کمرنگ کنند. 
آیت الله سید هاشم وی ادامه داد: ملت ایران و به خصوص مردم شریف تهران بزرگ حماسه ای تاریخی 
آفریدند و امروز شایعه هایی مطرح می شود که من می خواهم استعفا بدهم. مگر من خائن به رای مردم 
هستم که رای مردم را از دست بدهم؟ من اگر می خواستم انصراف بدهم اصلا شرکت نمی کردم. چرا قدر 
ملت شریف را ندانیم؟ دشمن خود شایعه هایی درست می کند و خودش هم به آن ها جواب می دهد. 
بطحائی در ادامه تصریح کرد: بنده در یک صورت استعفا می دهم که خدا مرگ من را برساند و گرنه تا 
در قید حیات هستم نسبت به امانت مردم پایبند و وفادار هستم و وظیفه خود را بر حسب بندگی انجام 

خواهم داد.

هشدار درباره سفر نوروزی به کشورهای همسایه  
گفته می شود: رئیس سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری ضمن هشدار به هموطنانی 
که قصد سفر به کشورهای همسایه در تعطیلات نوروز را دارند گفت: برخی از این شرکت ها یک تور 800 
هزار تومانی در ایام عادی را با رقمی حدود دو میلیون تومان در ایام تعطیلات به ایرانیان ارائه می دهند. 
مسعود سلطانی فر به شرایط خاص ایران از نظر امنیت در مقایسه با دیگر کشورهای منطقه اشاره و اعلام 
کرد: بنده به عنوان کسی که حفظ امنیت گردشگران ایرانی در اقصی نقاط جهان را وظیفه خود می دانم، 
موظفم اعلام کنم که برخی از کشورهای اطراف ما که در این ایام مقصد گردشگران داخلی قرار می گیرند 
از امنیت لازم برخوردار نیستند. رئیس سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری افزود: به همین 
دلیل در رابطه با سفر به برخی از کشورهای منطقه در این ایام هشدار می دهم و اعلام می کنم که در ایام 

نوروز امن ترین نقطه برای گردشگری کشور خودمان است.

توصیه دادکان به کفاشیان
گفته می شود:  محمد دادکان در حاشیه مراسم تجلیل از مدال آوران دانشگاه آزاد در سال 94 در 
جمع خبرنگاران گفت: کفاشیان صلاح خود را بهتر از هر کسی می داند، اما اگر من جای او بودم و حمایت 
رسانه، مردم و مسئولان را نداشتم، قطعا این فرصت را به فرد دیگری می دادم. معاون تربیت بدنی دانشگاه 
آزاد اسلامی گفت: فردی که نامزد انتخابات فدراسیون فوتبال می شود باید از حمایت مسئولان، مردم و 
رسانه برخوردار باشد. وی در مورد عملکرد »علی کفاشیان« در فدراسیون فوتبال گفت: او در حد توان 
خود برای فوتبال ایران تلاش کرد. دادکان در خصوص اینکه برخی ها به علی کفاشیان فشار می آورند تا 
در انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال نامزد نشود، افزود: نمی توانم در این زمینه اظهارنظری داشته باشم، 

اما امیدوارم این مشکل برطرف شود. 

تغییر مکان اخذ عوارض آزادراه تهران - قم  
گفته می شود:  رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای از تغییر شیوه و مکان اخذ عوارض 
از خودروهای عبوری در آزادراه تهران- قم در سال آینده خبر داد. داود کشاورزیان افزود: سال آینده گیت 
عوارضی ورودی به قم را آماده و گیت عوارضی خارج تهران را جمع می کنیم. معاون وزیر راه وشهرسازی 
یادآوری کرد: از مدت ها قبل دفتر حضرت امام خمینی )ره( و بتازگی شهرداری تهران درخواست کردند 
عوارضی ابتدای آزادراه تهران- قم به دلیل ایجاد ترافیک جابجا شود. رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای افزود: بدون تردید در آینده شیوه اخذ عوارض از خودروهای عبوری در این آزادراه تغییر می کند 
و شکل فیزیکی گیت ها برچیده می شود، بنابراین ضرورتی ندارد بخواهیم با سرمایه گذاری جدید گیت 

پیشین را حذف و در محل دیگر گیت تازه ایجاد کنیم.

بازداشت برادر سلطان کوکائین ایران 
گفته می شود:  رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر از دستگیری برادر پنجک خبر داد و گفت: از 
دستگاه های قضایی درخواست می کنم تا به وضعیت خانواده حسین پنجك رسیدگی کنند. به گزارش 
میزان، سردار علی مویدی  درباره پرونده پنجک )سلطان کوکائین ایران( اظهار داشت: پس از دستگیری 
متهم اصلی خانواده او همچنان اقدام به قاچاق مواد مخدر می کنند تا خلا او احساس نشود. ماموران پلیس 
مبارزه با مواد مخدر 20 روز قبل در یک عملیات پیچیده برادر پنجک را در یک عملیات پیچیده شناسایی 
و دستگیر کردند. وی  با بیان این مطلب که تا چه زمانی این خانواده باید سلامت جامعه را به خطر اندازد، 

گفت: تکلیف این خانواده همچنان در هاله  ای از ابهام است.

روایت یک دیپلمات از مواجهه ظریف و الجبیر
گفته می شود:  یک منبع دیپلماتیک در توضیح مواجهه روزیکشنبه وزیران خارجه جمهوری اسلامی 
ایران و عربستان سعودی به خبرنگاران ایرنا گفت: پس از عکس یادگاری وزیران خارجه شرکت کننده 
در نشست فوق العاده وزیران خارجه سازمان همکاری اسلامی ظریف و الجبیر در حد 10 ثانیه سلام و 
احوال پرسی کردند. این منبع نزدیک به دیپلمات های ایرانی حاضر در جاکارتا علت این کار را ادب ایرانی 
اسلامی دانست که وقتی دو نفر با هم مواجه می شوند به یکدیگر سلام می کنند. مواجهه وزیران خارجه 
ایران و عربستان با توجه به تنش های موجود در روابط دو کشور، مورد توجه خبرنگاران حاضر در این 

نشست بوده است.

 نظر شهرام جزایری درباره اعدام زنجانی
گفته می شود:  پس از اینکه سخنگوی قوه قضاییه اعلام کرد بابک زنجانی به اعدام محکوم شده 
است، شهرام جزایری در گفت و گویی با خبرآنلاین گفت: »امروز شاهد صدور حکم غیر قطعی اعدام 
برای بابک زنجانی بودم. اولا که این حکم دادگاه محترم بدوی طبق قانون غیر قطعی است و هنوز هیچ 
جرمی علیه ایشان در دادگاه صالحه به اثبات قطعی نرسیده و متهم حق دارد در پناه قانون از امنیت لازم 

برخوردار باشد.«

نماد اصول گرایی »مهدوی کنی« بود نه »زاکانی« 
گفته می شود:  عضو شورای مرکزی فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت مجلس گفت: افراد شایسته 
اصولگرا در حاشیه ماندند و افرادی ماجرجو و تندرو به صحنه امدند و نباید از یاد برد که ذائقه مردم به 
طور کلی تندروی را نمی پسندند. منصور حقیقت پور افزود: نماد اصولگرایی زاکانی نیست، نماد اصولگرایی 
مرحوم مهدوی کنی بود و فرق بین این دو گفتمان بسیار زیاد است. حقیقت پور با بیان اینکه اصولگرایی 
نمی تواند بدون اخلاق و ادب باشد، گفت: وقتی چاشنی ادب و اخلاق و احترام و تواضع و گفتمان منطقی 
را با برخورد تند در هم می آمیزیم، امثال علی لاریجانی می شوند ضد اصولگرایی و چهره هایی از جبهه 

پایداری می شوند نماد اصولگرایی.

آغاز به کار مجلس دهم از هفت خرداد 95  
گفته می شود:  علی پورعلی مطلق دبیر ستاد انتخابات کشور آغاز بکار منتخبان دهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی را از هفتم خردادماه سال 95 اعلام کرد و درباره پنجمین دوره مجلس خبرگان 
نیز گفت: زمان آغاز بکار منتخبان پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری در اختیار هیات رییسه این 

مجلس است.

چند میلیون زوج ایرانی نابارور هستند؟
گفته می شود:  سید محمد کاظمینی رییس مرکز مدیریت پیوند معاونت درمان وزارت بهداشت با 
اشاره به ارائه خدمات درمان ناباروری به زوجین بی بضاعت گفت: سالانه حدود 88 هزار زوج نابارور به 
کشور اضافه می شود به طوری که هم اکنون حدود 1.7 میلیون زوج، سابقه ناباروری اولیه و ثانویه دارند.

نامحــرمانه

استاندار قم با اشاره به اهمیت توسعه صنایع دستی و 
محصولات فرهنگی در استان، خواستار تقویت خوشه صنایع 

دستی قم شد.
سید مهدی صادقی در جلسه شورای برنامه ریزی و 
اشتغال استان که در سالن امام جواد )ع( استانداری برگزار 
شد، با تأکید بر لزوم حکمفرمایی نگاه ملی و جامع درمورد 
فعالیت های صنعتی، اظهار کرد: باید در کنار توجه به حفظ 
سلامت و محیط زیست استان، از سرمایه گزاری حمایت 

نماییم.
وی بررسی و تعریف طرح اصلاح فرآیندهای تولیدی در 
جهت کاهش آلایندگی در قم را ضروری دانست و افزود: از 
اعطای مجوز به طرح های صنعتی آلاینده محیط زیست باید 

جلوگیری شود.

استاندار قم با اشاره به اهمیت توسعه صنایع دستی و 
محصولات فرهنگی در استان قم افزود: باید با کار شناسی 
دقیق و خوشه بندی این صنعت از ظرفیت های مناسب 
استان همچون مراکز زائر پذیر، بازارهای صنایع دستی و 

مبادی ورودی و خروجی استان استفاده کافی برد.
تلاش نمایندگان قم برای بهبود شاخص های استان

صادقی همچنین با اشاره به مشارکت 62 درصدی مردم 
قم در انتخابات هفتم اسفند، ادامه داد: حضور پر شور اقشار 
مختلف مردم جای تقدیر و تشکر فراوان دارد و لازم است 
تا از کاندیداهای محترم و نیز سازمان های مردم نهاد که در 
اجرای هرچه بهتر این امر مهم دستگاه های دولتی را یاری 

رساندند قدردانی شود.
استاندار قم ادامه داد: امیدواریم نمایندگان راه یافته به 

مجلس شورای اسلامی در جهت بهبود شاخص های استان 
قم در مجلس فعالیت لازم را صورت دهند.

لازم به ذکر است در ابتدای این جلسه در مورد لزوم 
جانمایی بازارچه دائمی عرضه محصولات فرهنگی و صنایع 
دستی تولیدی در استان بحث شد که مصوب شد دفتر امور 
اقتصادی با محوریت فرماندار برای این امر با تشکیل جلسات 

و کارگروه های لازم نتیجه را به شورا انتقال دهند.
همچنین گزارشی از آمارهای اشتغال در استان ارائه شد 
و طرح های اشتغالزایی که در افزایش این آمار مؤثرند و مجوز 

لازم را کسب نموده اند بررسی و تصویب شد.
با ایجاد امکانات از مهاجرت روستاییان 

به شهر جلوگیری شود
استاندار قم همچنین در آیین بهره برداری از طرح گاز 
رسانی به هفت روستای استان، در مسجد روستای گلستانه 
بخش سلفچگان استقرار و پایداری روستاییان در روستاها 
را از سیاست ها و اولویت های مهم دولت تدبیر و امید 

عنوان کرد.
سید مهدی صادقی اظهار داشت: دولت با رفع نیازهای 
اولیه و ضروری اهالی روستاها به شدت تلاش دارد تا زمینه 
استقرار آنها در روستاها و همچنین جلوگیری از مهاجرت آنها 
به شهرها را فراهم کند. وی با بیان اینکه قم در بین استان 
های کشور کمترین درصد جمعیت ساکن در روستاها را 
دارد، تصریح کرد: به طور حتم هر چقدر امکانات و شرایط 
مورد نیاز برای ماندن در روستاها ایجاد شود، امکان رشد و 
توسعه به واسطه فعالیت هایی که در روستاها صورت می 

گیرد نیز بیشتر می شود.
استاندار قم در ادامه با اشاره به طرح گاز رسانی به هفت 
روستای استان، آن را در راستای تامین آرامش و راحتی 
بیشتر برای ساکنان این روستاها حائز اهمیت برشمرد و 
افزود: با تلاش همه مسئولان بویژه معاونت فنی و عمرانی 
و همچنین مدیرعامل شرکت گاز استان، امروز شاهد بهره 

برداری از این طرح، زودتر از موعد مقرر هستیم.

استاندار قم:

ازاعطای مجوز به طرح های صنعتی آلاینده جلوگیری شود
گوش شنوا

تقاطع جمهوری – محمود نژاد 
پل غیرهمسطح می خواهد

با احداث خیابان شهیدان محمود نژاد در تقاطع بلوار جمهوری موجب شد 
که برای رفع مقطعی ترافیک این محور، شهرداری اقدام به احداث دوربرگردان 
قبل و بعد از خیابان شهیدان محمود نژاد نماید ولی این اقدام کافی نیست و 
همه روزه شاهد ترافیک سنگین در این محور هستیم. تقاضای ما از مسئولان 
شورای ترافیک استان این است که در جهت رفاه حال شهروندان احداث 
تقاطع غیر همسطح در این محور را مصوب و نهادهای مسئول را ملزم به 
اجرای آن نمایند، چرا که تاخیر در احداث این تقاطع تبعات زیادی به لحاظ 
ترافیکی و روحی و روانی برای شهروندان خواهد داشت. محل احداث این 
تقاطع نیز بر اساس نقشه های مصوب شهری کاربری فضای سبز پیش بینی 
شده است که متاسفانه در سال های گذشته این زمین فروخته شده است 
و تملک مجدد آن مستلزم صرف هزینه های زیادی است ولی می طلبد 
مسئولان نسبت به تملک مسیر احداث تقاطع اقدام کنند. چرا که با توجه 
به افزایش قیمت زمین در سال های آینده هزینه های زیادی را به شهرداری 
تحمیل خواهد کرد. احداث این تقاطع موضوعی نیست که به مروز زمان رفع 

شود بلکه در آینده نیاز به این تقاطع بیشتر احساس خواهد شد. 
جمعی از اهالی بلوار جمهوری و خیابان شهیدان محمود نژاد

معضل لاینحل وانت بارهای میوه فروش
به رغم قول مسئولان مبنی بر ساماندهی وانت بارهای میوه فروش 
متاسفانه هنوز شاهد فعالیت بی ضابطه آنها در نقاط مختلف شهر قم هستیم 
که موجب ترافیک و حتی تصادفات متعدد شده اند. گویا عزمی برای این 
کار وجود ندارد و یا خلاء قانونی وجو دارد. لطفا مسئولان در جهت رفاه حال 
شهروندان و همچنین کسبه که دارای مغازه هستند و عوارض می دهند، با 

وانت بارهای متخلف برخورد کنند. 
محمدی از خیابان سمیه

افزایش نظارت بر بازار
با توجه به فرارسیدن روزهای پایانی سال و افزایش تمایل شهروندان به 
خرید، از مسئولان نظارتی استان تقاضا داریم با افزایش نیروهای نظارتی خود 

مانع از اجحاف در حق شهروندان شوند و با واحدهای متخلف برخورد شود.
جمال زاده از باجک

ساماندهی مراکز خرید ماهی و سبزه شب عید
هر ساله با فرارسیدن روزهای پایانی سال شاهد عرضه ماهی قرمز و سبزه 
از سوی واحدهای صنفی مختلف هستیم. برخی از این واحدهای صنفی به 
همین منظور بخشی از پیاده رو را نیز اشغال می کنند. از مسئولان تقاضا داریم 

نسبت به ساماندهی و برخورد با واحدهای متخلف اقدام نمایند.
رضانژاد از زنبیل آباد

طی مراسمی با حضور استاندار:

طرح گاز رسانی به هفت روستای قم 
افتتاح شد

طرح گاز رسانی به هفت روستای بخش های سلفچگان، دستجرد و 
مرکزی قم روز یکشنبه طی آیینی با حضور استاندار و مسئولان استانی در 

مسجد روستای گلستانه از توابع بخش سلفچگان قم به بهره برداری رسید.
به گزارش ایرنا، مدیرعامل شرکت گاز استان قم در این آیین با بیان اینکه 
برای این طرح اعتباری بالغ بر 12 میلیارد ریال هزینه شده است، اظهار داشت: 
این طرح که دارای 36 کیلومتر شبکه داخلی است، بیش از 300 خانوار را از 

نعمت گاز برخوردار می کند.
غلامرضا فرجی با بیان اینکه کلنگ این طرح در هفته دولت در سال جاری 
به زمین زده شد، تصریح کرد: طرح گاز رسانی به هفت رستای قم به همت 
مسئولان و پیمانکار مربوطه یک ماه زودتر از موعد مقرر آماده بهره برداری شد.

وی با بیان اینکه از این تعداد چهار روستا متعلق به بخش سلفچگان است، 
تصریح کرد: در هفته دولت علاوه بر این چهار روستا دو روستای دیگر نیز 
عملیات احداث و طرح گاز رسانی به آن آغاز شد ولی به دلیل حجم و وسعت 
کاری بیشتر نسبت به این چهار روستا هنوز آماده بهره برداری نشده است، 
اما به طور حتم این طرح نیز تا پیش از پایان نیمه نخست سال 95 افتتاح 
می شود. وی با بیان اینکه تعداد 35 روستا از مجموع 40 روستای بالای 20 
خانوار بخش سلفچگان، گاز رسانی شده است گفت: جدا از دو روستایی که 
عملیات گاز رسانی به آن در نیمه نخست سال آینده به پایان می رسد، پنج 
روستای دیگر باقی می ماند که در سال 95 کلنگ احداث طرح گاز رسانی به 

آن به زمین زده می شود. 

مسئول امور مساجد تبلیغات اسلامی قم خبر داد:

جمع آوری 14 تن دارو در قم 
برای اهدا به بیماران نیازمند

مسئول امور مساجد اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم گفت: در 8 ماه 
گذشته بیش از 14 تن انواع دارو در مساجد و مکان های مذهبی جمع آوری 

و به نیازمندان اهدا شد.
قم،  استان  اسلامی  تبلیغات  کل  اداره  عمومی  روابط  گزارش  به 
حجت الاسلام سید ابوالقاسم حسینی اظهار داشت: ائمه جماعات مساجد و 
مسئولان هیئت ها و تشکل های مذهبی در 8 ماه گذشته مردم را به اهدای 
داروهای سالم اضافی به نیازمندان دعوت کردند که خوشبختانه در این مدت 

بیش از 14 تن دارو جمع آوری و بیماران نیازمند اهدا شده است.
وی با بیان اینکه این حرکت مردمی انسان دوستانه در کشور بی نظیر است، 
گفت: این داروها پس از جمع آوری، به موسسه خیریه حمایت از بیماران 
مستمند ارسال و در آنجا توسط چند پزشک متخصص بررسی می شود تا 

سالم بودن داروها مورد تائید پزشکان قرار گیرد.
حجت الاسلام حسینی افزود: دو تن از این داروها به کشورهای سوریه و 
یمن ارسال شده و هزاران نفر از بیماران نیازمند، از داروهای اضافی خانواده های 

قمی استفاده می کنند.
مسئول امور مساجد اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم از مردم قم 
خواست که برای توسعه فرهنگ نوع دوستی و حمایت از بیماران نیازمند، 
داروهای اضافی سالم را به مساجد تحویل دهند تا در اسرع وقت برای 

نیازمندان ارسال شود.

ایثارگران  امور  و  شهید  بنیاد  مدیرکل 
قم با بیان اینکه بیش از 114 شهید ایرانی و 
غیرایرانی مدافع حرم به آمار شهیدان قم اضافه 
شده اند، گفت: با تاکید مقام معظم رهبری در 
خصوص ثواب دو چندان شهدای مدافع حرم، 
تمام مجروحین و جانبازان بیداری اسلامی و 
مدافع حرم نیز تحت پوشش بنیاد شهید و امور 

ایثارگران قرار خواهند گرفت.
سردار سید جواد هاشمی دیروز در نشست 
خبری با اصحاب رسانه که در اداره کل بنیاد 
شهید و امور ایثارگران قم برگزار شد، اظهار 
داشت:  22 اسفند ماه سالروز تاسیس بنیاد 
شهید انقلاب اسلامی به فرمان حضرت امام 
انقلاب  عالی  شورای  مصوبه  با  )ره(  خمینی 

فرهنگی در سال 1383 به نام روز بزرگداشت شهدا نام گرفت. وی به تشریح برنامه های 
بزرگداشت »روز شهید« پرداخت و تصریح کرد: در راستای ترویج گفتمان ایثار و شهادت، 
همایشی با حضور ائمه جماعات مساجد استان روز سه شنبه ساعت 15 در مجتمع امام 
خمینی )ره( برگزار خواهد شد. مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم با بیان اینکه 
مرجعیت، روحانیت و حوزه های علمیه به عنوان یکی از ظرفیت های مهم ترویج فرهنگ ایثار 
و شهادت به شمار می آیند، ابراز داشت: بر این اساس، برنامه تجلیل از خانواده معظم شهدا 
در روز دوشنبه هفدهم اسفندماه به مناسبت »روز شهید« در دفتر حضرات آیات جوادی 
آملی، مکارم شیرازی، شبیری زنجانی و علوی گرگانی انجام خواهد شد. وی افزود: همچنین 
به مناسبت »روز شهید« از مراجع عظام تقلید درخواست ارائه پیام با موضوع فرهنگ ایثار و 
شهادت را کرده ایم و ان شاءالله بزرگان دین در دروس خود نیز به جایگاه شهیدان خواهند 
پرداخت.  هاشمی با بیان اینکه دعای کمیل با مشارکت هیئت رزمندگان اسلام در مجتمع 
امام خمینی )ره( برگزار می شود، اظهار داشت: همچنین دعای پرفیض ندبه در صبح جمعه 
و دعای سمات در گلزار شهدای سوم خرداد برگزار خواهد شد. وی افزود: ارائه گزارشی از 
عملکرد اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران در جلسه شورای اداری استان و غبارروبی مزار 
شهیدان از دیگر برنامه های این اداره کل به مناسبت »روز شهید« است. مدیرکل بنیاد شهید 
و امور ایثارگران تصریح کرد: همچنین به مناسبت »روز شهید«، در ادارات کل از خانواده 
معظم شهیدان در قالب »طرح سپاس«، تجلیل و تقدیر صورت خواهد گرفت. هاشمی با 

اشاره به اینکه بیش از 3500 شهید در گلزار 
شهدای علی بن جعفر )ع( قم به خاک سپرده 
شده اند، ابراز داشت: حدود 3 هزار دانش آموز 
قمی به مناسبت روز شهید در گلزار شهدای 
قم حضور و با یک شهید انس خواهند یافت. 
وی همچنین به غرس نهال با نام شهیدان دفاع 
مقدس اشاره داشت و گفت: غرس نهال از روز 
شنبه در بوستان های قم با نام شهیدان آغاز 
شده است. مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران 
همچنین به همایش »روز شهید« اشاره داشت 
و افزود: این همایش روز شنبه 22 اسفندماه با 
حضور یکی از مسئولان کشوری یا لشکری در 
مجتمع امام خمینی )ره( برگزار خواهد شد. وی 
خاطرنشان کرد: حرکت کاروان های نمادین 
پیاده رو و موتورسوار از فلکه پلیس به سمت گلزار شهیدان، نامه به شهید در قالب انشاء نویسی 
در سطح مدارس استان، برنامه میثاق با شهیدان و ارائه گزارش در سخنان پیش از خطبه های 
نماز جمعه از دیگر برنامه های اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران به مناسبت »روز شهید« 
خواهد بود. وی همچنین بر لزوم مردمی کردن برنامه های »روز شهید« تاکید کرد و گفت: در 
این زمینه همکاری خوبی با هیئات مذهبی، ائمه جماعات و بسیج مساجد برای مردمی کردن 

بزرگداشت شهیدان صورت گرفته است.  
تعداد شهدای استان قم

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان در ادامه در پاسخ به سوال خبرنگار خبرگزاری 
»حوزه« در خصوص مجموع آمار تعداد شهیدان استان، اظهار داشت: در مجموع 5430 شهید 
از استان قم تقدیم انقلاب شده است. وی همچنین در پاسخ به سوال دیگر خبرنگار »حوزه« 
در خصوص تحت پوشش قرار گرفتن شهدای مدافع حرم در آمار بنیاد شهید و امور ایثارگران 
نیز گفت: بیش از 114 شهید ایرانی و غیرایرانی مدافع حرم به آمار شهیدان قم اضافه شده اند.

لزوم عمل به سیره شهدا در جامعه
هاشمی با بیان اینکه کلمه شهادت در تفکر اسلامی به مفهوم از خودگذشتگی از تمام 
سرمایه های وجودی است، ابراز داشت: امروز باید عمل به سیره شهیدان را در ادارات کل و 
بطن جامعه مشاهده کنیم. وی با تاکید بر اینکه شهیدان یار و مددکار مردم بودند، اظهارداشت: 

جامعه را باید با نام و یاد شهید بسترسازی کنیم.

با حضور مراجع تقلید:

خانواده شهدای قم تجلیل می شوند

براساس ماده 274 قانون مالیات های مستقیم )اصلاحی 1394/4/31( 
از ابتدای سال 1395 موارد زیر جرم مالیاتی محسوب می شود و مرتکب 

یا مرتکبین، به مجازات حبس درجه شش محکوم می گردند.
1( تنظیم دفاتر، اسناد و مدارک خلاف واقع و استناد به آن

2( اختفای فعالیت اقتصادی و کتمان درآمد حاصل آن
3( ممانعت از دسترسی مأموران مالیاتی به اطلاعات مالیاتی و اقتصادی خود یا اشخاص ثالث در اجرای 
ماده)181( این قانون و امتناع از انجام تکالیف قانونی مبنی بر ارسال اطلاعات مالی موضوع ماده)169( 

و)169مکرر( به سازمان امورمالیاتی کشور و وارد کردن زیان به دولت با این اقدام
4( عدم انجام تکالیف قانونی مربوط به این قانون و قانون مالیات برارزش افزوده در رابطه با وصول یا 

کسر مالیات مؤدیان دیگر و ایصال آن به سازمان امورمالیاتی کشور در مواعد قانونی تعیین شده
5( تنظیم معاملات و قراردادهای خود به نام دیگران، یا معاملات و قراردادهای مؤدیان دیگر به نام خود 

برخلاف واقع
6( خودداری از انجام تکالیف قانونی در مورد تنظیم و تسلیم اظهارنامه مالیاتی حاوی اطلاعات درآمدی 

و هزینه در سه سال متوالی
7( استفاده از کارت بازرگانی اشخاص دیگر، به منظور فرار مالیاتی

تبصره1- اعمال این مجازات نافی اعمال محرومیت های مندرج در قانون ارتقاء سلامت نظام اداری و 
مقابله با فساد مصوب 1390/08/07 مجمع تشخیص مصلحت نظام نیست.

تبصره2- اعلام جرایم و اقامه دعوی علیه مرتکبین جرایم مذبور نزد مراجع قضایی، از طریق دادستانی 
انتظامی مالیاتی و سایر مراجع قانونی صورت می پذیرد.

ماده 275- چنانچه مرتکب هر یک از جرایم مالیاتی شخص حقوقی باشد، برای مدت شش ماه تا دو 
سال به یکی از مجازات های زیر محکوم می شود:

1( ممنوعیت از یک یا چند فعالیت شغلی
2( ممنوعیت از اصدار برخی از اسناد تجاری

تبصره: مسئولیت کیفری شخص حقوقی مانع از مسئولیت کیفری شخص حقیقی مرتکب جرم 
نمیباشد.

قابل توجه مؤدیان محترم مالیاتی 

روابط عمومی اداره کل امورمالیاتی استان قم

اطلاعیه

اخبــار
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